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حماسه عزت و اقتدار در ایران اسلامی 
راهپیمایی 22 بهمن باشکوه تراز هرسال برگزارشد

حاج قاسم، نام نامی 22 بهمن 98

رییس جمهوری: انقلاب ما یک انتخاب بود

تضعیف جمهوریت تقویت اسلامیت نیست

انتخابات و صندوق رای منجی ما است

عکس/حسین ولایتی

مزايده املاك بانک 
مهراقتصاد شماره 98/الف

» آگهی مزايده عمومی «

بانک مهراقتصاد درنظر دارد املاک مشروحه ذیل را از 
طریق مزایده به فروش برساند.

اداری  وقت  پایان  تا  حداكثر  می توانند  متقاضیان 
)14:30( تاریخ 1398/11/29 جهت بازدید از محل 
و كسب اطلاعات بیشتر و دریافت فرم شركت در مزایده 
و تكمیل و ارائه پیشنهاد قیمت به نشانی  ذیل مراجعه 

نمایند.

*شرایط نقد: واریز 70% مبلغ پس از15 روز از تاریخ اعلام به 
برنده مزایده و 30% مانده در دفتر خانه و هنگام انتقال قطعی

*وضعیت انتقال سند: وفق بند18 شیوه نامه فروش املاک 
)انتقال قطعی(

توضیحات:
 55 نشانی:  به  مزایده  در  شركت  اسناد  خرید  جهت   -1
متری عماریاسر بین ک 36 و 40 ساختمان سرپرستی بانک 

مهراقتصاد مراجعه فرمایند.
2- كلیه املاک با وضع موجود به فروش می رسد و جهت ارائه 

پیشنهاد بازدید از ملک ضروری است.
3- صرف شركت در مزایده هیچگونه تعهدی برای مزایده 
گر)متقاضی خرید( ایجاد نكرده و مزایده گذار)بانک( در رد یا 

قبول هر یک یا تمام پیشنهادات مختار خواهد بود.
4- هزینه آگهی برعهده برندگان مزایده می باشد.

5- جهت كسب اطلاعات بیشتر می توانید به نشانی فوق 
الذكر مراجعه یا با شماره تلفن های 09306755515 و 8989 

و 37711500-025 تماس حاصل فرمائید.
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راهپیمایی جشن پیروزی چهل و یكمین سال انقلاب اسلامی با حضور با حضور 
از سالهای گذشته  تر  باشكوه  از 5200 نقطه در كشور  گسترده آحاد مردم دربیش 

برگزارشد.
دیروز پیام خروش ملت ایران خطاب به استكبار جهانی و دشمنان این آب وخاک این بود 
كه ما همچنان در صحنه هستیم و پای آرمان ها و ارزش های خود ایستاده ایم و بار دیگر 
لبیک گفتیم به ندای رهبرمان كه گفته بود: »ان شاءالله دشمنان ما خودشان خواهند 
دید حضور عظیم مردمی را در میدان ها و در خیابان ها؛ ما راجع به آن خیلی صحبتی 
نداریم، ان شاءالله ملّت ما با همین حضورشان ضربه ی كوبنده ای بر سیاست های دشمن 

وارد خواهند كرد.«
مردمانی كه بیش از هر دوره تاریخی فهم و درک سیاسی از شرایط كشور و منطقه دارند 
با تمام كاستی های این روزها در خیابان ها حاضر شدند، چهل و یكمین سالگرد انقلاب 
خود را جشن گرفتند و بار دیگر نجابت خود را هم به كارگزاران داخلی و هم دشمنان 
خارجی نشان دادند. مادران نشسته بر ولیچر، پدران عصا به دست، نوجوانانی كه گرچه 
دركی از انقلاب 57 ندارند اما برای ایران همیشه پای كار هستند. جوانانی كه شاید 
فارغ التحصیل دانشگاه معتبر باشند اما بی كار هم هستند، زنان و مردان میانسالی كه 
با هزاران مشكلات معیشتی دست وپنجه نرم می كنند، جانبازان جنگ تحمیلی كه برای 

تجدید با انقلابی آمده اند كه جان خود را برای حراست از آن دادند؛ همه آمدند.
حاج قاسم، نام نامی 22 بهمن 98

راهپیمایی امسال یک رویداد تازه را هم در بطن خود دارد و آن تقارن این ایام با چهلمین 
روز شهادت سردار قاسم سلیمانی فرمانده سپاه قدس است. بسیاری از مردم همانگونه 
كه در تشییع سردار سنگ تمام گذاشته بودند؛ در این مراسم هم یاد فرمانده فقید سپاه 
ایران را گرامی داشتند. بنرهای بزرگی از تصویر سردار در خیابان های تهران نصب شده 
است. غرفه ها و افراد مختلفی پیكسل هایی منقش به تصویر شهید سپهبد سلیمانی را 
در اختیار راهپیمایان قرار می دهند. قرآن هایی در میدان های مسیر راهپیمایی در اختیار 

مردم قرار می گیرد تا قرائت كننند.
قاسم  حاج  درباره  خالصانه  مراسم،  ابتدایی  ساعات  همان  در  صدساله ای  پیرزن 
سلیمانی سخن می گوید و در بسیاری از كانال های گفته های او مورد توجه قرار می گیرد.. 
در اقدامی نمادین در یكی از میدان های مسیر راهپمایی  صحنه ای نمادین از برگزاری 
دادگاه جنایتكاران جنگی تشكیل شده بود و رهبر یكی از كشورهای منطقه هم به صورت 

نمادین در زندان حاضراست.
حاشیه هایی به مهمی متن

راهپیمایی امسال هم مانند سال های گذشته حاشیه هایی دیدنی دارد. تابوت سربازان 
آمریكایی در كنار پرچم های این كشور كه بر زمین نقاشی شده اند، در خیابان ها مشاهده 
می شود. پرچمِ متحد جبهه مقاومت، صورتک های سردار اسماعیل قاآنی فرمانده سپاه 
قدس و پرچم سه رنگ جمهوری اسلامی كه از سوی دژبانان ارتش جمهوری اسلامی 
در خیابان ها گسترانده شده؛ از دیدنی های دیروز خیابان های تهران بود. حضور نمادین 
گروهی از مردمِ سال "57" با همان شكل و لباس هم از صحنه شات گیر دوربین های 
عكاسان است. در این مراسم موشک های نقطه زن و بمب های هوشمند ساخته شده به 

دست نیروهای مسلح جمهوری اسلامی هم رونمایی شد.
از جمله شعارهایی كه مردم در راهپیمایی در حال سر دادن هستند می توان به "این 
همه لشكر آمده به عشق رهبر آمده، ما پیرو مكتب حسینیم" " یاد امام خمینی پاینده 
باد رهبر ما خامنه ای زنده باد"، در بهار آزادی جای شهدا خالی و خامنه ای خمینی دیگر 

است ولایتش ولایت حیدر است" اشاره كرد.
در اجتماع عظیم راهپیمایان یوم الله 22 بهمن :

رییس جمهوری: انقلاب ما یک انتخاب بود
 رییس جمهوری با بیان این كه انقلاب ما یک انتخاب بود، اظهار داشت: بهمن 57 
در 41 سال پیش به ما نشان داد كه چگونه قدرت خداوند در اراده یک ملت بزرگ تجلی 
می یابد.  حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در مراسم راهپیمایی 22 بهمن 
گفت: روز تاریخی 22 بهمن را خدمت همه ملت بزرگوار ایران اسلامی و به محضر رهبر 
معظم انقلاب تبریک و تهنیت عرض می كنم و یاد همه شهیدان انقلاب اسلامی، جنگ 

تحمیلی و همچنین امام شهیدان را گرامی می داریم.  
وی افزود: بهمن 57 در چهل و یک سال پیش به ما نشان داد كه چگونه قدرت خداوند 
در اراده یک ملت بزرگ تجلی می یابد، علیرغم  این كه تبلیغ می كردند دوران دین 
و معنویت سپری شده است و علیرغم این كه جهان امروز را به دو قطب شرق و غرب 
تقسیم كرده بودند ملت بزرگ ایران با انگیزه دینی و مذهبی و بدون اتكا به هیچ قدرت و 
ابرقدرتی با دست خالی و با دلی مطمئن در برابر رژیم تا دندان مسلح و اربابانش ایستادند 
و انقلاب شكوهمند اسلامی را به پیروزی رساندند. رییس جمهوری ادامه داد: بی تردید 
ما در حادثه تاریخی 22 بهمن 57 دست خداوند، قدرت خداوند و اراده حق را به خوبی 
مشاهده كردیم بدون عنایت خداوند چگونه امكان پذیر بود كه در برابر تمام قدرت های 

جهانی و حكومت نظامی در كشور، ملت ما بتواند بزرگترین پیروزی تاریخی را رقم بزند.
روحانی افزود: تمام انقلاب ما در واقع یک انتخاب بود. من می خواهم به سوالی كه در 
ذهن برخی از نسل سوم و چهارم انقلاب ممكن است به وجود آمده باشد، پاسخ دهم 
كه چرا ملت ایران در چهل و یک سال پیش انقلاب را انتخاب كرد و چرا رژیم گذشته را 
سرنگون كرد. وی ادامه داد: در واقع انقلاب اسلامی ایران مبتنی بر یک انتخاب بود. 
مردم بین یک رژیم فاسد وابسته به آمریكا و یک نظام مردم سالار دینی، بین یک فاسدی 
مثل شاه ملعون و مثل انسانی با ایمان و با دانش و سیاست همچون امام )ره(. امام )ره( 
را ملت ما انتخاب كردند. مردم سالاری را انتخاب كردند. بین وابستگی به ابرقدرت ها و 

استقلال، مردم ما استقلال را انتخاب كردند.  
موشک باران عین الاسد خواست مردم بود

 رییس جمهوری گفت: به اعتقاد من این انتخابات و این انتخاب امروز هم در پیش روی 
مردم باشد، پاسخ مردم امروز ما هم پاسخ 41 سال پیش خواهد بود. بسیار مهم است كه 
به این نكته توجه كنید كه انقلاب اسلامی مبتنی بر انتخاب بود و بالاترین ثمره انقلاب نیز 
انتخاب است. انقلاب از انتخاب است و انتخاب از انقلاب است. یعنی مردم ما بین اسلام 
و كفر، بین حق و باطل، بین نظام مردمی و دیكتاتوری مسیر حق و عدل را انتخاب كردند.
رییس جمهوری گفت: مردم ما برای بدرقه شهید بزرگوار به خیابان آمدند و از نیروهای 
مسلح و دولت انتقام خواستند، نیروهای مسلح ما به آنچه مردم خواستند عمل كردند 
اینكه عین الاسد آمریكا در عراق موشک باران می شود یعنی اجرای خواست مردم. مردم 

انتقام را خواستند نیروهای مسلح ما سخن مردم را به كرسی نشاندند.  
نیروی مسلح، در کنار مردم است 

روحانی اظهار داشت:  آن روز كه هواپیمایی در كنار فرودگاه ما، آسمان را نیلی كرد و 
قلب ما را سوزاند و قلب رهبری را، مردم از مسوولین عذرخواهی خواستند و نیروهای 
مسلح ما عمل كردند، صریحا از مردم عذرخواهی كردند و به مردم قول دادند دقت 
خواهند كرد دیگر چنین اشتباهی هرگز تكرار نشود، نیروی مسلحی كه با مردم است و به 
خواست مردم عمل می كند نیروی مسلحی كه در كنار مردم است این همانی است كه 

راه انقلاب اسلامی ما تعیین كرده است.
رییس جمهوری با بیان اینكه به نكته بسیار مهمی اشاره كنم، افزود: جوانان و مردم 
عزیز ایران، گاهی سخنانی در رسانه ها مطرح می شود كه با راه امام )ره( و انقلاب ما 
در تضاد است، یادتان نرود امام همواره تاكید كرد گفت همه با هم. این همه با هم یک 

استراتژی مهم انقلاب اسلامی بود.
نگذاریم کسی بگوید این جناح یا آن جناح 

وی یادآور شد:  هرگاه همه با هم بودیم، 22 بهمن آفریده می شود، آمریكا شكست 
خورده است، شكوفایی در این كشور اتفاق افتاده است، نگذاریم عده ای بگویند این 
جناح یا آن جناح، نه استراتژی ما همه با هم است، همه در كنار هم باید از این كشور 
دفاع كنیم، با هم باید در برابر آمریكا بایستیم و از حقوق ملت ایران دفاع كنیم. این انقلاب 

متعلق همه است برای گروه و فرد خاص نیست.
رییس دولت تدبیر و امید گفت: در 22 بهمن 57 همه ملت ما احساس پیروزی كردند 
نه این جناح یا آن جناح؛ تمام اقوام و مذاهب در ایران احساس پیروزی كردند، شرق و 
غرب و شمال و جنوب ایران، 36 میلیون آن روز جمعیت ایران احساس پیروزی كردند. 
اگر كاری كنیم كه همه ما احساس پیروزی كنیم كار انقلابی است، انقلاب یعنی همین 
اقدامی كنیم به نفع همه ملت. هرگاه اقدامی كردیم 83 میلیون را خوشحال كردیم كار ما 
انقلابی است هرگاه 10 میلیون را خوشحال و 10 میلیون را نگران كردیم، عده ای را مردد 

كردیم، باید ببینیم كجای كار ما ایراد دارد.
باید همه ابعاد شهید سلیمانی را مد نظر قرار دهیم 

یا  مقاومت  است،  نادرست  آن  یا  این  موارد  از  بسیاری  در  كرد:   تصریح  روحانی 
دیپلماسی، این یا آن نادرست است، هر دو، هم مقاومت، هم دیپلماسی، شهید سلیمانی 
ما هم سردار میدان جنگ بود و هم یک دیپلمات ارشد در مذاكره بود. او در مسیر رفتن به 
جلسه سخن و گفت و گو با نخست وزیر عراق شهید شد. او به سمت میدان جنگ نمی 
رفت، به سمت میدان دیپلماسی می رفت كه شهید شد. او در میدان جنگ سردار قوی 

جنگ بود، در میدان مذاكره دیپلمات قدرتمند عزتمند بود.
وی گفت: همه ابعاد شهید سلیمانی را مد نظر قرار دهیم، او دنبال جنگ در منطقه 
نبود آمریكایی ها دروغ می گویند، شهید سلیمانی دنبال بی ثباتی در منطقه نبود، آمریكا 
و اسراییل دروغ می گویند، او به دنبال ثبات بود، شهید سلیمانی به كمک مردم عراق و 
ارتش عراق به عراق ثبات داد، به سوریه و لبنان ثبات داد و به منطقه امنیت داد، شهید 
سلیمانی مرد جنگ و صلح بود، جنگی كه به صلح منتهی شود، و صلحی كه آنچنان قوی 

باشیم جنگی ایجاد نشود، قدرت و قوت ما است كه صلح را حفاظت می كند.
تضعیف جمهوریت تقویت اسلامیت نیست

وی بیان كرد: قبل از انقلاب 95 درصد سلاح و تجهیزات ما وارد می شد و 5 درصد در 
داخل درست می شد، امروز همه نیازهای ما در داخل كشور تولید می شود این به معنای 

توانمندی علمی و قدرت نظامی و دفاعی ملت بزرگ ایران است.
روحانی خاطرنشان كرد:  ممكن است افرادی فكر كنند یا جمهوری یا اسلامی، این 
سخن غلط است. ممكن است افرادی فكر كنند ما جمهوری را تضعیف كنیم تا اسلامیت 
را تقویت كنیم. با كمال ادب و احترام به این دوستان عزیز می گویم اشتباه می فرمایید. 
تضعیف جمهوریت، تقویت اسلامیت نیست. جمهوریت و اسلامیت در كنار همه هستند 

این یا آن در اینجا درست است.
روحانی گفت: در بعضی جاها ما باید بین این یا آن انتخاب كنیم درست است اما در 
بسیاری از موارد هم نباید بین این یا آن انتخاب كنیم. یا مقاومت یا دیپلماسی نه، هر دو یا 
تعامل با جهان یا ایستادگی نه هر دو.  یا خودكفایی در داخل یا تجارت با خارج نه هر دو. 

اینجا جاهایی است كه این یا آن ناصحیح است.
انتقاد باشد انفعال نباشد

وی ادامه داد: مردم عزیز ما؛ یكی از بالاترین ارزش های ملی و دینی ما انتخاب و 
قدرت انتخاب است، بتوانیم بین دو راه یا چند راه، راه بهتر را برگزینیم، انتخاب یكی از 

دستاوردهای بزرگ انقلاب اسلامی ما است. 
رییس جمهوری افزود: ممكن است در یک انتخاب گله و انتقاد داشته باشیم، اشكالی 
ندارد انتقاد آزاد است، اما مردم عزیز ایران، انتقاد باشد، منتقد باشیم اما خواهش می كنم 

انفعال نباشد و منفعل نشویم. نظام جمهوری ما باید نو شود.
انتخابات و صندوق رای منجی ما است 

وی تاكید كرد:  به خاطر این اقدام یا آن اقدام با صندوق رای قهر نكنیم، انتخابات و 
صندوق رای منجی ما است، ما در دهه پنجم انقلاب كه یكسال آن گذشت و وارد سال 
دوم میشویم اصلاحات بسیاری در این كشور باید انجام شود. نظام جمهوری ما باید نو 

شود. نوسازی شود، سالمتر و شكوفاتر شود در سایه رای، حضور و انتخابات شما.    
رییس شورای عالی امنیت ملی با بیان اینكه با صندوق و انتخابات نباید قهر كنیم، 
اضافه كرد: به هر صورت باید پای صندوق انتخابات برویم، امام )ره( ما را به انتخابات 
دعوت كرد كه ما صندوق رای را رها نكنیم. در هر انتخاباتی، رهبر معظم انقلاب تاكید 
كردند كه در انتخابات حضور یابیم. انتخابات غیر از عظمت ملی، امنیت ملی و ایستادگی 
در برابر دشمن، آن هدف مهم و ارزشمند یعنی انتخاب كه دستاورد انقلاب است، نهاد 

انتخاب و انتخابات را تقویت خواهد كرد.
روحانی اظهار داشت: ما یكبار دیگر همچون امروز كه شما در سراسر كشور به صحنه 
آمدید و افتخار آفریدید دوم اسفند پای صندوق رای برویم یكبار دیگر افتخار بیافرینیم، 
به همه دشمنان اعلام كنیم راه و مسیر مردم ما؛ آزادی، استقلال، جمهوری اسلامی 
ایران بوده و خواهد بود. ما در برابر شما دشمنان تسلیم نمیشویم، شما را وادار می كنیم 
كه روزی در برابر ملت ایران تسلیم شوید و سر فرود آورید و بیتردید پیروزی از آن ما است. 

رییس قوه قضاییه: 
پیام راهپیمایی 22 بهمن قوی شدن است

امام  رواق  در  مشهد  مردم  بهمن   22 راهپیمایی  پایان  در  نیز  قضاییه  قوه  رییس 
خمینی)ره( حرم مطهر امام رضا )ع(گفت: راهپیمایی 22 بهمن امروز سخن و پیام نویی 
دارد و آن قوی شدن است و این قوی شدن با ایمان و باور قوی و اعتقاد به آثار شكوهمند 
انقلاب اسلامی و با مقاوم ظاهر شدن در برابر دشمنان در همه حوزه ها شكل می گیرد. 

حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی افزود: دشمن اگر بداند ایران قوی نیست به كشور 
ما هجوم می آورد كه به طور قطع دشمن می خواهد چنین كاری كند اما نمی تواند حمله 

كند اما ما نشان دادیم كه می خواهیم و توانستیم به دشمن در منطقه حمله كنیم.
وی ادامه داد: قدرت كشور و قوی شدن، یک منظومه به هم پیوسته است و  اگر پیام 
انقلاب بهمن 57 بیرون راندن آمریكا از كشور و آغاز حاكمیت مردم بر سرنوشت خود و 
پایان استبداد و استعمار بیگانه بود پیام راهپیمایی امروز، حركت در گام دوم انقلاب و 
بیرون راندن آمریكا از منطقه است كه با اراده ملتها و دولتهای مختلف و مستقل منطقه 

همراه شده است.
رییس قوه قضاییه با بیان این كه یوم الله 22 بهمن روز جلوه قدرت خداست كه در 
بستر آن روزهای خدایی زیادی شكل گرفته و می گیرد افزود: تشییع جنازه سپهبد شهید 
سلیمانی یوم اللهی مبتنی بر 22 بهمن 57 بود همچنین در هم كوبیدن پایگاه آمریكا و 
شكستن ابهت آنها در هدف قرار گرفتن پایگاهشان نیز از جلوه ها و آثار و بركات 22 بهمن 
57 است. حجت الاسلام رییسی افزود: نگاه غیر انقلابی، پیام انقلابی ندارد بلكه این 
نگاه توجهش به مذاكره است اما سخن مردم در تشییع پیكر حاج قاسم سلیمانی، رای به 

مقابله با دشمن بود و نه به مذاكره.
رییس مجلس شورای اسلامی  : 

حضور ملت در راهپیمایی 22 بهمن باعث قدرت گرفتن انقلاب شد
 رییس مجلس شورای اسلامی  نیز با حضور در راهپیمایی یوم الله 22 بهمن تهران 
در جمع خبرنگاران با بیان اینكه مشكل آمریكا با حرف و منطق حل نمی شود و باید 

به آنها قدرت نشان داد، گفت: حضور مردم در راهپیمایی 22 بهمن بهترین قدرتی بود 
كه به آمریكا نشان داده شد و آنها باید بدانند كه می بایست از خواسته های ملت ایران 

تمكین كنند. 
علی لاریجانی  گفت: حضور مردم در راهپیمایی بسیار با شكوه بود و این حضور باعث 
قدرت بیشتر برای حركت انقلاب می شود، مخصوصا به آمریكایی روشن می گوید مردم 

به دنبال این هستند كه منافع خود را حفظ كنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح كرد: ما گرفتار یک دشمن بدخیم هستیم كه 
با حرف و منطق مشكل آن حل نمی شود و باید حتما قدرت به آن نشان داد لذا حضور 
در راهپیمایی بهترین قدرتی است كه می توان به آمریكا نشان داد و آنها نیز بدانند باید 

نسبت به خواسته های ملت ایران تمكین كنند.
وی افزود: باید دست همه ملت ایران را بوسید چرا كه با غیرت در راهپیمایی حضور 

یافتند و سرمایه بزرگی برای كشور ایجاد شد.
 آیت الله احمد جنتی :

ما ایستاده ایم و عقب نشینی نمی کنیم 
دبیر شورای نگهبان نیز  در حاشیه راهپیمایی 22 بهمن در جمع خبرنگاران، گفت: 
سلام بر همه مردم عزیز، من باید دست و پای این مردم را ببوسم كه 41 سال است عقب 

نشینی نمی كنند و مقاومت كرده اند و با قدرت ها جنگیده اند.
آیت الله احمد جنتی با بیان اینكه تمام قدرت ها آمدند تا انقلاب مردمی ما را بشكنند، 

تاكید كرد: اما آنها شكسته شدند و خدا یار و یاور ما بوده است.
دبیر شورای نگهبان با بیان اینكه خدا، امام )ره( را یاری كرد، افزود: وقتی خدا یاری 
كند، هیچ قدرتی نمی تواند آنها را بشكند. به كوری چشم دشمنان )ترامپ، آمریكا، 
انگلیس و آل سعود( مردم ما چهل و یكمین سال پیروزی انقلاب خود را جشن می گیرند.
آیت الله جنتی با بیان اینكه ما ایستاده ایم و عقب نشینی نمی كنیم، اظهار داشت: به 
تحریم و جنگ روی آورده اند و هر شرارتی توانسته اند انجام دادند اما قدرت اسلام روز 

به روز بیشتر شد.
دبیر شورای نگهبان افزود: آمریكا بر فشارهای اقتصادی هم افزوده اما مردم ما می گویند 

می میریم اما ذلت نمی پذیریم.
معاون اول رییس جمهوری عنوان کرد

حضور پررنگ ملت ایران در مقاطع مهم تاریخی 
 معاون اول رییس جمهوری  نیزروز سه شنبه در مسیر راهپیمای 22 بهمن زاهدان 
گفت: ملت ایران در مقاطع مهم تاریخی ایران اسلامی همواره حضور پررنگی داشته و به 

نقش تعیین كننده خود به خوبی عمل كرده است. 
اسحاق جهانگیری اظهار داشت: ملت ایران با حضور خود در این راهپیمایی به درستی 

پیام ایستادگی مردم پای انقلاب، نظام و آرمان های خود را به دنیا مخابره كرد.
وی ادامه داد: با توجه به بیان معامله قرن توسط آمریكا، مسائل منطقه ای در كشورهای 
عراق، سوریه و یمن و شهادت سپهبد شهید سلیمانی؛ در شرایط حساسی قرار داریم و 

یک حركت جدید در منطقه در حال اتفاق است. 
معاون اول رییس جمهوری بیان كرد: حضور مردم همواره پشتوانه ای برای رهبر معظم 
انقلاب و مسوولان كشور بوده تا بتوانند با شجاعت و قاطعیت بیشتر در مورد منافع ملی 
تصمیم بگیرند. وی با بیان اینكه زاهدان نقطه مهم و راهبردی كشور است گفت: پیامی 
كه از زاهدان به دنیا مخابره می شود این است كه ایران كانون ثبات، امنیت و همدلیست و 

این راهپیمایی اثری مهم در دنیا و منطقه خواهد داشت.
 وزیر کشور: قدرت ایران مردم هستند

 عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر كشورنیز در حاشیه راهپیمایی 22 بهمن تهران، گفت: 
حضور مردم پرشكوه است و انتظار و توقع هم از این مردم هم همین است كه در همه 

مواقع حضور خود را اعلام كردند، امیدوارم بتوانیم ما هم قدردان این نعمت خدا باشیم.
وی با بیان اینكه هرچه فشار دشمن زیاد شود و تهدیدها بیشتر می شود و همچنین 
اقدام اخیر نابخردانه ترور سردار شهید سلیمانی كه انجام دادند باعث این حضور پرشور 
شد و نشان داد كه  این مردم در هر شرایطی خشم خود را نسبت به آنها نشان خواهند 
داد. وی تاكید كرد: قدرت ما مردم است هرچه مردم بیشتر از نظام حمایت كنند حتما 

قدرت بیشتر می شود.
 محمدجوادظریف:

مردم مهمترین مبنای قدرت جمهوری اسلامی هستند 
وزیر امور خارجه كشورنیز در حاشیه راهپیمایی 22 بهمن تهران درجمع خبرنگاران 
گفت: مردم ما چهل روز از روز شهادت سردار سلیمانی نشان دادند كه آمریكا اقدام 

تروریستی انجام داده و این اقدام از نظر ما و مردم منطقه منفور است. 
»محمد جواد ظریف اظهارداشت:  مردم ما در چهل روز از روز شهادت سردار سلیمانی 
تا امروز به دنیا نشان دادند آمریكا اقدام تروریستی انجام داده كه از نظر ما و منطقه منفور 

است.
وی افزود: ترامپ با حركتی كه كرد یكبار دیگر برای همه دنیا نشان داد كه در مورد 
انقلاب ایران چهل و یک سال است كه اشتباه می كند و هنوز هم این اشتباه ادامه دارد و 

این اشتباه باعث شده كه مردم ما یكپارچه در برابر این حركت ایستادگی كنند.
وی درپاسخ به سوالی درباره این كه در مذاكره با قدرت های جهان كارت هایی در دست 
دارید شاید برترین كارت برنده شما حمایت مردم باشد، گفت: حتما همینطور است این 

مردم هستند كه همه قدرت ها را ناگزیر كردند كه به جمهوری اسلامی احترام بگذارند.
ظریف تصریح كرد: ما هرچه داریم از همین مردم داریم. این مردم مهمترین مبنای 
قدرت جمهوری اسلامی ایران هستند و با همین مردم است كه هركس به مردم تكیه كند 
هركس امید و اعتماد بعد از خدا به مردم ایران باشد،  می تواند موفق باشد. موفقیت ما 
در تكیه بر مردم است. حضرت امام فرمودند كه مردم ولی نعمت ما هستند و این نشان 
دهنده این است كه ما بدون مردم هیچ هستیم و با مردم در برابر همه می توانیم مقاومت 

كنیم و دنیا هم ناگزیر خواهد بود.
فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:

تکمیل انتقام سخت با اخراج کامل آمریکا از منطقه 
سردار سلامی نیزبا حضور در جمع راهپیمایان 22 بهمن در خیابان آزادی شكوه حضور 
مردم را بی نظیر توصیف و تصریح كرد: این حضور، اقتدار جهانی ایران را به رخ می كشد.
فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت:واقعا این شكوه حضور مردم بی نظیر 
است و به نظر من تنها چیزی كه می تواند این حضور بی سابقه و پرشور را جبران كند برای 

خودم فقط فدا شدن را اجر و پاداش این حضور می دانم. 
سردار سلامی افزود: خداوند به بركت این حضور به ما یک اقتدار جهانی داده است و 
خواهد داد. ما هر روز در حال مقتدرتر شدن هستیم، شهادت سردار سلیمانی هم كه رخ 
داد روح جدیدی به انقلاب دمید خونِ تازه ای جاری شد به رگ های أمت و ان شاءالله 
نقطه آغاز جدیدی ساخت برای اضمحلال و زوال همه مستكبران به خصوص آمریكایی 

ها.
وی تصریح كرد: سیلی سختی زده شد، ولی ان شاالله با اخراج كامل آمریكایی ها از 

منطقه نقشه انتقام سخت ترور شهید سلیمانی كامل خواهد شد.
فرمانده سپاه با اشاره به حمله موشكی به پایگاه عین الأسد گفت: آنچه مهم است این 
اراده و اقتدار و قدرت بود كه به نمایش درآمد و همه جهان را شگفت زده كرد، تمام مردم 
ایران هنرشان شگفت زده تر كردن عالم و برهم زدن همه محاسبه های قدرت ها و از بین 

بردن همه فرضیات و مفروضاتشان نسبت به ملت ایران است؛ باید بدانیم همه ملت ایران 
در مسیر حركت و پیشرفت هستند.

  سخنگوی دولت :
نباید اجازه دهیم جمهوریت و اسلامیت از معنا تهی شوند 

سخنگوی دولت و دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهورینیز در حاشیه راهپیمایی 
22 بهمن تهران ، گفت: نباید اجازه دهیم جمهوریت و اسلامیت از معنا تهی شوند. 

»علی ربیعی« درباره ضرورت توجه توامان به دو وجه اساسی انقلاب، یعنی جمهوریت و 
اسلامیت، گفت: چون در ایران، حكومت اسلامی برپا كرده ایم، نباید این دو از معنا تهی 
شوند. وی افزود: از این جهت، اگر جمهوریت نظام آسیب ببیند، اسلامیت آن هم آسیب 
می بیند. ما باید بیش از همیشه جمهوریت را حفظ كنیم و به این سخن امام برگردیم كه 

جمهوری اسلامی؛ نه یک كلمه بیشتر، نه یک كلمه كمتر
سخنگوی دولت، افزود: بنابراین بازگشت به آن چیزهایی كه انقلاب اسلامی را با آن 
بنیان گذاشتیم ضروری است. مفاهیمی چون عدالت، آزادی و... سوخت موتور انقلاب 

بودند و ناچاریم این مفاهیم را در عمل احیا كنیم.
وی با بیان اینكه باید برای حفظ صندوق هایی كه برقراری عدالت اجتماعی را تضمین 
می كنند، بكوشیم، گفت: محور تمام تحولات اجتماعی و سیاسی باید صندوق ها باشند؛ 
اینگونه می توانیم ثبات را در تمام ابعاد آن حفظ كنیم اما حفظ ثبات صندوق ها همواره 

برای ما چالش آفرین بوده است.
حجت الاسلام مجید انصاری:

22 بهمن یوم الله اکبر انقلاب اسلامی است 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز در حاشیه راهپیمایی 22 بهمن تهران در جمع 
خبرنگاران گفت: مشاركت حداكثری مردم پیام روشنی برای دوستان و دشمنان خواهد 

داشت.
حجت الاسلام مجید انصاری اظهار داشت: 22 بهمن یوم الله اكبر انقلاب اسلامی 

است. 
وی با بیان اینكه این یوم الله همیشه اهمیت داشته و در 40 سال گذشته مردم ایران این 

روز را به  عنوان روز ملی و مذهبی گرامی داشته اند، گفت: این روز یک روز بزرگ است. 
انصاری در ادامه با اشاره به شهادت حاج قاسم سلیمانی افزود: فردا 40 روز از شهادت 
شهید رشید اسلام می گذرد و امروز ایشان در این راهپیمایی حضور دارد و ما حضور حاج 

قاسم را احساس می كنیم. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه در خصوص پیام این راهپیمایی برای 
آمریكا گفت: حضور مردم پاسخی به آمریكاست كه قصد داشته  است همیشه مردم را 

ناامید كند. 
وی در خصوص اهمیت شركت در انتخابات مجلس یازدهم افزود: شركت در انتخابات 
همیشه مهم بوده كه هم یک حق است و هم یک تكلیف. حضور مردم در انتخابات برای 

كشور و خودشان موثر است چراكه مجلس برای مردم است. 
انصاری در پایان گفت: مشاركت حداكثری مردم پیام روشنی برای دوستان و دشمنان 

خواهد داشت. 
معاون اول قوه قضاییه :

حضور پرشور مردم حکایت از استحکام انقلاب دارد 
 معاون اول قوه قضاییه نیزدر حاشیه راهپیمایی روز 22 بهمن گفت: حضور پرشور و با 
نشاط مردم در راهپیمایی چهل ویكمین سالگرد پیروزی انقلاب نسبت به سال گذشته، 

حكایت از استحكام انقلاب اسلامی دارد و اینكه توطئه ای دشمن بی فایده است. 
حجت الاسلام و المسلمین »غلامحسین محسنی اژه ای« افزود: حضور پرشور مردم به 

این جهت است كه مردم احساس كردند كه دشمن فشارش را بیشتر كرده است.
وی گفت: دشمن تصور كرده كه با اعمال نظامی و غیرنظامی و با شهید كردن سردار 
حاجی قاسم سلیمانی می تواند به این  مردم ضربه و لطمه ای وارد كند اما نمی داند كه 

تک تک این مردم  راه حاج قاسم را پرشورتر ادامه می دهند.
معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: دشمنان فكر می كنند كه با فشارهای اقتصادی 
و روانی می توانند مردم را از دین، مكتب و ایران جدا كنند اما حضور مردم نشان می 
دهد كه همه مردم و مسئولان با وحدت كلمه حول محور آن انقلابی كه حضرت امام 
خمینی)ره(، شهدا و مردم در سال 57 ایجاد كردند همچنان بربقا و استحكام آن گام 
بر می دارند. اژه ای افزود: به طور قطع با حضور پرشور مردم سال به سال استحكام و 

همدلی مردم با انقلاب اسلامی بیشتر می شود.
  وزیر اطلاعات:

مردم ایران در همه صحنه ها حضوری تعیین کننده دارند
 وزیر اطلاعات  نیز روز سه شنبه با حضور در میان راهپیمایان خرم آبادی گفت: مردم 
ایران اسلامی در طول 41 سال عمر با بركت انقلاب حضور تعیین كننده ای در صحنه 

های مختلف داشته اند. 
حجت الاسلام سید محمود علوی افزود: پیام حضور امروز ملت در راهپیمایی 22 بهمن 

این است كه تزلزلی در اراده ملت برای تداوم راه امام و شهدا ایجاد نشده است.
وی با بیان اینكه امروز  مردم محكم تر از همیشه پشت سر رهبری راه امام و شهدا را 
تداوم داده اند اظهار داشت: دشمنان همیشه فكر می كردند مشكلات مادی و اقتصادی 
كه در زندگی مردم وارد می شود در اراده انها و حضور در صحنه انقلاب اثر می گذارد اما 
ملت بیدار ایران اسلامی امروز هم با حضور خود این توهمات دشمن را نقش بر آب می 
كنند . وی تصریح كرد: مردم ایران همواره حضور تعیین كننده ای دارند كه نمونه های آن 

راهپیمایی امروز 22 بهمن و حضور پرشور پای صندوق های رای است.
موسوی لاری :

اتحاد و همبستگی ملی ضرورت رسیدن به قله های پیشرفت است
 عبدالواحد موسوی لاری عضو مجمع روحانیون مبارز نیز  با حضور در جمع راهپیمایی 
الله  یوم  راهپیمایی  داشت:  اظهار  خبرنگاران،  جمع  در  تهران  بهمن  كنندگان 22 
22 بهمن متعلق به همه مردم ایران است و همانگونه كه می بینید همه مردم در این 

راهپیمایی شركت كرده اند.
وی با تاكید بر اینكه اگر ما می خواهیم در مقابل دشمن مقاومت كنیم و كشور و اهداف 
انقلاب را با سربلندی پیش بریم و این امر را محقق كنیم، حتماً باید همه با هم باشیم 

گفت: اتحاد و همبستگی ملی ضرورت رسیدن به قله های پیشرفت است.
محسن رضایی:

 حضور مردم نشان داد که انقلاب در دل مردم جا دارد
 دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به حضور پرشور مردم آذربایجان در 
راهپیمایی 22 بهمن با وجود برف و سردی هوا، گفت: این حضور نشان می دهد كه 
دشمنان ایران اسلامی بیشتر فكر كنند و بدانند انقلاب و نظام در قلب ملت ایران جا 
دارد.  محسن رضایی در حاشیه راهپیمایی 22 بهمن مردم تبریز با بیان اینكه درود می 
فرستیم بر آذربایجان و تبریز قهرمان، افزود: مردم آذربایجان با این حضور در این هوای 
برفی ثابت كردند كه انقلاب، مال خودشان است و فرزند آذربایجان است و هیچ خانواده 

ای از فرزند خود قهر نمی كند.
  معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده :

تفرقه افکنان بجای نفرت پراکنی در جهت انسجام ملی قدم بردارند
 معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده  نیزروز سه شنبه در حاشیه راهپیمایی 
یوم الله 22 بهمن گفت: تفرقه افكنان به جای برنامه ریزی و سازمان دهی فضایی نفرت 
پراكنی، در جهت وحدت، همگرایی و انسجام ملی كه پیام امام راحل و رهبر معظم 

انقلاب است، گام بردارند. 
معصومه ابتكار با تاكید بر این كه حضور گسترده مردم در راهپیمایی از دارایی معنوی 
آنان است، تشریح كرد: این مالكیت معنوی نه تنها متعلق به همه مردم ایران بلكه حتی 
همه آزادگان جهان كه به دنبال رهایی از سلطه، ستم گری و بردگی می گردند و به 

جمهوری اسلامی ایران نگاه دارند، است.
وی یادآور شد:حق مصادره این حق معنوی را نداریم و امیدواریم گروه های خاصی 
كه اقلیت هم هستند و به دلیل اقلیت بودن، اینقدر سعی در اخلال و سروصدا و نفرت 
پراكنی می كنند امسال از شهید بزرگوار سردار سلیمانی كه در طول زندگی و شهادت 
ایشان مایه الفت و وحدت و به هم پیوستن مردم ایران بود درس بگیرند؛ سردار رشید، 
شجاع و قهرمان مبارزه با استكبار و داعش كه قهرمان ملی جهانی است زیرا در عین 
حال مبارزات خارجی، در صحنه داخل قهرمان به هم پیوستن طیف های متعدد و متكثر 
جامعه بود. ابتكار ابراز امیدواری كرد با الگو گرفتن از سردار سلیمانی، دیگر صدای تفرقه، 
نفرت پراكنی و فحاشی در هیچ مراسمی را نشنویم، صداهایی كه فقط دشمن را شاد 

می كند.
وی به تفرقه افكنان توصیه كرد: بهتر است به جای برنامه ریزی و سازمان دهی ایجاد 
فضایی نفرت پراكنی، در جهت وحدت و همگرایی و انسجام ملی كه پیام امام راحل و 

رهبر معظم انقلاب است، گام بردارند.
  قطعنامه پایانی راهپیمایی 22 بهمن؛ 

برگزاری انتخابات پرشور، پشتوانه امنیت ملی کشور است
 راهپیمایان سراسر كشور در قطعنامه پایانی راهپیمایی 22 بهمن تاكید كردند: برگزاری 
انتخابات پرشور مظهر عظمت و پشتوانه امنیت ملّی و مصداق عینیِ جمهوریت نظام 
مقدس اسلامی است. راهپیمایان مراسم چهل و یكمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
در قطعنامه پایانی 22 بهمن سال 1398 تاكید كردند: برگزاری انتخابات پرشور مظهر 

عظمت و پشتوانه امنیت ملّی و مصداق عینیِ جمهوریت نظام مقدس اسلامی است.
دربخش دیگری ازاین بیانیه آمده است :هوشیاری همگان در برابر نفوذ نااهلان در 
اركان تصمیم سازی و تصمیم گیری، همت جهادی و اهتمام جدی مسئولین برای 
پاسخگویی صادقانه و عملی به مطالبات به حق مردم به ویژه در زمینه اشتغال، ازدواج 
جوانان، معیشت، مبارزه با تورم و گرانی افسارگریخته، تحقق عینی اقتصاد مقاومتی با 
رونق تولید، ایستادگی و مقاومت شجاعانه در برابر نظام سلطه و پرهیز مطلق مقامات 

كشوری به ویژه دولتمردان از هر نوع حاشیه سازی را مصرانه خواهانیم.

راهپیمایی 22 بهمن باشكوه تراز هرسال برگزارشد

حماسه عزت و اقتدار در ایران اسلامی 
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توصیه رییس مرکز بهداشت استان قم با توجه به موج دوم سرما؛

برای مقابله با آنفولانزا و کرونا
شستن مکرر دست ها را جدی بگیرید

معاون دانشگاه علوم پزشكی قم با اشاره به این كه بهمن ماه پیک دوم شیوع آنفولانزا 
خواهد بود بر ضرورت جدی گرفتن اقدامات پیشگیرانه از جمله شستن مكرر دست ها 

تاكید كرد. 
"سیامک محبی" روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی در محل استانداری قم 
بیان كرد: مردم استان به منظور پیشگیری در برابر بیماری های ویروسی از جمله آنفولانزا 
و كرونا ضروری است كه پویش شست وشوی دست ها و انجام مكرر این اقدام را جدی 

بگیرند. 
به گفته رییس مركز بهداشت این استان، در 15 سال گذشته روند شیوع بیماریهای 
خانواده سرمایشی افزایش یافته كه بخش مهمی ازآنها از جنوب شرق آسیا آغاز شده 

است.
وی با تشریح اقدامات و آمادگی های صورت گرفته در نهادهای ذیربط بهداشت و 
درمان در خصوص بیماری كرونا گفت: خوشبختانه در استان قم موردی از كرونا مشاهده 
نشده و سه مورد مشكوک نیز پس از بررسی های دقیق و علمی، منفی بودن آن مشخص 
شده، بهمن ماه را بعنوان پیک دوم شیوع آنفولانزا یاد كرد و خواستار تشدید اقدامات 

پیشگیرانه از جمله مشاركت در پویش شستن دست ها شد.
محبی گفت: شست دست ها اساسی ترین اقدامی است كه فرد می تواند بوسیله آن 
خود را در برابر كلیه بیماری های ویروسی و بیماری های حاد تنفسی از جمله آنفولانزا و 

نیز كرونا محافظت كند. 
وی تصریح كرد: كمپین مقابله با انواع بیماری های تنفسی در سطح مركز بهداشت قم 
آغاز شده كه هم اصل این اقدام و هم نحوه صحیح و بهداشتی شستن دست ها را ترویج 

می كند و از رسانه ها انتظار می رود نسبت به فرهنگ سازی در این زمینه اقدام كنند.
به گفته وی،  شست وشوی دست مهمترین مانع در انتقال بیماری های ویروسی است 
و به همین منظور كمپینی در سطح مدارس استان با همین عنوان راه اندازی شده است.
محبی اضافه كرد: كرونا از نظر علائم بیماری كاملا شبیه آنفولانزا است و بخش فوقانی 
دستگاه تنفسی را درگیر می كند و قابلیت سرایت این بیماری بیشتر از آنفولانزا است اما 

میزان كشندگی آن كمتر از آنفولانزا می باشد.
معاون دانشگاه علوم پزشكی قم تصریح كرد: درصد ابتلا به مرگ این بیماری در بدترین 
حالت 4 درصد است در حالی كه درصد كشندگی آنفولانزا در حدود 10 درصد می باشد.
وی گفت: منبع و علت اصلی شیوع این بیماری هنوز بدرستی مشخص نیست اما 

انتقال آن از انسان به انسان قطعی است.
محبی تصریح كرد: دوره درمان بیماری كرونا 2 هفته است و به همین دلیل افراد 

مشكوک دو هفته در وضعیت قرنطینه قرار می گیرند.
رییس مركز بهداشت قم تصریح كرد: علاوه بر استان قم در سطح كشور هم هنوز هیچ 

موردی از بیماری كرونا مشاهده نشده است.
معاون علوم پزشكی قم خاطرنشان كرد: برای مقابله با شیوع و انتقال بیماری كرونا، 
نسبت به خروج و ورود اتباع خارجی به ویژه در سطح مراكز حوزوی حساسیت های لازم 

بر اساس شیوه نامه های ابلاغی شكل گرفته است.
محبی تصریح كرد: برای مقابله با شیوع این بیماری برنامه های آموزشی در سطح 

واحدهای صنعتی و رسانه های استانی و تبلیغات محیطی در حال انجام است.
وی در خصوص شایعه احتمال انتقال بیماری كرونا به افراد مشكوک در زمان قرنطیه، 
گفت: قرنطیه افراد بر اساس چارچوب و دستورالعمل های دقیق پزشكی و بهداشتی 

انجام می شود و امكان چنین مساله ای وجود ندارد. 
این مقام مسوول با اشاره به اهمیت آگاهی و نیز انجام اقدامات پیشگیرانه در خصوص 
بیماری كرونا، در عین حال نسبت به توجه به شایعات و خبرسازی ها در رسانه های بیگانه 

و نیز برخی شبكه های اجتماعی هشدار داد. 
وی گفت: دانشگاه علوم پزشكی قم سه نفر از مدیران را به منظور ارتباط اصحاب رسانه 

و كسب اطلاعات لازم مشخص كرده است تا این روند  هر چه بیشتر تسهیل شود.

مطالعات نشان می دهد؛

مصرف ویتامین D در بارداری مانع از ابتلای 
نوزاد به آسم نمی شود

مطالعه جدید نشان می دهد مصرف دوز بالاتر ویتامین D در طول بارداری هیچ 
تضمینی در پیشگیری از بیماری آسم در كودكان را نشان نمی دهد.

بررسی كودكان 6 ساله ای  به  نیویورک در مطالعه خود  محققان دانشگاه راچستر 
پرداختند كه مادرشان در طول بارداری ویتامین D بیشتری مصرف كرده بود. این انتظار 
وجود داشت كه مصرف بیشتر ویتامین D در طول بارداری كه ریه های نوزاد در حال رشد 

هستند ممكن است از بیماری آسم پیشگیری نماید.
دكتر »آگوستو لیتونجوآ«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »رشد ریه از 
داخل رحم آغاز می شود و مطالعات حیوانی نشان داده اند كه ویتامین D برای رشد حائز 

اهمیت است.«
وی در ادامه می افزاید: »اگرچه مطالعه ما تاثیر مصرف مكمل D در زمان بارداری را 
در پیشگیری از ابتلا به آسم نشان نداد، اما من معتقدم این كار موجب به تاخیر افتادن 

شروع بیماری آسم در این گروه از كودكان می شود.«
بیماری آسم، بیماری مزمن مجاری هوا است كه موجب ملتهب شدن این مجاری هوا 
شده و در طول حمله آسم، ماهیچه های اطراف مجاری هوا تنگ شده و نفس كشیدن 
را دشوار می سازد. علائم شایع بیماری آسم شامل خس خس سینه، سرفه، سفتی در 

ناحیه قفسه سینه، و تنگی نفس است.
مطالعات قبلی نشان داده اند كه وجود میزان بالاتر ویتامین D در زنان در طول بارداری 

با كاهش ریسک مشكلات آسم در كودكان شان مرتبط است. 

محققان چینی می گویند؛

مصرف انواع کلم با بیماری کبد چرب
 مقابله می کند

تحقیق جدید نشان می دهد تركیب طبیعی موجود در سبزیجات چلیپایی نظیر كلم 
بروكلی، كلم پیچ، گل كلم و كلم بروكسل )كلم فندقی( می تواند به كنترل بیماری 

كبدچرب غیرالكلی كمک كند.
تحقیق جدید محققان دانشگاه پزشكی چانگ كینگ چین نشان می دهد تركیب 
طبیعی موجود در سبزیجات چلیپایی موسوم به ایندول منجر به ایجاد شیوه های جدید 

درمانی یا اقدامات پیشگیرانه در بیماری كبد چرب می شود.
مواد  معتقدیم  »ما  باره می گوید:  این  در  تحقیق،  تیم  وو«، سرپرست  »چائودونگ 
خوراكی سالم با میزان بالا تركیب ایندول برای پیشگیری از كبد چرب غیرالكلی لازم 

است و برای بهبود سلامت افراد مبتلا به این عارضه هم مفید است.«
بیماری كبدچرب غیرالكلی زمانی روی می دهد كه كبد به خاطر تجمع چربی، مرمری 
شكل می شود. گاهی اوقات بروز این بیماری ناشی از تغذیه ناسالم نظیر مصرف بیش 
از حد چربی های اشباع شده است. در صورت عدم توجه به این بیماری، این مشكل 
می تواند جان فرد را تهدید كند و به بیماری های خطرناكی نظیر سیروز كبدی یا سرطان 
كبد تبدیل شود. در این مطالعه، محققان تاثیر ایندول را بر 137 فرد چینی مبتلا به كبد 
چرب بررسی كردند. تیم تحقیق دریافت افراد دارای شاخص توده بدنی بیشتر دارای 
میزان كمتر ایندول در خون شان هستند.  محققان متوجه شدند مصرف ایندول علاوه 
بر كاهش میزان چربی در سلول های كبد، می تواند بر سلول های روده هم تاثیرگذار باشد 

كه موجب ارسال سیگنال های مولكولی شده و التهاب را متوقف می كند.

سلامت 

همانطور كه به محض احساس بیماری و وجود یک مشكل جسمی در خود و یا عزیزانمان 
سریع به پزشک مراجعه كرده و برای رسیدن به سلامتی تلاش می كنیم به همان میزان هم 

باید نسبت به سلامت روان خود و اطرافیانمان حساس باشیم
تقریباً 15.5% از جمعیت جهان تحت تأثیر بیماری های روانی قرار دارند و در واقع ما در 
حال تجربه یک بحران سلامت روان هستیم. اگرچه تعداد بیماران روانی كه نیاز به درمان 
دارند زیاد است اما بیش از 50% آن ها درمان نمی شوند زیرا عده ای سعی در كتمان مشكل 
خود دارند و بدون اینكه تلاشی برای بهبود داشته باشند معتقدند كه مشكلشان خودبه خود 
و به مرور زمان رفع خواهد شد، اما عده  دیگری هم هستند كه به علت نداشتن دسترسی به 
متخصصان بهداشت روان و یا ناتوانی در تأمین هزینه های درمان از معالجه باز می مانند، این 
در صورتی است كه سلامت روان بر نحوه تفكر، احساس، رفتار، توانایی مقابله با استرس و 

فشارها، غلبه بر مشكلات، ایجاد و تدام روابط افراد در زندگی رومزه بسیار تأثیرگذار است.
افرادی که از سلامت روان برخوردار نیستند چه ویژگی هایی دارند؟

- احساس رضایت كمتری دارند.
- بیشتر اوقات ناراحتند و توانایی خندیدن و تفریح كردن ندارند.

- در مقابله با استرس و رفع مشكلات ناتوان اند.
- روابط و فعالیت هایشان هدفمند نیست.

- در یادگیری مهارت های جدید انعطاف ناپذیرند.
- تعادلی بین كار و تفریح ندارند.
- در ایجاد و حفظ روابط ناتوانند.

- اعتمادبه نفس ندارند.
در این مقاله سعی شده تا با ارائه 6 راهكار پیشنهادی در حفظ سلامت روان به شما كمک 

شود.
چگونه می توان سلامت روان خود را تقویت کنیم؟

1. در اولویت قراردادن ارتباط اجتماعی چهره به چهره
انسان ها موجوداتی اجتماعی هستند با نیازهای عاطفی و نیازمند برقراری ارتباط با 
یكدیگر، ذهن اجتماعی انسان تشنه همراهی هست حتی زمانی كه نسبت به دیگران 
را دارند ولی  تلفنی و شبكه های اجتماعی جای خود  بی اعتماد شده ایم. تماس های 
هیچ چیز به اندازه برقراری ارتباط چهره به چهره باعث تقویت روحیه و كاهش فشارهای 
عصبی نمی شود. با فردی كه شنونده خوبی است تعامل داشته باشید، كسی كه مرتباً با 
او در تماس باشید و راحت صحبت كنید دور از اینكه او راجع به شما چه فكر می كند و چه 
احساسی دارد. یک شنونده خوب به احساساتی كه پشت كلمات شماست خوب گوش 
كرده و هیچ گاه حرفتان را قطع نكرده و شما را مورد انتقاد قرار نخواهد داد. اگر احساس 

می كنید در اطراف خود كسی با این ویژگی ها ندارید به دنبال دوستی های جدید باشید. 
همچنین تعامل و ارتباط چهره به چهره با افرادی كه در طول روز با آن ها روبرو می شوید مثل 
همسایه ها، كسانی كه در اتوبوس و مترو می بینید، جمع همكاران هم می تواند مفید باشد. 
وقتی با آن ها روبرو می شوید ارتباط چشمی برقرار كرده، لبخند زده و سلام و احوال پرسی 

كنید و سعی در برقراری ارتباط با آن ها داشته باشید.
2. ورزش کنید و فعال بمانید

فعال ماندن به همان اندازه كه برای بدن مفید است بر سلامت روانی شما هم تأثیر مثبت 
می گذارد. ذهن و بدن به طور ذاتی باهم در ارتباط اند و زمانی كه سلامت جسمی خود را 
بهبود می بخشید به صورت خودكار سلامت روحی و روانی بیشتری را تجربه خواهید كرد. 
ورزش و فعالیت بدنی اندورفین ها، موادشیمیایی قدرتمندی را آزاد می كنند كه باعث تقویت 
روحیه و انرژی اضافه در فرد می شود. ورزش یا فعالیت منظم روزانه تأثیر زیادی بر مشكلات 
روحی و روانی داشته و باعث كاهش استرس و بهبود حافظه و كمک به خواب بهتر می شود. 
سعی كنید هر روز 30 دقیقه فعالیت ورزشی داشته باشید. برای شروع می توانید پیاده روی 

كنید. 
 3. یاد بگیرید که چگونه استرس خود را کنترل کنید

استرس عواقب زیادی بر سلامت روحی و روانی دارد بنابراین كنترل آن بسیار مهم است. 
درحالی كه نمی توان از عوامل استرس زا اجتناب كرد شیوه های مدیریت استرس می تواند 
به شما كمک كند. - با چهره ای دوستانه صحبت كنید. تعامل اجتماعی رودررو مؤثرین 
روش برای آرام كردن سیستم عصبی و رفع استرس است. با برقراری ارتباط با دیگران حتی 

اگر قادر به تغییر وضعیت استرس زا نباشید احساس بهتری خواهید داشت.
آرامش  به شما  بلند  با صدای  آهنگ  دادن  آیا گوش  باشید.  آرام بخش ها  دنبال  به   -
می دهد؟ آیا بوی قهوه یا رایحه دلخواهتان باعث ایجاد آرامش در شما می شود؟ آیا با فشردن 
توپ، استرستان كمتر می شود؟ همین حالا بگردید و ببینید چه چیزهایی باعث به آرامش 
رسیدن شما می شود با پیدا كردن آن ها می توانید در موقعیت های استرس زا خودتان را 
به آرامش برسانید. - برای تفریح خود وقت بگذارید. فقط به این دلیل كه به شما حس 
خوبی می دهد، در فعالیت های مورد علاقه خود شركت كنید، یک فیلم خنده دار ببینید، 
به ساحل دریا رفته و قدم بزنید، موسیقی گوش دهید، یک كتاب خوب بخوانید و یا با یک 
دوست صحبت كنید. انجام این كارها فقط به دلیل سرگرمی، زیاده روی نیست. تفریح یكی 
از ضروریات در سلامت روانی افراد است. - برای قدردانی كردن وقت بگذارید. به این فكر 
كنید كه از چه كسانی و یا چه چیزهایی باید قدردانی كنید؟ به چیزهایی كه از آن ها لذت 
می برید، دعا كردن، لذت بردن از غروب آفتاب و هر چیز كوچک دیگری كه به شما حس 

خوبی داده است.

4. رعایت رژیم غذایی سالم
ممكن است مطلع نباشید كه چه مقدار رژیم غذایی سالم می تواند بر سلامت روانی 
شما تأثیرگذار باشد. یک رژیم غذایی ناسالم می تواند بر سلامت ذهن و جسم تأثیر منفی 
گذاشته، خوابتان را مختل كند، انرژیتان را بگیرد و سیستم ایمنی بدنتان را تضعیف كند، 
برعكس رعایت یک رژیم غذایی سالم، كم قند و سرشار از چربی های سالم می تواند انرژی 
بیشتری به شما داده و خواب و خلق وخوی شما را بهبود بخشد. اولین تغییر را باهدف 

سلامت مغز با حذف چربی های بد و جایگزین كردن آن با چربی های خوب شروع كنید.
موادغذایی مضر عبارتند از:

- كافئین
-  الكل

-  چربی های ترانس یا هر چیز دیگری با روغن نیمه هیدروژنه
- مواد غذایی با مقادیر بالای مواد نگه دارنده شیمیایی یا هورمونی

- میان وعده های شیرین
- كربوهیدرات های تصفیه شده )مانند برنج یا آرد سفید(

- غذای سرخ شده
موادغذایی مفید برای سلامت روان عبارتند از:

-  ماهی های چرب سرشار از امگا 3 مانند سالمون، شاه ماهی، ماهی خال مخالی، 
ساردین، ماهی تن

- آجیل مانند گردو، بادام، بادام زمینی
- آووكادو

- دانه كتان
- لوبیا

- سبزیجات برگ دار مانند اسفناج، كلم، جوانه بروكسل
- میوه های تازه 

تعامل اجتماعی رودررو مؤثرین روش برای آرام كردن سیستم عصبی و رفع استرس است.
5. کم نکردن زمان خواب

اگر زندگی شلوغی دارید كم كردن خواب ممكن است یک حركت هوشمندانه برای 
شما باشد اما وقتی صحبت از سلامت روان می شود خواب كافی یک ضرورت است. كم 
كردن زمان خواب در طولانی مدت بر كیفیت حافظه، توانایی مقابله با استرس، از بین رفتن 
خواب باكیفیت و سلامت شما تأثیر منفی می گذارد. در پایان روز مغز نیاز به استراحت دارد 
بزرگ سالان باید هفت تا هشت ساعت خواب شبانه باكیفیت داشته باشند برای این منظور 
دو ساعت قبل از خواب از تلویزیون، تلفن و رایانه استفاده نكنید و استدلال، نگرانی و طوفان 

مغزی را به بعد از خواب موكول كنید.
6. هدف و معنی را در زندگی پیدا کنید

تعریف هركس از معنا و هدف از زندگی متفاوت است و بیشتر شامل منافع خود و دیگران 
تولید  به  پیدا كردن معنا و هدف برای سلامت مغز ضروری است زیرا منجر  می شود. 
سلول های جدید و ایجاد مسیرهای عصبی جدید در مغز می شود. همچنین می تواند 

سیستم ایمنی بدن شما را تقویت كرده و استرستان را كاهش دهد.
چه چیزی به زندگی شما معنی و هدف می دهد؟

- پرداختن به كاری كه به زندگی خود و دیگران معنا می دهد، در فعالیت هایی شركت 
كنید كه خلاقیت شما را افزایش دهد و باعث شود احساس مثمر ثمر بودن داشته باشید. 
فعالیت هایی مثل باغبانی، طراحی، نوشتن، نواختن ساز و یا تولید كالایی در كارگاه 
شخصی. - ارتباط با دیگران، گذراندن وقت با افرادی كه برایتان مهم هستند فرقی نمی كند 

دوستتان باشد یا مادر و مادربزرگ، آنها می توانند سلامت روانی شما را تضمین كنند.
- مراقبت از كودكان، تا احساس نیاز و دوست داشتن داشته باشید.

- مراقبت از والدین سالخورده، همسر معلول یا فرزندی كه دارای بیماری جسمی یا 
روحی است، عملی توأم با عشق و  مهربانی و وفاداری است كه می تواند به همان اندازه كه 

چالش برانگیز است، دارای پاداش و معنا باشد.
 چه موقع به دنبال دریافت کمک تخصصی باشیم؟

اگر برای بهبود سلامت روحی و روانی خود تلاش كردید ولی هنوز در خانه، محل كار و 
یا روابط خود مشكل دارید ممكن است زمان آن رسیده باشد كه به دنبال كمک تخصصی 
باشید. دریافت كمک از یک فرد متخصص و دلسوز می تواند به شما انگیزه دهد تا از 

سلامت روانی خود بیشتر مراقبت كنید.

چگونه می توان سلامت روان خود را تقویت كنیم؟

6راهکار برای بهبود و حفظ سلامت روان 

از آنجایی كه هنوز هیچ مورد ابتلا به ویروس كرونا در ایران گزارش نشده است و موارد 
مشكوک گزارش شده هیچ كدام دچار این ویروس نبوده اند، این  همه نگرانی منطقی به نظر 
نمی رسد؛ اما اگر موارد مشكوكی را مشاهده كردید، می توانید با اعمال راه های پیشگیری 

اشاره شده، خود را در امان نگه  دارید.
زوائد  نام گذاری آن ها، وجود  از ویروس های شایع هستند. علت  كروناویروس ها گروهی 
كوچک اطراف ویروس كه شكلی شبه تاج ایجاد می كند، است. برخی از كروناویروس ها تنها 
حیوانات را آلوده می كنند، اما برخی دیگر می توانند انسان ها را نیز درگیر نمایند. اغلب افراد 
در برخی مواقع از زندگی شان می توانند به این ویروس آلوده شوند. آن ها می توانند موجب 
عفونت تنفسی فوقانی خفیف تا متوسط، مانند سرماخوردگی، گردند. اما همچنین ممكن 

است بیماری شدیدتری مانند برونشیت یا پنومونی را نیز سبب شوند.
چگونه از انتشار كرونا ویروس جلوگیری كنیم؟

كروناویروس انسانی اغلب از طریق فرد آلوده به افراد دیگر انتقال می یابد و منتشر می شود.
• هوای ناشی از عطسه و سرفه

• تماس فردی نزدیک، مانند لمس یا دست دادن
• تماس با شی ء یا سطوحی كه ویروس روی آن ها قرار دارد و سپس لمس چشم ها، دهان یا 

بینی قبل از شستن دست ها
• به ندرت مدفوع

آیا می توان از ابتلا به کروناویروس پیشگیری کرد؟
شما می توانید با اعمال روش هایی، احتمال ابتلا به این ویروس را كاهش دهید:

1. دست ها را به طور مكرر با آب و صابون حداقل به مدت 20 ثانیه بشویید و یا اگر ظاهراً 
دست هایتان كثیف نیست، از پاک كننده های الكلی استفاده نمایید.

2. بهداشت تنفسی را تمرین كنید: در زمان سرفه یا عطسه دهان و بینی خود را با دستمال 
بپوشانید و بلافاصله آن را درون سطل زباله بسته بیندازید و دست ها را با آب و صابون بشویید.

3. حداقل یک متر با افرادی كه سرفه یا عطسه می كنند و تب دارند، فاصله داشته باشید. زیرا 
فردی كه به بیماری تنفسی آلوده است می تواند در زمان عطسه و سرفه ویروس را در قطرات آب 

به بیرون پرتاب كند و شما آن را تنفس كنید.
4. از لمس دهان، چشم ها و بینی اجتناب كنید زیرا ممكن است دستانتان اشیا یا سطوح 

آلوده را لمس كرده باشند.
5. اگر دچار تب، سرفه و یا اشكال در تنفس هستید سریعاً برای درمان اقدام كنید.

6. برای احتیاط، اگر به بازار حیوانات زنده و فروشگاه محصولات حیوانی مراجعه می كنید 
اقدامات بهداشتی را انجام دهید.

7. از خوردن محصولات حیوانی خام یا با پخت ناكافی، جلوگیری كنید.
8. سطوح یا اشیایی كه مكرراً با آن ها در تماس هستید تمیز كنید.

9. قرار گرفتن در مكان های سرپوشیده و عاری از محلی برای ورود و خروج هوا مانند فضای 
بسته وسایل نقلیه عمومی احتمال ابتلا به این بیماری از طریق فرد بیمار دیگر را بالا می برد.

چه زمانی از ماسک استفاده کنیم؟
• ماسک تنها زمانی مؤثر است كه مرتباً دست ها با آب و صابون یا دستمال ها پاک كننده ی 

الكلی تمیز شوند.
• اگر فرد سالمی هستید و فردی مظنون به ابتلا به كروناویروس در اطراف خود دارید.

• اگر سرفه یا عطسه می كنید.
• اگر از ماسک استفاده می كنید باید بدانید كه چگونه از آن استفاده نمایید.

-  قبل از قرار دادن ماسک، دستان خود را با دستمال مرطوب دارای الكل یا صابون و آب 
تمیز كنید.

- دهان و بینی را با ماسک بپوشانید و مطمئن شوید كه هیچ شكافی بین صورت و ماسک 
شما وجود ندارد.

- در حین استفاده، از لمس ماسک خودداری كنید. در صورت اجبار، دستان خود را با آب 
و صابون بشویید.

- به محض مرطوب شدن، آن را با ماسک جدید جایگزین كنید و از ماسک های یک بار 
مصرف دوباره استفاده نكنید.

- برای دور انداختن ماسک: آن را از پشت جدا كنید )جلوی ماسک را لمس نكنید(؛ 
بلافاصله در سطل بسته رها كنید. دستان خود را با آب و صابون یا دستمال مرطوب پاک كننده 

دارای الكل تمیز كنید.
مقایسه خطر ابتلا به آنفلوانزا و کروناویروس

به گزارش مركز كنترل بیماری ها در امریكا، میزان شیوع آنفلوانزا در جهان بسیار بیشتر از 
ویروس كرونا است كه تقریباً اغلب افراد در چین را به خود درگیر كرده است اما ویروس آنفلوانزا، 

شیوع جهانی دارد. بنابراین كروناویروس یک ویروس همه گیر اعلام نشده است.
جمعیت هلال احمر نیز بیان داشت ویروس كرونا، حتی از ویروس آنفلوانزا كه در پاییز شایع 
شد، ضعیف تر است اما هراس افكار عمومی در این باره بیشتر است، درحالی كه می توان با 

رعایت نكات بهداشتی از ابتلا به آن جلوگیری كرد.
در نهایت این که:

از آنجایی كه هنوز هیچ مورد ابتلا به ویروس كرونا در ایران گزارش نشده است و موارد 
مشكوک گزارش شده هیچ كدام دچار این ویروس نبوده اند، این  همه نگرانی منطقی به نظر 
نمی رسد؛ اما اگر موارد مشكوكی را مشاهده كردید، می توانید با اعمال راه های پیشگیری 

اشاره شده، خود را در امان نگه دارید.

چگونه از کروناویروس در امان بمانیم؟

کرونا آنقدرها هم تهدید کننده نیست

شهرداری قم در نظر دارد با رعایت تشریفات قانونی، در عرصه ای به مساحت 5613 مترمربع واقع در تقاطع بلوار پیامبر اعظم)ص( )حرم 
– جمكران( و بلوار سمیه ، با سرمایه گذار ذیصلاح جهت ساخت هتل 4 ستاره و مجتمع تجاری و با اعطای امتیازات ویژه ای مشاركت نماید . 

سرمایه گذاران محترم می توانند به شرح ذیل نسبت به دریافت و تحویل اسناد اقدام نمایند.
• قیمت عرصه : 898،080،000،000 ریال .

• مبلغ عوارض صدور پروانه بخش تجاری :  120,247،328,938 ریال .
• مهلت و محل دریافت اسناد و کسب اطلاعات تکمیلی: 98/11/26 لغایت 98/12/3 ، حوزه سرمایه گذاری شهرداری مركز قم، 

تلفن 025-36104352 .
• مهلت و محل تحویل پاکت پیشنهادها :تا پایان وقت اداری مورخ 98/12/6  ، اداره كل حراست شهرداری مركز . 

• هزینه خرید اسناد: مبلغ 5،000،000 ریال واریز به شماره حساب 100600160021 ن
• زد بانک شهر بنام شهرداری قم .

• مبلغ سپرده شرکت در فراخوان : 5 میلیارد ریال.
• در صورت ساخت هتل 4 ستاره در مدت قرارداد ، به عنوان مشوق سرمایه گذاری عوارض صدور پروانه بخش هتل رایگان خواهد بود .

• سایر شرایط فراخوان در اسناد و مدارک درج شده است. شركت كننده پس از دریافت اسناد و مشخصات مكلف است كلیه اسناد و مدارک 
را امضاء و به همراه پیشنهاد ارائه نماید.

آدرس شهرداری قم : بلوار امام موسی صدر.تلفن:36104000 
www.QOM.ir:وب سایت

آگهی فراخوان عمومی مشارکت در ساخت
 هتل 4 ستاره و مجتمع تجاری

آگهی فراخوان عمومی ) نوبت اول(

در نظر دارد  1 -  یک   قطعه زمین از زمین ها ی شهرداری )1 – قطعه شماره 12  به متراژ 182/75  
مترمربع واقع در محله كوچه باغ داخل 12 متری احداثی سمت راست را از طریق مزایده عمومی واگذار 

نماید .
شرایط شرکت در مزایده :

1-   ارائه سپرده در مزایده معادل 5 درصد قیمت كارشناسی به صورت نقدی در وجه شهرداری جعفریه.
2-  در صورتی كه نفرات اول تا سوم شركت كننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شركت در مزایده 

آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .
3- قیمت پایه برمبنای نظریه  كارشناس رسمی دادگستری می باشد.

4- شهرداری در رد یا قبول هر یك از پشنهادات مختار می باشد. 
5- سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

6– شرایط فروش صورت نقد می باشد .

شهرداری جعفريه
)) آگهی مزايده عمومی ((  ) نوبت اول (

روابط عمومی شهرداری جعفریه 
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مدیرکل راه آهن  استان قم:

حمل ونقل مسافر از راه آهن قم
 ۲ برابر شده است

مدیركل راه آهن استان قم گفت: در سه سال گذشته،  حمل ونقل مسافر از طریق خطوط 
ریلی این استان حدود 2 برابر افزایش یافته است. 

محسن اعتماد  افزود: سال 95، یک میلیون و 300 هزار مسافر از طریق راه آهن قم جابه جا 
شدند كه اكنون این تعداد به بیش از 2 میلیون و 400 هزار تَن رسیده است.

وی اضافه كرد: روزانه 6 رام قطار رفت وبرگشت قم- تهران و سه رام قطار رفت وبرگشت قم- 
مشهد مسافران را بین این شهرها جابه جا می كند.

وی بابیان این كه نرخ بلیت قطار قم- تهران 40 هزار ریال می باشد، ادامه داد: ظرفیت 
قطارهای قم- تهران نسبت به سال های گذشته افزایش یافته و ضریب اشغال آن به طور 

میانگین بیش از 80 درصد است.
اعتماد ضریب اشغال قطار قم- مشهد را بیش از 90 درصد عنوان و بیان كرد: قطارهایی 
كه به سمت جنوب كشور حركت می كنند ازجمله تهران- شیراز، یزد،  بندرعباس، اصفهان 
و كاشان در ایستگاه قطار محمدیه قم توقف می كنند و در برخی قطارها نیز سهمیه ای 
ویژه یا شناور برای مسافران قمی در نظر گرفته می شود. وی در ادامه بابیان این كه راه آهن 
سریع السیر خواسته عموم مردم است،  گفت: سال گذشته طرح راه آهن سریع السیر تهران- 

قم- اصفهان به معاونت ساخت و توسعه راه ها و راه آهن وزارت راه و شهرسازی محول شد.
وی بابیان این كه این طرح فرصت خوبی برای بهره مندی قم از قطار سریع السیر است،  
افزود: مسئولان قم كه درزمینهٔ نحوه گذر راه آهن سریع السیر از قم تصمیم گیری می كنند، 
هنوز به نظر واحدی در این زمینه نرسیده اند و البته نظر قالب در این خصوص استقرار ایستگاه 
در خارج از شهر است. مدیركل راه آهن قم اضافه كرد: درصورتی كه ایستگاه قطار سریع السیر 
در خارج از قم مستقر شود، یک ساعت طول خواهد كشید تا مسافران به مركز شهر قم برسند،  

درصورتی كه ظرف مدت 40 دقیقه از تهران به قم خواهند رسید!
وی ادامه داد: ایستگاه قطار سریع السیر باید در نقطه ای راه اندازی شود كه زائران بیشترین 
منفعت را ببرند، همانند ایستگاه مركزی راه آهن كه در فاصله 800 متری حرم حضرت 
معصومه)س( قرار دارد. اتصال و ارتباط با خطوط راه آهن اصفهان، اراک و محور جدید و قدیم 
تهران، ورود و خروج بیش از 28 هزار واگن باری در ماه، ورود و خروج بیش از 15 هزار سالن 
مسافری در ماه، ورود و خروج روزانه 50 رام قطار مسافری و 30 رام قطار باری و واقع شدن در 

مركز كریدور شمال به جنوب و شرق به غرب كشور از ویژگی های راه آهن قم می باشد.
قرار داشتن ایستگاه راه آهن قم در مركز شهر در فاصله نزدیک به حرم حضرت معصومه)س( 
و عبور خط راه آهن از داخل شهر و امكان پیاده سازی TOD و ایجاد فرصت های سرمایه گذاری 

در راستای توسعه خدمات شهری از دیگر ویژگی های راه آهن قم است.
 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قم:

باید در کنترل سیلاب و کاهش خسارات 
تاب آوری را افزایش داد

مدیرعامل شركت آب منطقه ای استان قم گفت: باید بتوان در كنترل سیلاب و كاهش 
خسارات و تلفات، تاب آوری را افزایش داد. 

احمد حاجی حسینی مسگر در كارگاه آموزشی و توجیهی و طرح گسترش سواد آبی 
و اجرای مانور سراسری سیلاب كه با مشاركت سازمان حفاظت محیط زیست و اداره كل 
آموزش و پرورش و شركت آب منطقه ای قم در سالن جلسات خانه علوم فنون قم برگزار شد 

عنوان كرد: تغییرات اقلیمی در كشور و جهان، منشاء بسیاری از سیلاب ها در كشور است.
مدیرعامل شركت آب منطقه ای استان قم افزود: به دلیل تغییر اقلیمی كه در دو دهه اخیر 
در دنیا رخ داده می بایست، رفتارهایی كه در گذشته با محیط زیست آبی داشته ایم كه باید آن 

را تغییر دهیم و به نوعی باید با محیط زیست سازگار شویم.
وی تصریح كرد: سیلاب های اخیر در كشور، خسارات زیادی به وجود آورد و مواجهه با 
سیلاب برای كاهش آسیب ها و خسارات، نیاز به آموزش دارد، امروز در این كارگاه در قالب 
ارائه بحث های علمی در خصوص منابع آب زیرزمینی در كشور و كنترل سیلاب در تلاشیم 
این سطح از آگاهی را ارتقا دهیم. حاجی حسینی مسگر بیان كرد: استان قم در طول نیم 
قرن گذشته به دلیل كفران نعمت و برداشت نادرست و استفاده غیر صحیح ازاین منابع آب، 
به شرایطی رسیده است كه در این سالها 45 متر كاهش سطح آب زیرزمینی را شاهد بوده ایم.
وی گفت: فرونشست و تخریب منابع آب زیرزمینی از مخاطرات و آسیب هایی است كه به 
همین دلیل ایجاد شده است و به هیچ عنوان قابل جبران نیست و باید سعی كنیم كه بدنه 

جامعه متوجه این آسیب ها شود و از افزایش این آسیب ها جلوگیری كنیم.
مدیرعامل شركت آب منطقه ای استان قم ادامه داد: در دو دهه اخیر خطرات گسترده 
سیلابی را در ایران و جهان شاهد بودیم و سعی شده است كه در مباحث امروز موضوع منشا 

سیلاب، رفتار سیلاب و همچنین رفتار متقابل ما به عنوان شهروند با سیلاب بررسی شود.
وی خاطرنشان كرد: ما می توانیم از سیلاب به عنوان یک فرصت استفاده كنیم و اگر رفتارها 
اصلاح شود می توان این تهدید را به یک فرصت بزرگ برای سیراب كردن تن خشک و تشنه 
زمین های استان استفاده كرد. حاجی حسینی مسگر بیان كرد: بحث مقابله با سیلاب 
درست نیست، زیرا سیلاب یک پدیده ای است كه تنها می توان آن را كنترل كرد، در واقع باید 
بتوان در كنترل سیلاب و كاهش خسارات و تلفات، تاب آوری را افزایش داد. وی تصریح كرد: 
ما قادر نیستیم كل سیلاب را از بین ببریم،در همه بخش ها و بدنه جامعه باید این آمادگی را 

ایجاد كنیم و بتوانیم رفتار سیلابی را كنترل كنیم و از آن به عنوان یک فرصت استفاده كنیم.
مدیرعامل شركت آب منطقه ای استان قم عنوان كرد: اگر از تجربیات سیلاب در كشور 
و برخی از نقاط كشور استفاده كنیم، به بهترین نحو می توان بحران سیلاب را در زمان 

بارندگی ها كنترل كرد و با اصلاح رفتار منجر به كاهش خسارات شد.

تا سال آینده؛

تعداد اتوبوس های درون شهری قم 
به ۶۰۰ دستگاه می رسد

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینكه ناوگان اتوبوس رانی تا سال آینده 
به 600 دستگاه اتوبوس می رسد، افزود: اتوبوس ها برای ادامه فعالیت باید معاینه فنی داشته 

باشند.
امیر یزدی با بیان اینكه ناوگان اتوبوس رانی در قم به صورت ملكی و یا متعلق به شهرداری 
فعال هستند، افزود: برخی از اتوبوس ها 10 سال پیش به بخش خصوصی واگذار شده كه 

اینها دودزا و قدیمی هستند زیرا رسیدگی كمتری به آنها شده است.
وی بیان كرد: برای اتوبوس های ملكی برنامه ریزی لازم صورت گرفته تا ضمن آزادسازی 
سند آنها، بروزرسانی نیز شوند. مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینكه 
برخی از اتوبوس های شهرداری قم نیازمند نوسازی است، افزود: طی امسال نزدیک به 
170 دستگاه اتوبوس با مبلغی كه به منظور نوسازی اتوبوس ها در نظر گرفته شده بود، 
اورهال شدند. وی گفت: قراردادی برای اورهال كردن 70 دستگاه اتوبوس منعقد شده و 
قراردادی نیز در حال انعقاد است كه به موجب آن 39 دستگاه اتوبوس دیگر اورهال می شوند 
و مناقصه برای 61 دستگاه اتوبوس برگزار می شود. یزدی اظهار داشت: برنامه ریزی شده كه 
برای اتوبوس های خصوصی با یكی از كارخانجات اتوبوس ساز قراردادی مبنی بر نوسازی 
آنها بسته شود. وی با بیان اینكه ناوگان اتوبوس رانی تا سال آینده به 600 دستگاه اتوبوس 

می رسد، افزود: اتوبوس ها برای ادامه فعالیت باید معاینه فنی داشته باشند.
 

 مشاور عالی امور مجلس و ارتباطات اجتماعی ذوب آهن :

تعامل صنعت و رسانه در اصفهان از شرایط 
خوبی برخوردار است

نشست مدیر روابط عمومی هلدینگ صدرتامین ، مسئولین روابط عمومی ذوب آهن 
اصفهان و مدیران روابط عمومی سایر شركت های تابعه دراصفهان با جمعی از اصحاب رسانه 

این استان سه شنبه 15 بهمن ماه برگزار شد . 
 در این نشست محسن بیدی مدیر روبط عمومی هلدینگ صدرتامین ، هدف از برگزاری 
این جلسه را هم افزایی شركت های صدر تامین در اصفهان واصحاب رسانه در راستای شفاف 
سازی و اطلاع رسانی دستاوردها و فعالیت ها در حوزه های مختلف این هلدینگ ذكر نمود و 
افزود :  مسئولین شركت های هلدینگ صدرتامین همواره آماده پاسخگویی به اصحاب رسانه 
هستند و مسئولین روابط عمومی این شركت می بایست با افزایش ارتباط و تعامل سازنده با 
رسانه ها ، زمینه توسعه این فعالیت ها را فراهم سازند . علیرضا امیری مدیر روابط عمومی 
ذوب آهن اصفهان نیز ضمن قدردانی از اصحاب رسانه اصفهان ، ابراز امیدواری نمود كه 
باكمک رسانه ها بیش از گذشته ، فعالیت های این مجتمع عظیم صنعتی در زمینه رونق 
تولید ، مسئولیت های اجتماعی و... به اطلاع افكار عمومی رسانده شود . علی راعی مشاور 
عالی امور مجلس و ارتباطات اجتماعی ذوب آهن نیز به اهمیت فعالیت های رسانه ها در 
راستای توسعه اقتصادی اشاره كرد و گفت : تعامل صنعت و رسانه در اصفهان از شرایط 
خوبی برخوردار می باشد و به ویژه امسال این تعامل در راستای رونق تولید ، بروز و نمود قابل 
توجهی داشته است . اصحاب رسانه حاضر در این جلسه نیز به مواردی همچون ضرورت 
توسعه ارتباط رسانه و صنعت ، مسائل و مشكلات حال حاضر رسانه ها و چشم انداز پیش رو 

سخن گفتند . 
 

در شهرستانهای کاشان و آران وبیدگل صورت گرفت

     افتتاح 3 پروژه راهسازی  با اعتبار 5۶۰ 
میلیارد ریال 

با حضور معاون حقوقی، امورمجلس و استان های وزارت راه وشهرسازی سه پروژه باند دوم 
كاشان – برزك، بادرود-كاشان و سفید شهر – كاشان در شهرستان های كاشان و آران وبیدگل 

افتتاح خواهد شد.
آئین افتتاح سه پروژه راهسازی با عنوان باند دوم كاشان – برزك، بادرود-كاشان و سفید شهر – 
كاشان با حضور مهران كفاش معاون حقوقی، امورمجلس و استان های وزارت راه وشهرسازی 
در شهرستان های كاشان و آران وبیدگل برگزار خواهد شد. 21 بهمن ماه همزمان با دهمین 
روز از ایام دهه فجر انقلاب اسلامی و در جریان سفر معاون وزیر راه وشهرسازی به استان 
اصفهان باند دوم بادرود – كاشان بطول 14 كیلومتر، باند دوم كاشان – برزك – وركان بطول 
حدود 6 كیلومتر در شهرستان كاشان و تكمیل عملیات پلسازی و راهسازی محور سفید شهر 
– كاشان – نوش آباد بطول 9 كیلومتر در شهرستان آران وبیدگل افتتاح و به بهره برداری خواهد 

رسید. این سه پروژه با اعتباری بالغ بر 560 میلیارد ریال افتتاح می شود.

اجتماعی

 اساتیددانشگاه مسئول نقد هستند و مسئولان 
سنت  پاسخگویی!  مسئول  روحانیان  و  مدیران  و 
بسیار بدی است كه مسئولین همه منتقد شده اند. 
این بحث هارا دانشگاهیان باید به سمت نقد ببرند و 
مسئولان باید از این نقدهای ما سیاست های مورد 

نظر را استخراج كنند. 
روز  در  تهران  دانشگاه  اجتماعی  علوم  دانشكده 
یكشنبه 21 بهمن ماه سال جاری میزبان نشستی 
با عنوان »آینده اجتماعی ایران در دهه پنجم انقلاب 
به  جامعه شناسان  نشست  این  در  بود.  اسلامی« 
بررسی دیدگاه های خود در زمینه آینده اجتماعی 

ایران پرداختند.
در ادامه دیدگاه  »تقی آزاد ارمكی«، جامعه شناس و 

استاد دانشگاه قابل ملاحظه است:
آزاد ارمكی معتقد است: در درجه نخست بهتر بود 
تا نام این بخش را به نام »آینده جمهوری اسلامی 
بعد از چهار دهه« نام گذاری می كردیم.  چیزی كه 
هم اكنون مهم است، در درجه نخست »چیستی« 
ماهیت جمهوری اسلامی، »آینده« پیش روی آن و 

این كه این نظام به كدام »سمت« خواهد رفت.
در گام دوم هم آنچه به نظر من قابل بحث بوده و 
موضوعیت هم دارد پاسخ به تئوری »فروپاشی« است. 
اگر به خاطر داشته باشید تا پایان دهه چهارم انقلاب 
اسلامی، منتقدان در سایه رسانه ها هم در داخل و هم 
در خارج معتقد بودند كه هم جمهوری اسلامی و هم 
انقلاب اسلامی، هر دو دچار فروپاشی خواهد شد. 
این افراد معتقد بودند كه جمهوری اسلامی در حال 
سقوط است. چرا كه به لحاظ مختصات اقتصادی 
ناكارآمدی های اجتماعی و سیاسی  و  و اجتماعی 
و اقتصادی كه فغان آن از درون برآمده است. این 
صدای منتقدان، صدای بسیار بلندی بود و آرام آرام 

در حال فراگیر شدن و ملتهب شدن جامعه بود.
در گام دوم اصلی ترین مسئله كه كسی هم به آن 
توجه نمی كند این است كه »انقلاب« به مردم گفت: 
هم  سقوط  »می مانیم«.  و  »ماندیم«  »بودیم«،  ما 
نكردیم و ماندیم مختصات ماندن هم در این قضیه 
وجود دارد. هرچند مشكلاتی وجود دارد و انقلاب 
با مشكلات خود زندگی می كند، اما نیروی جدید و 
ساختارهای جدید متولد شده كه نشان دهنده تداوم 

آن است.
گام دوم را در سایه مشكلاتی كه جمهوری اسلامی 
اسلامی  انقلاب  نقد  بحث  به  اگر  دید.  باید  دارد، 
برگردیم متوجه خواهیم شد كه خیلی از افراد، مسئله 
را به عبور از انقلاب اسلامی بر می گردانند. یعنی 
یک انقلاب دیگر در یک انقلاب به وجود آمده كه 
این مجموعه معطوف به مشكلاتی است كه به وجود 
آمده، منتقدان هم بنا دارند تا مشكل انقلاب اسلامی 

را مورد سوال قرار بدهند.
همه مسائلی كه در بسیاری از سایت های خارجی 
اخیر هم مطرح  مانند »بی بی سی« در 10 سال 
شد، نشان می دهد كه اساساً انقلاب اسلامی را بر 
یک توطئه قلمداد می كرد كه رهبر انقلاب با آمریكا 
آشتی كرده بود و سازگاری كرده و با كمک یكدیگر 
انقلاب كردند. این نظریه یک حرف غریبی است كه 
در ادبیات هم تكرار شد. این گام دوم در حال گفتن 
این مسئله است كه انقلاب یک امر تاریخی بوده و 
یک اتفاق درست و منطقی بوده كه منطق و دغدغه 
داشته، نیرو و آرمان داشته و مجدداً خودش را تكرار 
می كند. من گام دوم را بیشتر از این منظر می بینم كه 
پاسخی به فروپاشی تمام عیار و اضمحلال تاریخی 
و اجتماعی و فرهنگی ایران بوده كه هم اكنون آن را 

بازنمایی كرده، توضیح داده و پاسخ می دهد.
و  علمی  اجتماعی  آینده  باب  در  كه  دوم  نكته   
انقلاب  از  پس  دهه  چهار  از  بعد  ایران  فرهنگی 
اسلامی، به خصوص برای اصحاب علوم اجتماعی 
مطرح می شود این است كه، ما باید بیش از آن كه 
به آینده نگاه كنیم باید به گذشته توجه داشته باشیم. 
درواقع باید به تاریخ 4 دهه، یک سده وحتی دو سده و 

شاید خیلی هم دورتر در تاریخ ایران باز گردیم.
این  در  اگر  كه  باشیم  داشته  توجه  باید  بنابراین 
بررسی]انقلاب اسلامی[ تاریخ ایران فراموش  شود 
چیزی به دست نخواهد آمد. درواقع تنگناهای امروز 
ایران باید در ارجاع مكرر به تاریخ دیروز ایران و تاریخ 
جهان در نظر گرفته شود. فراموش كردن و فرار از 
تاریخ ایران در همه عناصر و در همه موارد به نوعی 
«تكرار« می شود و ما خودمان را تكرار می كنیم و افراد 
و مفاهیم و كارهایی را كه انجام داده ایم تكرار می كنیم 
كه در نهایت در یک چرخه خودفریبی خواهیم افتاد.

در این حالت ما دچار »خودبینی« و »خودفریبی« 
دچار  نوعی  به  هم  زمانه  همین  در  و  شده ایم  هم 
این  شدیم.  هم  رادیكال  زنی«  »دیگر  و  »خودزنی« 
»فرایندهای«  معنای كشف  به  تاریخ هم  به  ارجاع 
تاریخی است كه باید هم اتفاق بیفتد. فرایندهای 
و  دین ستیزی  و  دین خواهی  نظیر  اجتماعی 
دین گریزی در جامعه ایرانی كه در بخش های مختلف 

جامعه خودش را نشان داده، ساحت های مختلفی 
دارد.

به خصوص در عرصه دین كه ما با یک پدیده ای به 
نام »تغییر« دین در ایران روبرو هستیم. ایرانیان شیعه 
كه دین خود را تغییر می دهند. البته باید گفت ما به 
نوعی تغییر معكوس را هم در جامعه داریم. یعنی 
افرادی هستند كه شیعه شدند و به این عرصه آمدند و 

این به نظر من یک چیز خیلی مهم است.
در  هم  عجیبی  ستیزی های  دین  دیگر  طرف  از 
كه  هستند  كسانی  یعنی  كرده  پیدا  رواج  جامعه 
كتاب های مقدس را می سوزانند، اهانت می كنند، 
و بعد بهشت و جهنم رو زیر سوال برده و بسیاری از 

موارد كه در جامعه ایران هم وجود دارد.
این مسئله یک بحث بسیار مهمی است كه باید 
به سراغ فرایندهای آن رفت و باید در نظر داشت كه 
جامعه ایرانی یک جامعه پر استعدادی در تولید دین و 
دین گرایی و دین ستیزی و دین زدایی است.  در واقع 
ما مركز تولید حوزه های اندیشه ای در حوزه دین در 
جهان بوده ایم مثلًا زرتشت از آن ایرانیان است. به 
نظر من اگر بتوانیم تنها همین مسئله)دین( را مورد 
بررسی قرار دهیم، می توانیم بسیاری از موارد دیگر را 
هم در پی آن مورد نقد و بررسی قرار دهیم. بنابراین 
بهتر است تا این فرآیندها را مورد بررسی قرار دهیم تا 
بخواهیم بحث دین را تنها در فرآیند متون مورد بررسی 

قرار داده و به نتایج مورد نظر خود دست پیدا كنیم.
زمینه مهم هست بحث  این  در  كه  نكته دیگری 
آن  به  اعتراض  در  كه  است  رادیكالی«  »فردگرایی 
ظهور  اسلامی  انقلاب  رادیكالی«  گرایی  »جمع 
»سوسیالیسم«،  نام  به  ایدئولوژی هایی  در  و  كرد 
»كمونیسم« و »لیبرالیسم« تبلور پیدا می كند كه در 
تفكر اجتماعی ایران هم وجود دارد. مسئله ای است 
كه اگر به آن توجه لازم داشته باشیم می توانیم امروز و 

فردا را بهتر توضیح دهیم.
زیست  جمع گرایی  و  فردگرایی  دوگانه  این  در  ما 
كرده ایم و انقلاب اسلامی هم به نظر من محصول 
ظهور همین تعارض ها بوده است. تعبیر ما این است 
كه انقلاب ما در یک جمع گرایی و انسجام ظهور پیدا 
كرده ولی باید توجه داشت كه ظهور آن در تعارض 
بوده است. البته این حرف به معنای دور شدن از 
مفاهیم اولیه انقلاب نیست بلكه در این جا یک بحث 

جامعه شناسانه مطرح است.
باید توجه داشت كه منطق انقلاب اسلامی از جایی 
ظهور كرد كه منشا آن تعارض ها و تنش های قدرتمند 
بوده، اما نحوه ظهور آن بسیار منسجم و جمع گرایانه 
بوده است. وقتی انقلاب به صورت انسجام گرایانه 
وحدت گرایانه رخ می دهد، اتفاقاً نمی توان سابقه 
آن را وحدت گرایانه و جمع گرایان دانست. در واقع 
منشاء آن در حوزه بسیاری از مناقشات و تعارضات 
بوده كه یكی از آنها قصه فردگرایی و جمع گرایی است 

كه در ایدئولوژی ها هم خودش را نشان می دهد.
از  قبل  كه  اجتماعی  كارهای  و  ساز  این  كنار  در 
از  بعد  ولی  می داد،  نشان  رو  خودش  هم  انقلاب 
انقلاب در یک سازه مفهومی ایدئولوژی جمع گرایانه 
را  آن  می توان  نظری  صورت  به  كه  می گیریم  قرار 
تعارض  بیشتر  در یک حالت جمع گرایانه دید كه 
می بخشد. ظهور فردگرایی انزوا گرایانه و خودخواهانه 
را در مردم و جامعه ما ایجاد می كند كه ما همین الان 
هم از آن رنج می بریم و در كنار آن منفعت گرایی هم 
بروز و ظهور پیدا كرده كه البته به نظر من به لحاظ 
آینده، اتفاقی در حال رخ دادن در جامعه ایران است 
كه می توان از آن به عنوان فردگرایی خیرخواهانه یاد 

كرد.
  ما با یک جامعه در فردای ایران روبه رو هستیم 
سنتی  و  كلاسیک  گرایی  جمع  آن  چندان  كه 

واقع،  در  ندارد.  داشتیم،  اسلامی  انقلاب  در  كه 
یک  به  و  كردیم  عبور  خودخواهانه  فردگرایی  از 
رسیده ایم  خواهانه  دیگر  و  خیرخواهانه  فردگرایی 
عمل  منطق  و  جمعی  كنش های  ضرورت  كه 
ممكن  را  اجتماعی  نظام  ساماندهی  و  اجتماعی 
می كند. درحال حاضر به سمتی می رویم كه من به 
عنوان یک جامعه شناس شباهت زیادی در زیست 
اجتماعی خانواده، محله و ... می بینم كه هم اكنون 
جامعه ایران به سمتی می رود كه یک میل كنش به 
خیرخواهانه آن زیاد بوده و از این فردگرایی رادیكال 
ضد جمع گرایی آن عبور می كند. ولی الزاماً به این 
جمع گرایی رادیكال هم پناهی نبریم كه همه چیز را 

از بین ببرد.
عنوان  به  می توان  را  بحث  ،این  ایرنا  گزارش  به 
جریان ها و فرایندهای اجتماعی كه در ایران وجود 
دارد نگریست. البته فرایندهای دیگری هم در ایران 
وجود دارد ،مثلًا فرآیندی كه به نظر من خیلی هم 
مهم است فرایند »هویت سازی« و »دولت سازی« در 
ایران است كه ما همواره در معرض آن هستیم كه یا 
دولت ساختیم یا هویت ساختیم. این دقیقا همان 
چیزی است كه در دوره پهلوی در دوره صفویه و حتی 

در دوره جمهوری اسلامی هم به آن دچار شدیم.
ما در ایران دولت سازی می كنیم بعد هویت سازی 
می كنیم و بعد در حال رفت و برگشت بین دولت سازی 
و هویت سازی هستیم. پدیده خیلی مهمی در تاریخ 
ایرانی  مردمان  ما  كه  دارد  وجود  ایران  اجتماعی 
مردمانی هستیم كه دنبال یک ارائه تصویر بسیار بزرگ 
و مهم و اثرگذار در تاریخ جهان هستیم كه از خودمان 
به جا بگذاریم كه ایرانیت و اسلامیت و به نوعی همه 
چیز در آن وجود داشته باشد كه بهترین مثال آن 
هم دوره صفوی است. مثلًا ما در دوره صفویه ارامنه 
بعد  و  را می بینیم  و قزاق¬ ها  ازبک ها  را می بینیم، 
نیروهای متعدد نظامی داخلی و بیگانگان را می بینیم 
كه همه این ها در یک فرآیند عمل می كنند. درواقع 

حوزه عمومی در دوره صفویه بسیار قدرتمند است.
آن چه كه هم اكنون در جمهوری اسلامی بدان 
مبتلا شدیم، همین دولت سازی و هویت سازی است 
نظام سازماندهی  یا  و  به عنوان »قدرت«  آن  از  كه 
بسیار  ایران  فردای  در  كه  چه  آن  می كنیم.  تعبیر 
مهم می شود دولتی یا یک پدیده فرهنگی است كه 
چالش تكثرگرایی درون نظام اجتماعی ایران كه بحث 

تاریخی ایران هم هست را پاسخ بدهد.
من این را در جامعه ایرانی می بینم كه فردای ما 
یک  جامعه متكثر متنوع فرهنگی است و لازمه آن 
ساز و كارهای دولت قدرتمند ملی است كه در درون 
آن دولت خیلی باید با عرصه فرهنگ پیوند بخورد و 
با عرصه سیاست ایدئولوژی هم پیوند بخورد كه در 
این صورت چیز دیگری در آنجا به وجود خواهد آمد. 
من معتقدم كه هیچ مسئول، هیچ روحانی و هیچ 
حكومت  ندارد  حق  اسلامی  جمهوری  در  مدیری 
جمهوری اسلامی را نقد كند، نقد كردن حق اساتید 
دانشگاه است و امثال ما حق نقد كردن را دارند. در 
واقع اساتیددانشگاه مسئول نقد هستند و مسئولان 
سنت  پاسخگویی!  مسئول  روحانیان  و  مدیران  و 
بسیار بدی است كه مسئولین همه منتقد شده اند. 
این بحث هارا دانشگاهیان باید به سمت نقد ببرند و 
مسئولان باید را از این نقدهای ما سیاست های مورد 
نظر را استخراج كنند. حرف من این است كه اگر 
ما بخواهیم بحث آینده جمهوری اسلامی را مطرح 
كنیم باید به یک ارجاع به تاریخ برگردیم. به این معنا 
كه فرایندها و افت و خیزها و ساحت های مختلف كه 
در عرصه های نظام اجتماعی ایران وجود دارد را به 
لحاظ فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و سیاسی آن 

را بررسی كنیم.

»تقی آزاد ارمكی«، جامعه شناس :

فرمانده انتظامی استان قم خبردادمسوولین پاسخگو باشند، نه منتقد!

کلاهبرداری و پولشویی با کارت بانکی
 158 فرد کم برخوردار

فرمانده انتظامی استان قم از كشف پیشدستانه و دستگیری 3 نفر به اتهام كلاهبرداری 
و پولشویی از طریق اخذ كارت بانكی 158 فرد كم برخوردار در قم خبر داد. 

 سردار "عبدالرضا آقاخانی" اظهارداشت: در پی كسب خبری مبنی بر فعالیت یک 
شركت با هدف كمک به نیازمندان از طریق اخذ كارت های بانكی این افراد به همراه رمز 

اول و دوم آن،  موضوع در دستور كارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.
وی گفت: كارآگاهان پس از هماهنگی مقام قضائی استان محل فعالیت این شركت 
را مورد رصد قرار داده كه مشخص شد 3 نفر در حال ثبت نام افراد متقاضی در سامانه 
سجام و سازمان بورس بوده و در همین خصوص نیز تصاویر تمامی مدارک شناسایی افراد 
را در سیستم اسكن و كارت عابربانک و رمز آن ها را نیز اخذ می كنند كه پس از بررسی 
های دقیق تر مشخص شد این شركت هیچگونه مجوز فعالیت در سازمان بورس نداشته و 
وابسته به هبچ كارگزار و سازمان های ذی ربط نیست. فرمانده انتظامی استان قم افزود: 
با توجه به نوع فعالیت افراد مذكور و اخذ غیرمجاز اطلاعات شخصی و مدارک شناسایی 
مراجعان، پس از هماهنگی قضائی نسبت به دستگیری آن ها اقدام و دفتر شركت نیز 
پلمب شد. وی با بیان این كه یكی از متهمان دارای 2 فقره سابقه كیفری با عنوان مشاركت 
در جعل اسناد رسمی و استفاده از آن و متهم دیگر دارای 2مورد سابقه كیفری با عناوین 
اختلاس، فروش مال غیر ، كلاهبرداری و جعل است، اضافه كرد: با اقدام به موقع 
همكاران از كلاهبرداری 158نفر از شهروندان كه اقدام به تحویل كارت بانكی خود به 
همراه رمز اول و دوم نموده و امكان پولشویی متصور بود پیشگیری شد. سردار آقاخانی 
تصریح كرد: شهروندان می بایست در حفظ كارت های بانكی و رمزهای آن ها دقت لازم 
را داشته و به هیچ عنوان به افراد ناشناس اعتماد نكنند و از در اختیار قرار دادن آن ها جدا 
خودداری كرده در غیر این صورت امكان انتصاب، اتهام و مشاركت در جرم متصور خواهد 

بود و مسئولیت حقوقی و جزایی بر عهده صاحب كارت بانكی خواهد بود .
دستگیری سارق 3 میلیاردی طلا

فرمانده انتظامی استان قم دربخش دیگری ازسخنان خود  از دستگیری یک سارق 
منزل و كشف طلا مسروقه به ارزش بیش از 3 میلیارد ریال در قم خبر داد.   سردار آقاخانی 
اظهارداشت: با طرح شكایت یک مالباخته در پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان 
قم مبنی بر سرقت طلا از منزل وی، موضوع در دستور كار مأموران این پلیس قرار گرفت.

وی گفت: در ادامه طی تحقیقات كارآگاهان پلیس آگاهی خودرو متهم در استان تهران 
شناسایی و با هماهنگی های قضائی توقیف و متهم دستگیر شد. سردار آقاخانی گفت: 
با دستگیری و انتقال متهم به پلیس آگاهی استان تحقیقات آغاز و نامبرده با مشاهده 
شواهد و قرائن موجود به سرقت طلا از یک منزل مسكونی در قم به ارزش 3 میلیارد ریال 
اعتراف كرد. فرمانده انتظامی استان قم تصریح كرد: سرانجام متهم به همراه پرونده 
تشكیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد. سردار آقاخانی 
در پایان ضمن توصیه به طلا فروشان مبنی بر عدم خرید طلا بدون فاكتور، از شهروندان 

خواست تا از نگهداری طلا و جواهرات به مقدار زیاد در منزل خودداری كنند.
کشف 109 کیلو تریاک در قم

فرمانده انتظامی استان قم دربخش دیگری ازسخنان خود  از كشف 109 كیلوگرم 
تریاک و دستگیری 3 قاچاقچی مواد مخدر در قم خبر داد. 

 سردار آقاخانی اظهارداشت: در پیگیری پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص 
شد، 3 قاچاقچی مواد افیونی قصد دارند با یک دستگاه پژو 405، محموله موادافیونی را از 

جنوب كشور به قم منتقل كنند كه موضوع در دستور كار پلیس قرار گرفت.
وی ادامه داد: پس از هماهنگی های قضائی، مأموران به محل های مورد نظر در 
محورهای مواصلاتی اعزام و با كنترل نامحسوس تردد خودروهای عبوری، خودرو را 
شناسایی كردند. این مقام ارشد انتظامی استان خاطرنشان كرد: طی یک عملیات تعقیب 
و گریز، خودرو پژو متوقف و 3 سوداگر مرگ در این عملیات دستگیر شد. فرمانده انتظامی 
استان قم، گفت: طی بازرسی از خودرو توقیفی، 109 كیلو و 800 گرم تریاک در قالب 11 
بسته كشف و در نهایت متهمان پس از تشكیل پرونده برای انجام مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد

آسیب ناشی استفاده از اینترنت های
 عمومی و رایگان

رئیس پلیس فتا استان قم در خصوص آسیب ناشی از استفاده از اینترنت های عمومی 
و رایگان برای كاربران در فضای مجازی هشدار داد و از كاربران خواست اگر تصاویر 
خصوصی در تجهیزات هوشمند همراه خود ذخیره كرده اند به این گونه اینترنت ها متصل 

نشوند. 
 سرهنگ علی موالی اظهارداشت: با بررسی پرونده های متشكله در پلیس فتا استان، 
به تازگی مشاهده شده است كه سودجویان سایبری با سوء  استفاده از سهل انگاری 
شهروندان در استفاده از تجهیزات هوشمند و عدم رعایت فاكتورها و مؤلفه های امنیتی 
اینترنت ها، اقدام به دسترسی غیرمجاز به  توسط متصدیان و ارائه دهندگان این نوع 
اطلاعات كاربران فضای مجازی می كنند. رئیس پلیس فتا استان قم هشدار داد: هنگامی 
كه به یک شبكه اینترنتی متصل می شوید، مدیر آن شبكه به راحتی می تواند به اطلاعات 
گوشی یا تبلت شما دسترسی داشته باشد و كارهای شما را در شبكه رصد كند، بنابراین 
تا جایی كه امكان دارد، به شبكه های قابل دسترس و باز، متصل نشوید. وی افزود: 
حتی المقدور در زمان استفاده از اینترنت های wifi عمومی نظیر بوستان ها،هتل ها و...كه 
از امنیت بالایی برخوردار نمی باشند ، از موبایل بانک خود استفاده نكرده و اپلیكیشن ها 
و برنامه های پركاربرد را دانلود ونصب نكنید و اگر تصاویر خصوصی در تجهیزات هوشمند 
همراه خود ذخیره كرده اید به این گونه اینترنت ها متصل نشوید. سرهنگ موالی به مراكز 
ارائه دهنده این گونه اینترنت ها نیز توصیه كرد: با استفاده از نظر كارشناسان متخصص و در 
صورت نیاز مشورت با همكاران ما در پلیس فتا، نسبت به ارتقاء و افزایش ایمنی این بسترها 

اقدام كنند تا كاربران با خاطری آسوده تر از آن استفاده كنند.
کلاهبرداری مالی با ارسال پیامک

رئیس پلیس فتا استان قم دربخش دیگری ازسخنان خود   در خصوص كلاهبرداری 
مالی از شهروندان از طریق تماس تلفنی و ارسال پیامک هشدار داد. 

 سرهنگ موالی اظهارداشت: مجرمان سایبری با استفاده از شگردهای قدیمی برای 
اقدامات كلاهبرداری خود از طرق دیگری همچون تماس تلفنی و پیامک برنده شدن 
در مسابقه و...شوند؛ هرچند این شیوه كلاه برداری روش جدیدی نیست ولی باوجود 
دچار  كلاهبرداران  نوع  این  دام  در  همچنان  افراد  از  برخی  متعدد  اطلاع رسانی های 
از احساسات،  با سوءاستفاده  نیز  افراد سودجو در برخی موارد  افزود:  می شوند. وی 
عواطف، ناآگاهی شهروندان با عناوینی همچون برنده شدن سفر زیارتی به اماكن مقدس، 
برنده خوش شانس مسابقات رادیویی و تلویزیونی، برنده شدن در قرعه كشی بانک ها 
و مؤسسات مالی و... مال باختگان را فریب می دهند، این شیادان به  قدری حرفه ای 
عمل می كنند كه اقشار مطلع و تحصیل كرده جامعه را هم به  راحتی فریب داده و مغلوب 
می سازند. رئیس پلیس فتا استان قم ادامه داد: به  هیچ  عنوان فریب افراد سود جو كه 
از طریق تماس تلفنی، ارسال پیامک با ارائه پیشنهاد ات وسوسه كننده سعی دارند كه 
شهروندان را متقاعد كنند كه به سمت دستگاه خودپرداز بروند نخورند چرا كه این شیوه و 

شگرد رایج برخی از كلاهبرداران سایبری است.

رئیس پلیس راه استان قم مطرح کرد

توصیه های برای رانندگی در فصول سرد سال 
رئیس پلیس راه استان قم بر رعایت قوانین و مقررات راهنمایی و توجه به هشدارهای 

پلیس برای رانندگی در فصول سرد سال و هنگام بارش برف و باران تاكید كرد. 
 سرهنگ مختار پناهی با توجه به پیش بینی هواشناسی مبنی بر كاهش شدید دما و 

احتمال بارش نزولات آسمانی توجه به نكات ذیل را ضروری دانست.
- اگر تصمیم دارید با وسیله نقلیه خودتان راهی یک سفر زمستانی شوید، توصیه می 

كنیم قبل از سفر یک بار دیگر مقررات رانندگی در جاده ها را مرور كنید.
- اگر دوست دارید در دل زمستان در جاده ها برانید و از رانندگی در یک هوای برفی یا 

بارانی لذت ببرید تا قبل از جدی شدن بارش ها دست به كار شوید.
- نخستین گام این است كه از سلامت خودرو خود مطمئن شوید، همواره پیشگیری از 
درمان مهمتر و بهتر است، باطری، چراغ های عقب و جلو، كمربندها، رادیاتور، ضد یخ، 
روغن موتور، بخاری، سیستم ترمز، برف پاک كن، لاستیک ها، سیستم فرمان، شیلنگ 
های رابط و سیستم احتراق از جمله مواردی هستند كه با شروع فصل سرما باید تست 
شوند. - در فصل زمستان همیشه زنجیر چرخ متناسب با خودروی خود همراه داشته 
باشید. گرمكن شیشه عقب راكنترل كنیدگرمكن شیشه عقب باعث می شود بخار روی 
شیشه عقب بویژه در هوای مرطوب و بارانی از بین برود؛ در زمستان در صورتی كه برف 
روی شیشه وجود دارد آن را پاك كنید تا گرمكن بهتر عمل كند. - باک بنزین را در فصل 
زمستان همیشه پر از بنزین نگه دارید و اگر می توانید سرعت برف پاک كن را در مواقع 
بارش زیاد كنید تا دید شما كم نشود. - نصب چراغ های مه شكن جلو می تواند دید شما 
را در مه یا برف و باران تا چند برابر افزایش دهد، روی سطوح لغزنده برای جلوگیری از لیز 
خوردن خودرو یا چرخیدن قسمت عقبی سعی كنید از فشار پا روی پدال گاز كم كنید و 
با كمترین دور ممكن حركت كنید. - در شروع بارندگی به دلیل چربی های سطح جاده، 
لغزندگی جاده زیاد می شود كه در این گونه مواقع لازم است با سرعت كمتر و رعایت فاصله 
طولی مجاز رانندگی كنید. - بهتر است هنگام بارندگی هرچند دقیقه یک بار به آرامی ترمز 
كنید كه آب روی دیسک های ترمز خشک شود، چون ممكن است در یک لحظه واقعاً به 
ترمز كردن احتیاج پیدا كنید كه اگر دیسک های ترمز خیس باشند، ترمز ها موفق عمل 
نخواهند كرد. - اگر در هنگام رانندگی در زمستان متوجه شدید آمپر آب خودرو به سرعت 
در حال بالا رفتن است، احتمالًا ضدیخ ماشین كم شده است در مواقعی كه در برف گیر 
كردید، باد لاستیک ها را كم كنید تا لاستیک كمی بخوابد در این حالت ماشین بهتر از 

برف و یخ بیرون می آید.

با  تاریخی  یا  مذهبی  مناسبت های  برخی  همزمانی   
ایام انتخابات شائبه های تبلیغاتی بودن برخی اظهارات و 
سخنرانی های نامزدهای انتخابات را ایجاد می كند و این در 
حالی است كه موعد تبلیغات انتخاباتی هنوز آغاز نشده و 
قانون هم بر ممنوع بودن تبلیغات پیش از موعد تصریح كرده 

است. 
میتینگ های متفاوت در فرم و شكل های مختلف از سوی 
برخی چهره های سیاسی كه داوطلب نمایندگی مجلس هم 
هستند برگزار می شود و اظهارات آن ها در رسانه ها منعكس. 
اظهاراتی كه بیشینه آن ها انتخاباتی است. همایش تجلیل از 
مدیریت جهادی و انقلابی، یابود شهادت سردار شهید قاسم 
سلیمانی، نشست بصریت، یادواره شهدای مقاومت و نشست 
خبری با حضور خبرنگاران و اصحاب رسانه، نشست های 
دانشجویی در دانشگاه ها، نشست های گرامیداشت دهه فجر 
و پیروزی انقلاب اسلامی، مناظره ها، صداوسیما و رسانه های 
سرشناس  اغلب  نامزدهای  تریبون های  مهم ترین  همسو 
جریان های سیاسی است كه طی دو ماه گذشته برگزار شده و 

شواهد حاكی از تداوم آن تا زمان انتخابات است.
محور سخنان بسیاری از سخنرانان این مراسم ها و نشست ها 
سیاسی، انتخاباتی و جناحی است. شاید از مدت یک ساعت 
سخنرانی، ده دقیقه آن به موضوع اصلی نشست اشاره هایی 
داشته باشد اما باقی زمان پیش بینی شده درباره انتخابات، 
عملكرد دولت، برنامه های خود، ویژگی های نماینده شاخص 

و جریان سیاسی رقیب اختصاص داده می شود.
بی عرضه،  و  عرضه  با  گروه  دو  به  مسئولان  تقسیم بندی 
مجلس،  به  راه یابی  صورت  در  استیضاح  به  دولت  تهدید 
انتقاد از شخص رییس جمهوری به دلیل اظهارنظر، انتقاد از 
وزرای دولت و برنامه های آن، حمله به برجام عمده سخنان 
نامزدهای انتخاباتی پیش از آغاز ایام تبلیغات است. كار اما 
صاحب  كاندیداهای  نمی شود  ختم  انتقادات  این  به  تنها 
تریبون پس از تخریب دولت خود را قهرمان میدان دانسته و 
نسخه حل مشكلات ریز و درشت، آن هم به فوریت را در جیب 

خود اعلام می كنند.

را  مجلس  انتخابات  خود  سخنان  در  آن ها  از  بسیاری 
مردم  پرشكوه  حضور  خواهان  و  كرده  توصیف  مهم  بسیار 
در پای صندوق های رای هستند اما در عین حال هشدار 
جریان  كاندیداهای  فریب  مردم  مبادا  كه  می دهند  هم 
رقیب را خورده و به حرف های آن ها اعتماد كنند. برخی از 
آن ها جریان رقیب را به دلیل برخی اظهارات شخصیت ها و 
استراتژی های انتخاباتی و حتی ارائه یا عدم ارائه فهرست های 
انتخاباتی مورد انتقاد و سرزنش قرار داده  در نهایت پارا فراتر 

گذاشته و اتهاماتی را متوجه رقیب هم می كنند.
گرچه  خود  انتخاباتی  سخنان  در  مناسبتی  سخنرانان 
ویژگی های كلی از كاندیدای مورد نظر خود را اعلام می كنند 
اما از پرداختن به برنامه ها و توانایی های آن ها برای عبور از 
نمی كنند.  ارائه  می دهند،  هشدار  آن  درباره  كه  شرایطی 
انتقادات آن ها اغلب در حوزه اقتصاد و دیپلماسی است اما 
برنامه ای جز برخی شعارهای وعده محور در اظهارات خود 

ندارند.
تبلیغات انتخاباتی در آینه قانون

موضوع  به  انتخابات  قانون  ششم  فصل  تا 65  مواد 56 
تبلیغات در انتخابات می پردازد. بر اساس آن مواد و تبصره ها 
فعالیت تبلیغات انتخاباتی نامزدهای نمایندگی هشت روز 
قبل از روز اخذ رأی )مرحله  ی اول و دوم( آغاز و تا بیست  

وچهار ساعت قبل از اخذ رأی ادامه خواهد داشت.
انجام هرگونه فعالیت تبلیغاتی از تاریخ اعلام رسمی اسامی 
صداوسیما  از  مجلس  نمایندگی  نامزدهای  برای  نامزدها 
جنبۀ  كه  دیگری  وسیلۀ  هر  یا  و  نمازجمعه  خطابه  میز  و 
رسمی و دولتی دارد و فعالیت كارمندان در ساعات اداری 
و همچنین استفاده از وسایل و سایر امكانات وزارتخانه ها، 
و  دولت  به  وابسته  مؤسسات  و  دولتی  شركت های  ادارات، 
شهرداری ها و شركت ها و سازمان های وابسته به آن ها و نهادها 
)به هر مقدار( استفاده  بودجۀ عمومی  از  و مؤسساتی كه 
می كنند و همچنین دراختیارگذاشتن وسایل و امكانات مزبور 
مؤسسات  می شود.  شناخته  مجرم  مرتكب  و  بوده  ممنوع 
و نهادهایی كه دارایی آنان از اموال عمومی است، همانند 

بنیادمستضعفان، مشمول این ماده می باشند.
جزای  به  مرتكبان  ماده،  این  حكم  از  تخلف  صورت  در   
نقدی درجه شش، موضوع ماده )19( قانون مجازات اسلامی 
مصوب 1/2/1392 محكوم می شوند. بندهای فوق، خلاصه 
و بخش هایی از قانون اساسی درباره تبلیغات انتخاباتی است 
اینكه اما كاندیداهای مجلس آینده تا چه میزان به آن پایبند 

هستند چندان مورد نظارت نیست.
پیش كشیدن و پرداخت بی وقفه به موضوعات سیاسی در 
محافلی كه اساسا برای تجلیل از شخصیت ملی یا رویدادهای 
تاریخی برپا می شود، هدف این گونه نشست ها را با ابهاماتی 
روبرو می كند. شخصیت هایی كه نقطه روشن زندگی آن ها 
حمایت از یكپارچگی ایران و عدم ورود به موضوعات سیاسی 
و جناحی بوده است. یا تحت الشعاع قرار دادن مناسبت هایی 
مانند دهه فجر كه اساسا یادآور وحدت بی نظیر مردم برای 
پیروزی انقلاب اسلامی بود، با اهداف این ایام تناسبی ندارد. 
گرچه بسیاری از این افراد معتقدند كه با نام نامزد انتخابات 
در این نشست ها حضور نمی یابند اما سخنان آن ها از موضوع 
دیگری حكایت می كند. این تبلیغات پیش از موعد حتی اگر 
با انگیزه معرفی خود و نه هجمه به دولت و رقیب باشد بازهم 
قابل اغماض است اما پیش كشیدن اختلافات سیاسی در 
چنین نشست ها و مناسبت هایی اگر شائبه انتخاباتی برای 
آن متصور نباشیم با چه استدلال و منطقی قابل توجیه است. 
متهم ساختن جریان رقیب به سناریوسازی و مظلوم نمایی 
آن هم به  دلیل عدم تایید صلاحیت بسیاری از چهره های 
شاخص نمی تواند وحدت آفرین باشد، جریانی كه اساسا 
چهره  شاخصی هم برای تبلیغات پیش از موعد در اختیار 
ندارد. چنین رویه ای از سوی كسانی كه قرار است در آینده 
كرسی های قانون گذاری در كشور را بر عهده بگیرند چندان 
مورد پذیرش نیست و زمینه های بی اعتمادی مردم را به آن ها 
فراهم می آورد. این هشدارها ضرورت دخالت نهادهای ناظر و 
اجرایی را بر این مرحله از انتخابات را مهم و ضروری می سازد 
تا حقی از شخصی ضایع نشده و اعتماد مردم دچار  خدشه 

نشود.         

تبعات سخنرانی های سیاسی در مناسبت های مذهبی و تاریخی؛
سخنرانی مناسبتی یا انتخاباتی؟
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رییس سازمان امور اراضی کشور:

شهرک غیرمجاز »باستی هیلز« لواسان قلع و 
قمع نمی شود

رییس سازمان امور اراضی كشور با بیان اینكه شهرک غیر مجاز »باستی هیلز« لواسان 
قلع و قمع نمی شود گفت: تلاش داریم با ورود قوه قضاییه عوارض و حقوق دولت از 

ساخت و ساز غیرمجاز در این منطقه دریافت شود. 
و  اراضی  كاربری  تغییر  تخلفات  های  پرونده  مهمترین  درباره  اورنگی«  »علیرضا 
زمین خواری در سطح كشور افزود: شهرک غیرمجاز »باستی هیلز« دارای ساخت و 
سازهای میلیاردی است كه تاكنون سازندگان آن حتی عوارض و حق و حقوق دولت را 

نیز پرداخت نكرده اند.
وی مساحت شهرک غیرمجاز باستی هیلز را 12.8 هكتار دانست و اظهار داشت: از 

این میزان سه هكتار دارای تغییر كاربری غیرمجاز اراضی كشاورزی بوده است.
به گفته وی، این شهرک در حریم شهر لواسان است كه اراضی كشاورزی آن به 50 

قطعه دو هزار متری تبدیل شده است.
رییس سازمان امور اراضی كشور با بیان اینكه در اكثر پرونده های تغییر كاربری اراضی 
رد پایی از شهرداری ها دیده می شود، گفت: این افراد با برخی دستگاه ها از جمله 
شهرداری ها توافق كرده اند كه با پرداخت سهمی به شهرداری آن منطقه، ساخت و ساز 

غیرمجاز انجام دهند.
وی تصریح كرد: این در حالی است كه بر اساس قانون، شهرداری ها باید از هر گونه 

ساخت و ساز غیرمجاز و تغییر كاربری جلوگیری كنند.
اورنگی افزود: طبق ماده 477 قانون سازمان امور اراضی كشور در این خصوص 
به دستگاه قضایی شكایت كرد كه حكم به ضرر این سازمان صادر شد به طور مجدد 
شكایت صورت گرفت كه احتمال آن می رود با ورود رییس قوه قضاییه بتوانیم عوارض 

دولت را دریافت كنیم.
قلع و قمع 2700 مورد تخلف طی 1.5 سال 

اورنگی با تاكید بر اینكه با ساخت و سازهای غیرمجاز، تغییر كاربری اراضی كشاورزی 
و كوه خواری و زمین خواری برخورد قاطع می شود، افزود: در 1.5 سال اخیر حدود دو 
هزار و 700 مورد حكم قطعی برای قلع و قمع ساخت و سازهای غیرمجاز در سطح كشور 

دریافت كرده ایم كه رقم قابل توجهی است.
وی بیشترین تغییر كاربری، ساخت و سازهای غیر مجاز را مربوط به استان های تهران، 
البرز، اصفهان، خراسان رضوی، مازندران، فارس ، آذربایجان شرقی و گیلان عنوان كرد.

بازار کم متراژها رونق گرفت

بازار مسکن به سمت رکود می رود 
یا افزایش قیمت؟

حالی  در  مسكن  بازار  مشتریان  تعداد 
این روزها با افزایش روبرو شده است كه به 
شكل سنتی بازار مسكن با كاهش شدید 

تعداد خریداران مواجه می شد. 
وضعیتی  با  روزها  این  مسكن  بازار 
از سال های گذشته روبرو شده  متفاوت 
حالی  در  مشتریان  شمار  است،افزایش 
های  ماه  در  تر  پیش  كه  دهد  می  رخ 
پایانی سال، غالبا تعدادمشتریان كاهش 
محسوسی را تجربه می كرد اما بازار كدام 

خانه ها این روزها داغ است؟
 بررسی های میدانی نشان می دهد بازار خانه های كم متراژ بین 40 تا 80 متر این 
روزها داغ تر از سایر بازارهاست . تعداد مشتریانی كه به دنبال فایل های به قیمت رسیده 
هستند، افزایش یافته است . فعالان بازار فایل هایی را به قیمت رسیده می دانند كه 
حداقل 10 سال از عمر ساختشان سپری شده باشد .قیمت این واحدها افت كافی را 

نسبت به نوسازهای بازار تجربه می كند در عین حال چندان نیز قدیمی نیست .
 قیمت ها تا آبان ماه سال جاری روندی كاهشی را تجربه می كردند اما از پایان آبان ماه 
با سهمیه بندی بنزین و معكوس شدن وضعیت در بازارهای موازی مسكن مانند طلا و 
سكه و ارز و خودرو، بازار مسكن نیز دستخوش تغییر شد و روند ریزشی قیمت به روند 

افزایشی تبدیل گردید.
 پول لازم ها در بازار 

 از سوی دیگر بررسی طیف فروشندگان مسكن نیز نشان می دهد بخش عمده 
متقاضیان فروش واقعی كسانی هستند كه پول لازم تلقی می شوند . به عبارت دیگر 
این افراد غالبا با هدف تبدیل مسكن خود و یا دلایلی دیگر واحد مسكونی خود را به 
فروش می رسانند. سایر كسانی كه مسكن  را فایل می كنند قصد اطلاع از قیمت واحد 
مسكونی خود را دارند و فروشنده واقعی نیستند . این افراد در بازار از سوی فعالان و 
مشاوران املاک چندان جدی گرفته نمی شوند . به گفته برخی فعالان بازار  تعداد 
كسانی كه قصد اطلاع از قیمت روز ملک خود را دارند بسیار بیشتر از تعداد فروشندگان 

واقعی و پول لازم است .
 بازار مسکن به کدام سو می رود ؟

 فعالان بازار می گویند هنوز وضعیت بازار قابل تحلیل نیست اما با توجه به افزایش 
میزان ساخت و ساز انتظار می رود در سال آینده قیمت ها رو به تعدیل حركت كند چرا كه 
از یک سو با رشد تعداد واحدهای مسكنی نوساز بازار به آرامش می رسد و از سوی دیگر 
400 هزار تقاضای واقعی مسكن نیز با آغاز به كار طرح مسكن ملی از بازار خارج می 
شود. طرح مسكن ملی با هدف ساخت 400 هزار واحد مسكونی كلی خورده است و 
مرحله اولیه ثبت نام آن به پایان رسیده و پیش بینی می شود مرحله دوم ثبت نام نیز پیش 
از اغاز سال نو كلید بخورد .  از سوی دیگر تكمیل مسكن مهر باقیمانده و حتی عرضه 
واحدهای مسكونی بدون متقاضی مسكن مهر نیز می تواند معادلات بازار را دستخوش 
تغییر نماید .  ستاریان كارشناس مسكن نیز در این خصوص می گوید به نظر می رسد 
بازار مسكن در سال آینده وارد فاز ركود شود و بسیاری از تحلیگران ركود را محتمل تر از 

افزایش قیمت در سال آینده حداقل تا نیمه اول سال می دانند.

وزیر اقتصاد مطرح کرد 

فروش ۶ هزار و 5۰۰ میلیارد تومان
 املاک بانک های دولتی 

 وزیر اقتصاد اعلام كرد: تاكنون 12 هزار و 500 میلیارد تومان سهام و 6 هزار و 500 
میلیارد تومان املاک بانک های دولتی فروخته شده است. 

فرهاد دژپسند با اشاره به اینكه اصلاح نظام بانكی جزو اولویت هاست، افزود: برنامه 
عملیاتی در این زمینه طراحی و برای رئیس جمهور ارسال كردیم.

وی گفت: بخش قابل توجهی از اموال مازاد بانک ها یعنی حدود 17 هزار میلیارد 
تومان ناشی از ضبط وثیقه های بانكی بوده است. وزیر امور اقتصادی و دارایی اضافه 
كرد: حدود دو هزار میلیارد تومان تقاضا برای خرید این اموال وجود دارد كه از این رقم 

هزار میلیارد تومان در حال نهایی شدن است.
دژپسند درباره ساماندهی شعب بانكی هم گفت: بانكداری سنتی باید به بانكداری 
دیجیتال تبدیل شود و این موضوع اكنون جزو شاخص های ما در ارزیابی بانک هاست. 
وی افزود: زمانی كه بانكداری دیجیتال شكل بگیرد نیاز به شعب كاهش و خدمات با 
هزینه تمام شده كمتر، افزایش می یابد. دژپسند درباره طرح بانكداری جمهوری اسلامی 
ایران هم گفت: این طرح نیازمند كار جدی تر است و كار باید در فرآیند كارشناسی انجام 
شود. وی گفت: با تدابیری كه اتخاذ شد تلاش كردیم برای تامین بودجه از نظام بانكی 
استقراض نكنیم. دژپسند افزود: مقدار بدهی به نظام بانكی افزایش یافته، اما این بدهی 

برای تامین بودجه نیست بلكه برای تهاتر است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در پاسخ به این پرسش كه بدهی دولت به نظام بانكی 
چند درصد افزایش یافته است؟ گفت: این نكته مهم است كه آیا دولت برای تامین نیاز 
بودجه ای به نظام بانكی متوسل شده است یا خیر؟ وی ادامه داد: خوشبختانه رشد 
نقدینگی تا پایان 10 ماه امسال 28 درصد بود. وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: در 
9 ماه نخست امسال 54 درصد تسهیلات پرداختی نظام بانكی برای تامین سرمایه در 
گردش بوده است. رییس شورای گفتگو در پاسخ به اینكه در لایحه بودجه سال 1399 
مبلغ 50 هزار میلیارد تومان برای مولدسازی دارایی های دولت قرار داده شد در حالی كه 
عملكرد امسال در این زمینه به 5 هزار میلیارد تومان هم نرسید آیا مبلغی كه برای سال 
آینده در نظر گرفته اید عملی می شود؟، اظهار داشت: خبر این موضوع، كامل منتشر 
نشده است، زیرا این مبلغ فقط برای مولدسازی نیست بلكه برای واگذاری ها و فروش نیز 
است. وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینكه پیش بینی هایی كه پارسال در مورد رشد 
اقتصادی امسال می شد به علت تاثیر تحریم ها،   بسیار نگران كننده بود، گفت: بر اساس 
آمار بانک مركزی، سه ماهه اول امسال خوشبختانه رشد اقتصادی غیر نفتی كشورمان، 

مثبت و 0.4 و در نیمه اول سال، 0.5 درصد و در 9 ماهه امسال، 0.9 درصد بود.

روند روبه رشد شاخص بورس، عده  زیادی را به فكر سرمایه گذاری در این بازار انداخته 
و همزمان این نگرانی را به وجود آورده كه این صعودهای پی درپی با یک سقوط سنگین 

پایان یابد. 
بورس تهران در ادامه روند افزایشی خود، روز یكشنبه نیز با 1776 واحد افزایش در 
شاخص، به 454 هزار و 618 واحد رسید. ارزش 1653 تریلیون تومانی بورس اوراق 
بهادار تهران و شاخصی كه هر روز از ركورد روز قبل خود عبور می كند، نگرانی هایی را 
درباره یک ریزش سنگین، ایجاد كرده است. احتمالی كه به گفته یک كارشناس بازار 
سرمایه اگر مفروضات فعلی تغییر نكنند، چندان بالا نیست. بهرنگ اسدی، كارشناس 
بازار سرمایه در گفت وگویی گفت: در رابطه با رشد بازار سرمایه در مقطع فعلی، باید چند 
پارامتر را در نظر بگیریم كه یكی از آنها، امكان داد و ستد و ظرفیت های مرتبط با آن در 
بازارهای موازی است. عملیات داد و ستد در بازارهای موازی به آسانی سابق نیست و  با 
توجه به مسائل خاصی كه در این بازارها به وجود آمده و همچنین سیاست گذاری های 
انجام شده، طبیعی است بازار سرمایه با اقبال مواجه شود. بخش عمده ای از ورود 

جریان نقدینگی ناشی از همین مسئله است.
بازار سرمایه از تغییرات اقتصاد کلان جلوتر است

وی با اشاره به روند گذشته رشد بورس گفت: بازار سرمایه در ادوار گذشته، با تأخیر 

یا وقفه نسبت به سایر بازارها در تعدیل خود اقدام می كرد و جریان نقدینگی به آن وارد 
می شد. اتفاقی كه الان افتاده این است كه با توجه به مسائل بازارهای موازی، این 
وقفه خیلی كوتاه تر شده و حتی در مواردی، بازار سرمایه نسبت به تغییرات اقتصاد 
كلان، جلوتر است. اسدی افزود: ریزش سنگین در بازار سرمایه، به طور عمومی و 
در سطح كلیه نمادها احتمال بالایی ندارد؛ چرا كه امسال كسری ضمنی بودجه، از 
طریق پولی كردن یا استقراض مستقیم از بانک مركزی انجام نشده و برای جبران آن از 
اوراق استفاده شده است. علاوه بر این، تورم عمومی فعلی، وقفه ای برای رشد اسمی 
قیمت ها ایجاد می كند. این موضوع در سال آینده رؤیت خواهد شد و بازار هم این را 

می داند.
بیشترین احتمال ریزش مربوط به کدام سهام است؟

این كارشناس بازار سرمایه در ادامه گفت: شركت های صنایع پتروشیمی و فلزات و 
سایر شركت هایی كه با قیمت های جهانی مرتبط هستند، از ریسک كاهش قیمت های 
جهانی به واسطه افزایش نرخ برابری دلار به ریال، تقریباً مصون خواهند ماند. یعنی اگر 
قیمت های جهانی برخی از اینها افت داشته باشد، به دلیل اینكه نرخ برابری دلار به 

ریال در سال آینده افزایش می یابد، سودها نیز به لحاظ اسمی افزایشی خواهد بود.
اسدی بزرگ ترین خطر بازار سرمایه را مربوط به سهام بدون جریان نقدینگی دانست و 

توضیح داد: بیشترین بخشی كه در بازار سرمایه با خطر ریزش مواجه است، سهم هایی 
هستند كه به اسم سفته بازی شناخته می شوند و معامله آنها با قیمتی بیش از ارزش 

ذاتی شان انجام می شود.
تنظیم گری بدون مداخله انجام شود

وی درباره تأثیر فروش تعهدی سازمان بورس در اسفندماه و تأثیر آن بر بازار سرمایه 
گفت: این اگر چه در ابتدا به چند نماد محدود است، اما لازم است دیر یا زود فراگیرتر 
شود. ما باید نقش تنظیم گری را نسبت به ارزش گذاری بازار در عین حال كه مداخله 
نمی كنیم، حفظ كنیم و به سمتی برویم كه همه ابزارهای مورد نیاز برای كشف قیمت 
ایجاد شوند. همچنین دیگر حوزه هایی كه می توانند بر نهاد تنظیم گری فشار بیاورند، 
برچیده شوند، زیرا سیاسی كردن تصمیمات تخصصی كارشناسی، به بازار لطمه وارد 

می كند.
ادامه جولان نقدینگی در بازار بورس

وی بار دیگر به ریسک برخی نمادها اشاره كرد و گفت: ریزش عمومی سنگین و 
معناداری برای شاخص كل پیش بینی نمی شود، ولی این احتمال برای نمادهای 
كوچكی كه بالاتر از ارزش ذاتی خود معامله می شوند، وجود دارد. اصلاح شاخص 
كل تا زمانی كه مناسبات بازارهای دارایی ما به شكل فعلی است، جزئی خواهد بود و 

نقدینگی در بازار جولان می دهد.
این كارشناس بازار سرمایه درباره پیش بینی اصلاح جزئی در بازار سرمایه توضیح داد: 
این احتمال در صورت ثبات مفروضاتی مانند حفظ مناسبت بین بازارها، مناسبات 
گردش وجوه بین بازارها، مسائل پرداخت های بانكی و نیز متغیر برون زایی مانند 
بحران های جهانی مطرح می شود. سازمان بورس به عنوان مقام ناظر باید همواره بازار 
را رصد كند. اطلاع رسانی ها درباره سرمایه گذاری غیرمستقیم و تقویت صندوق ها نیز 

از دیگر اقدامات مفید سازمان هستند.
دامنه نوسان نسبت به پارامترهای اقتصاد ایران کوچک است

اسدی درباره تأثیر مداخله در بازار سرمایه و حمایت معامله گران حقوقی بر رشدهای 
اخیر شاخص گفت: مداخله، مصادیق مختلفی دارد. در بلندمدت مداخلات جدی 
در بازار سرمایه ایران صورت گرفته است. به عنوان مثال، دامنه نوسانی تعیین  شده كه 
به نسبت پارامترهای اقتصاد ایران، كوچک است. درصد سهام شناور و تركیب مالكیت 
شركت های حقوقی نیز از جنس مداخله هستند. با این حال، این قبیل مداخلات و 
بازار سرمایه ایران در هم تنیده شده اند و نمی توان اقدامات حقوقی ها را به مثابه مداخله 
جدی دانست. وی افزود: مداخلات وجود دارد و باید در لحظه خاصی كه تصمیم 
مدیریتی گرفته می شود، مداخله ای كه بیشترین فایده و كمترین هزینه را دارد، انتخاب 
كرد. مداخله ها تا زمانی كه در چارچوب هزینه-فایده باشند، معقولند و صرف اینكه 

اقدامی در طبقه بندی مداخله قرار  گیرد، نمی تواند محل اشكال باشد.
بازار سرمایه دیر یا زود وارد ترازنامه خانوار ایرانی می شد

اسدی در ادامه گفت: بازار سرمایه دیر یا زود وارد ترازنامه خانوار ایرانی می شد. با 
اینكه این حجم از اقبال در مدت كوتاهی به بازار سرمایه تا حدودی تعجب برانگیز است، 
اما مایه امیدواری است. بهتر بود از مدت ها پیش سرمایه گذاری غیرمستقیم معرفی 
و تقویت می شد. با این حال، اكنون هم می توانیم دامنه انتخاب خانوار برای نهادها 
و ابزارهای كارآمد را گسترش دهیم. این كار در حال انجام است، اما می تواند سرعت 

بیشتری داشته باشد.

در گفت وگو با یک كارشناس بازار سرمایه مطرح شد

منتظر ریزش سنگین بازار سرمایه باشیم یا خیر؟

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالكانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشكیلی طبق 
قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رای شماره 139860330002025911 مربوط به پرونده كلاسه 1396114430002000861 آقای محمد خوارزمی فرد فرزند 
هادی در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 52/50 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 2302 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محسن سلطانی غلام زاده )م الف5203(

2- رای شماره 139860330002026966 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002001108 آقای سید نقی سیدی فرزند 
میرآقا در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 58/13 مترمربع پلاک شماره 1768 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم طی مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فتح اله اسلامی خواه نسبت به 54/10 متر و محمد 

عبداللهی قمی نسبت به 4 متر ثبت دفاتر 297 و 8 صفحات 65 و 68 و 351 )م الف5204(
3- رای شماره 139860330002027011 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000354 خانم پروانه خدابندلو فرزند 
نصرت اله در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 44/25 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
باقیمانده 1947/158 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید علی اكبر میرابوطالبی 

ركن آبادی )م الف5205(
4- رای شماره 139860330002026047 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000932 آقای اسداله عرشی دورباش 
فرزند قربانعلی در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 2326 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صدقعلی سلطانی رزم )م الف5206(
5- رای شماره 139860330002025784 مربوط به پرونده كلاسه 1396114430002000599 آقای اسلام فرضی فرزند اسداله 
در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 139/75 مترمربع پلاک شماره 1971 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی )م الف5207(
6- رای شماره 139860330002027210 مربوط به پرونده كلاسه 1397114430002002357 آقای محمود آقا زیارتی فراهانی 
فرزند علی اصغر در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 107/10 مترمربع پلاک شماره 2111 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اسماعیل نوروزی )م الف5208(
7-رای شماره 139860330002025905 مربوط به پرونده كلاسه 1397114430002002520 آقای محمد فتح اللهی فرزند 
ابراهیم در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 102/23 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 2099 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مسلم میرزائی )م الف5209(
8- رای شماره 139860330002027158 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000794 آقای محمد رسول عمادی 
موافق فرزند محمدعلی در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 42/00 مترمربع پلاک شماره 
0 فرعی از 2174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی )م 

الف5210(
9- رای شماره 139860330002025461 مربوط به پرونده كلاسه 1397114430002002680 آقای محمد علی اخلاقی فرزند 
ابراهیم در قسمتی از / ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 102 مترمربع پلاک شماره 1818 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكیت متقاضی طی سند مالكیت مشاعی )م الف5213(
10- رای شماره 139860330002025216 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000656 آقای مجید پناهی فرزند 
علیرضا در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 70/03 متر مربع پلاک شماره 2308 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكیت متقاضی طی سند مالكیت مشاعی )م الف 5217(
11- رای شماره 139860330002025215 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000655 خانم محبوبه رشیدی فرزند 
محمد علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 70/03 مترمربع پلاک شماره 2308 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكیت متقاضی طی سند مالكیت مشاعی )م الف 5218(
12- رای شماره 139860330002024674 مربوط به پرونده كلاسه 1391114430002010642 آقای علیجان ابراهیم نژاد 
زیده فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده است به مساحت 85 مترمربع پلاک شماره فرعی 

2603/36 واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكیت متقاضی طی سند مالكیت مشاعی )م الف5219(
13- رای شماره 139860330002026815 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000391 آقای سعید زنگنه فرزند 
مجتبی  در قسمتی از/ ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 100/25 مترمربع پلاک شماره 2275/117 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علیجان مفتاحی )م الف5230(
14- رای شماره 139860330002026914 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002001625 آقای علی اكبر ملكی فرزند 
هیبت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره 2244/1/76 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری عزیزاله دولتمند )م الف 5231(
15- رای شماره 139860330002025919 مربوط به پرونده كلاسه 1392114430002003203 آقای ولی اله بختیاری مبنی 
بر صدور سند مالكیت، مالكیت آقای مهدی مظلومی فرزند ایمان برابر قیم نامه شماره 970877 مورخ 98/2/21 دادیار سرپرستی 
دادسرای عمومی و انقلاب به عنوان قیم منصوب محجور اقای ولی اله بختیاری می باشد در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین كه در 
آن احداث بنا شده به مساحت 54/26 مترمربع پلاک شماره  26 فرعی از 1913 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالكیت متقاضی طی سند رسمی به شماره 138933)م الف 5232( 
16- رای شماره 139860330002024589 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430002000236 آقای داود جواهری لو فرزند 
رضا در ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت55/62 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2281 اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ولی همایی اكمل )م الف5233(
17- رای شماره 139860330002026499 مربوط به پرونده كلاسه 1397114430002002050 آقای مرتضی حسین پور فرزند 
رمضان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 117مترمربع پلاک شماره 2148 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حبیب حسن پور )م الف5234(
18- رای شماره 139860330002024447 مربوط به پرونده كلاسه 1396114430002000033 آقای مهدی مهدوی فر فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 69/57 مترمربع پلاک شماره 2277/4/613 و 2272 
اصلی و باقیمانده 229 الی 255 فرعی از 2275 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از فاطمه بابائی )م الف5235(
19- رای شماره 139860330002026496 مربوط به پرونده كلاسه 1391114430002012813 آقای جعفر صادقی فرزند 
محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین كه در آن احداث بنا شده به مساحت 398/45 مترمربع پلاک شماره 2180 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالكیت متقاضی طی سند رسمی میباشد و مبایعه نامه عادی خریداری از فخر السادات آقائی )م 

الف5236(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیكه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالكیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالكین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یكماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم 

به توضیح است كه صدور سند بر اساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/11/23 
تاریخ انتشار دوم: 1398/12/10
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالكانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشكیلی طبق 
قانون مذكور را براساس گزارش كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-  رای شماره 139860330001016325 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430001001830 آقای فریدون صفاجو فرزند 
عبدالوهاب در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 11237 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی حسین اسكندری ابداء به موجب سند قطعی شماره 14065)م 

الف 5211(
2- رای شماره 139860330001015705 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430001001696 آقای حیدر محمدی فرزند 
نیازعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60/05 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 11243 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامرضا ولی )م الف 5212(.
3- رای شماره 139860330001015938 مربوط به پرونده كلاسه 1397114430001000064 آقای خدیجه مظفری حاجی 
آبادی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 95/68 مترمربع پلاک شماره 4 فرعی از 10293 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین فرزانه موحد به موجب سند قطعی شماره 

10738)م الف 5214(

4-  رای شماره 139860330001016326 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430001001832 آقای سید عدنان علوی فرزند 
علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 103/07 مترمربع پلاک شماره  11134 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین بابا غلامی به موجب سند قطعی شماره 88016 )م الف 5215(
5- رای شماره 139860330001015672 مربوط به پرونده كلاسه 1398114430001001684 آقای هادی ملاعلی فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 274/54 مترمربع پلاک شماره 11235 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند قطعی به شماره 16674)م الف5216(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیكه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالكیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالكین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یكماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم 

به توضیح است كه صدور سند بر اساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/11/23  تاریخ انتشار دوم:1398/12/10
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

قائم مقام مدیرعامل شركت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران با اشاره به اینكه یک میلیون و 460 
هزار خودروی عمومی در 15 ماه آینده دوگانه سوز خواهد شد،  گفت: تا پایان امسال 36 هزار خودروی عمومی 

با وام بلاعوض دوگانه سوز می شود. 
»حمید قاسمی ده چشمه« با بیان اینكه روز دوشنبه اجرای مصوبه شورای اقتصاد برای دوگانه سوز كردن 
خودروهای عمومی شامل ون ها،  تاكسی ها و وانت بارها عملیاتی شد،  ادامه داد:  در اولین گام 41 خودرو به 

مناسبت چهل و یكمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی دوگانه سوز و تحویل صاحبانشان شد.
وی افزود: یكی از 7 شركتی كه قرارداد بستیم، در یک روز این تعداد خودرو را به گازسوز تبدیل كرد.

قاسمی با اشاره به اینكه ظرفیت تبدیل خودروها در سال آینده به 80 هزار تا 100 هزار خودرو در ماه می رسد،  
تاكید كرد: تا سال آینده به تدریج به ظرفیت دوگانه سوز كردن خودروها در كشور افزوده خواهد شد.

وی با اشاره به اینكه تا كنون قرارداد ساخت 700 هزار مخزن سی ان جی امضا شده است،  گفت: ساخت مابقی 
نیاز مخزن نیز بعد از تحویل مخازن سفارش گذاری شده از سوی سازندگان،  از سر گرفته می شود.

قائم مقام مدیرعامل شركت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران ادامه داد: در خصوص پرداخت وام 
برای دوگانه سوز كردن خودروهای شخصی نیز در حال رایزنی هستیم و در این مورد مصوبه وزیر را گرفته ایم.

وی با اشاره به اینكه اكنون تمام ظرفیت كارگاهی و مخزن سازان برای تبدیل خودروهای عمومی پر است، 
افزود: كارگاه های با تمام ظرفیت كار می كنند .

 وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سیاست این وزارتخانه تبدیل به ساخت داخل 10 میلیارد دلار از كالاهای وارداتی است. 
»رضا رحمانی«روز دوشنبه در مراسم امضای تفاهم نامه تولید كک اسفنجی و سوزنی در پالایشگاه های بندرعباس و امام خمینی شازند، افزود: امضای 

این تفاهم نامه در واقع جلوه دیگری از سال رونق تولید را متجلی می سازد.
وی اضافه كرد: امسال در حوزه وزارت صنعت، بر اساس برنامه ای كه ابتدای سال تدوین شد و به تایید رییس جمهور رسید، بر پایه رونق تولید اقدام های 

مختلفی  انجام شد.
 رحمانی با اشاره به اینكه برنامه رونق تولید در وزارت صنعت شامل هفت محور است، گفت: نخستین اولویت، تعمیق ساخت داخل بود كه شامل 10 برنامه 

می شود و از آن به عنوان نهضت ساخت داخل یاد شده است.
 وی با بیان اینكه لازم بود تا در گام نخست تولید موجود را حفظ كنیم، تاكید كرد: بر این اساس به جز دو حوزه تولید آلومینیوم و خودرو كه كاهشی بوده، 

در سایر صنایع با افزایش تولید روبرو شدیم.
به گفته وزیر صنعت، امسال در سایر گروه ها مانند دارو با 31 درصد، پوشاک 20 درصد، مواد غدایی 15 درصد افزایش تولید ثبت شده است.

وی لایه بعدی در رونق تولید را احیای ظرفیت های خالی واحدهای تولیدی معرفی كرد و افزود:  همچنین در حوزه طرح های نیمه تمام فعالیت كردیم. از 
سوی دیگر  به رونق تولید و ساخت داخل توجه ویژه داشتیم و هدف این است تا 10 میلیارد دلار از واردات مختلف، به ساخت داخل تبدیل شود. 

به گفته رحمانی، 2.4 میلیارد دلار از اقلام معدنی كه تا پیش از این وارد كشور می شد، باید داخلی سازی شود. 
وی افزود: كشورمان در بعضی اقلام وابستگی به واردات داشت و این وابستگی خطرناک بود و تلاش می شود تا این واردات كاهش پیدا كند. 

وزیر صنعت گفت: آمارهای امسال نشان می دهد كه در تولید لاستیک سنگین، از 30 درصد توان داخلی به 55 درصد رسیده ایم.

قائم مقام مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی:

3۶ هزار خودرو تا پایان سال دوگانه سوز می شوند
وزیر صنعت، معدن و تجارت مطرح کرد

دفگذاری تبدیل 1۰میلیارد دلار واردات به ساخت داخل
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نزدیک  ترین گزینه ها برای ریاست فدراسیون فوتبال

 »قریب« عنقریب!

 با پایان یافتن مهلت ثبت نام برای ریاست فدراسیون فوتبال، 9 نفر برای رسیدن به 
این پست نام نویسی كردند كه یكی از این گزینه ها »قرابت« زیادی با وزارت ورزش دارد!
انتخابات فدراسیون فوتبال قرار است 25 اسفند برگزار و جایگزین مهدی تاج در این 

فدراسیون مشخص شود.
روز یكشنبه  زمان نام نویسی كاندیداهای مختلف برای انتخابات فدراسیون فوتبال به 
پایان رسید. با ثبت نام 9 نفر به عنوان كاندیدای ریاست فدراسیون فوتبال، گمانه زنی ها 
برای رسیدن به صندلی خالی ریاست آغاز شده است. محمد حسین قریب، مهدی 
محمدنبی، حبیب كاشانی، حیدر بهاروند، محمدرضا كلانی، هدایت الله ممبینی، 
رضا جلالی، امیر مسعود هراتیان و عباس صوفی 9 نفری هستند كه برای این منظور 
ثبت نام كرده اند ولی اسامی نهایی و اصلی بعد از تایید صلاحیت این افراد مشخص 

می شود.
حضور شهردارهای دو كلان شهر )صوفی از همدان و كلانی از مشهد(، دو مدیر بلند 
پایه فعلی فوتبال و چند مدیر دانه درشت سابق در این انتخابات نشان می دهد بازار 

رقابت در این دوره داغ تر از گذشته است.
نگاهی اجمالی به این اسامی این موضوع را متبادر می كند كه اصلی ترین رقابت باید 
بین محمد حسین قریب و مهدی محمدنبی باشد و با فاصله حبیبب كاشانی به همراه 

حیدر بهاروند در سطح بعدی قرار می گیرند.
گمانه زنی ها بیشتر به سمت محمدحسین قریب است مدیرعامل پیشین باشگاه 
استقلال است كه او را دارای شانسی به مراتب بیشتر از سایر گزینه ها برای انتخابات 

می دانند.
قریب در بین گزینه ها نزدیک ترین فرد به وزارت ورزش است و در تیم او منصور 
قنبرزاده و حیدر بهاروند قرار دارند. رابطه خوب قریب با وزارت ورزش و افراد نزدیک به 
او با تصمیم سازان این وزارتخانه، شواهدی است دال بر تمایل وزارت ورزش و جوانان 

به انتخاب این گزینه.
اغلب گزینه ها حیدر بهاروند رییس سازمان لیگ و سرپرست كنونی فدراسیون كه 
خودش در بین گزینه های ریاست قرار دارد را به عنوان یكی از نواب رئیس معرف 
كرده اند كه این ناشی از نفوذ او در بین هیات فوتبال استان ها و سهولت كار برای گرفتن 
رای از طریق وی می باشد؛ هیات هایی كه تعیین كننده ترین عامل در این انتخابات 

هستند.
مهدی محمد نبی دبیر كل پیشین فدراسیون فوتبال و عضو فعلی هیات مدیره 
در  كفاشیان  ریاست  دوران  در  فوتبال  كلان  مدیریت  اركان  از  یكی  پرسپولیس، 
فدراسیون بود كه وی نیز از نفوذ زیادی در بین اهالی فوتبال برخوردار است و می تواند 
یک رقیب جدی برای قریب باشد. البته گفته می شود نبی هم در تیم مدیریتی قریب 
حضور دارد و در صورت انتخاب قریب، نبی كه سابقه كار به عنوان دبیر كل فدراسیون 

فوتبال را هم دارد، مجدداً در این پست گمارده می شود.
حیدر بهاروند مرد با نفوذ فوتبال ایران و رئیس كنونی سازمان لیگ، شاید در دوران 
جدید فوتبال ایران به همان ریاست سازمان لیگ قناعت كند. اغلب نامزدهای ریاست 
در صورت تصدی این پست، بهاروند را در سمت خود ابقا كرده و همچنان نایب رئیس 

و مرد با نفوذ در این فوتبال خواهد بود.
بهاروند خودش اعلام كرده در صورت رسیدن به صندلی ریاست فدراسیون فوتبال، 
از محمود اسلامیان و منصور قنبرزاده در تیم ریاستش به عنون نواب رئیس استفاده 
می كند. بررسی اجمالی 9 نامزد انتخاباتی و تیم مدیریتی پیشنهادی آنها نشان 
می دهد در دوره جدید فوتبال ایران هر كدام كه رئیس شوند، افرادی مثل بهاروند، 

اسلامیان و قنبرزاده می توانند از افراد تاثیر گذار و تعیین كننده در فوتبال باشند.
  

باشگاه استقلال:

دیاباته اواخر هفته آینده به تهران
 بازخواهد گشت

 باشگاه استقلال به خروج »شیخ دیاباته« از ایران واكنش نشان داد. 
شیخ دیاباته مهاجم استقلال به دلیل مصدومیت شهرآورد 92 و بازی با الشرطه عراق 

را از دست داد.
این بازیكن كه دوران آسیب دیدگی خود را پشت سر می گذارد روز دوشنبه ایران را ترک 
كرد و باشگاه استقلال در واكنش به خروج این بازیكن از ایران در تارنمای رسمی خود 
نوشت:  شیخ دیاباته، مهاجم مصدوم تیم فوتبال استقلال، پس از درخواست مرخصی 
كوتاه مدت جهت دیدار با خانواده اش، روزدوشنبه صبح ایران را به مقصد فرانسه ترک 

كرد. حقوق او نیز توسط باشگاه استقلال به حساب دیاباته در دبی واریز شده است.
شیخ دیاباته یک بازیكن حرفه ای و متعهد است و با وجود مشكلاتی كه برای بازگشت 
او به تهران پس از پایان تعطیلات زمستانی و شروع دور برگشت مسابقات وجود داشت، 
این موضوع را به اثبات رساند. به همین دلیل انتظار می رود كه هواداران در شرایط 
فعلی به شایعات بی اساس اهمیت ندهند.شیخ دیاباته اواخر هفته آینده به تهران 

بازخواهد گشت.

لقب رستم هندوستان به یک ایرانی رسید
-»پویا رحمانی« دارنده مدال طلای كشتی بازی های ساحلی جهان در رقابت های 
جام »رستم« هند با شكست همه حریفان به مقام قهرمانی رسید و لقب رستم در این 

كشور را از آن خود كرد. 
سومین دوره مسابقات كشتی جام »رستم« هند در ایالت پنجاب مهد كشتی این 
از 200 كشتی گیر برگزار شد. »پویا رحمانی« كشتی گیر  با حضور بیش  و  كشور 
رقابت های  و  بازی های ساحلی جهان در سال 2019  كشورمان كه مدال طلای 
ساحلی جهان در سال 2017 را در كارنامه خود دارد با حضور در این مسابقات و 
شكست تمامی حریفان، به عنوان نخست دست یافت. رحمانی با قهرمانی در این 
مسابقات كه برای مردم هند از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است، ضمن كسب جایزه 
نفر اول، لقب رستم هندوستان و گرز و نشان پهلوانی هند را برای كشورمان بدست 
آورد. این كشتی گیر كشورمان نخستین كشتی گیر غیرهندی بود كه توانست برنده 

این مسابقات شود.

تیم فوتبال استقلال در نخستین دیدار خود در مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا 2020 مقابل الشرطه عراق به نتیجه تساوی رسید 

و از پیروزی در این دیدار بازماند. 
در نخستین هفته از رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 2020  
دوشنبه شب  و در گروه A، تیم استقلال ایران میهمان الشرطه 
عراق بود كه این مسابقه با نتیجه تساوی یک - یک به پایان رسید.

ترکیب استقلال:
بودوروف،  نیكولای  دانشگر،  محمد  حسینی،  سیدحسین 
محمد دانشگر، شاهین طاهرخانی)ذكریا مرادی(، میلاد زكی 
پور، وریا غفوری، علی كریمی، مسعود ریگی، آرش رضاوند، 

مهدی قائدی)مهدی قائدی( و ارسلان مطهری
ترکیب الشرطه:

احمد باسل، فیصل جاسم، علی فائز، حسام كاظم، ولید سالم، 
سعد عبدالامیر، محمد مزهر، نبیل صباح، مازن فیاض، علی 

یوسف و علاء عبدالزهرا
در این بازی كه از ساعت 18 و در ورزشگاه »فرانسوا حریری« 
اربیل آغاز شد، حُسام كاظم )24 - گل به خودی( برای استقلال 

و علی فایز )47 - پنالتی( برای الشرطه گلزنی كردند.
استقلال این بازی را با انجام تغییرات زیادی در تركیبش نسبت 
به مسابقات قبل آغاز كرد. سید حسین حسینی، محمد دانشگر، 

نیكولای بودوروف، شاهین طاهرخانی )83 - زكریا مرادی(، میلاد 
زكی پور، وریا غفوری، علی كریمی، مسعود ریگی،آرش رضاوند، 
مهدی قائدی )35 - مرتضی تبریزی( و ارسلان مطهری بازیكنان 
استقلال در این مسابقه بودند. نفراتی مثل روزبه چشمی، میلیچ 

و فرشید باقری در این مسابقه نیمكت نشین بودند.
زمین  پایین  كیفیت  دلیل  به  مسابقه  این  ابتدایی  دقایق 
دنبال  به  پاسكاری  در  را  بازیكنان  متوالی  اشتباهات  چمن، 
داشت. تیم الشرطه در دقیقه 18 این فرصت را داشت كه روی 
اشتباه مدافعان استقلال توسط نبیل صلاح به گل برسد كه 
شوت این بازیكن توسط حسین حسینی دروازه بان آبی ها 

دفع شد.
تیم استقلال اوایل نیمه نخست توانست به گل برسد. حركت 
میلاد زكی پور از سمت چپ تیم استقلال در دقیقه 24 و پاسِ 
درعرض این بازیكن توسط حُسام كاظم مدافع الشرطه به اشتباه 

وارد دروازه تیم عراقی شد.
اتفاق نگران كننده برای فرهاد مجیدی سرمربی استقلال در 
دقیقه 32 افتاد. مهدی قائدی مهاجم آماده آبی پوشان دچار 
مصدومیت شد و مجیدی مجبور شد مرتضی تبریزی را در دقیقه 

35 به جای قائدی وارد زمین كند.
بازی در نیمه دوم با شوک داور به تیم استقلال آغاز شد. در 
همان دقیقه نخست از نیمه دوم احمد الفیصل داور اردنی به 
سود تیم الشرطه اعلام پنالتی كرد. این پنالتی در دقیقه 47 

توسط علی فایز به گل تساوی الشرطه تبدیل شد.
»غفوری« بهترین بازیکن شد

از  بعد  از زمین خارج شود  پیروز  استقلال كه قصد داشت   
دریافت گل تساوی بر شدت حملاتش افزود و موقعیت های 
زیادی برای جبران نتیجه روی دروازه حریف خلق كرد اما این 
فرصت ها به گل تبدیل نشد تا بازی با همان نتیجه تساوی یک 

- یک تمام شود.
وریا غفوری كاپیتان استقلال كه در این جدال عملكرد خوبی را 
به نمایش گذاشت در پایان دیدار به عنوان بهترین بازیكن زمین 

انتخاب شد. 
استقلال با این نتیجه، در گروه اول مسابقات یک امتیازی شد. 
در دیگر بازی این گروه، الوحده امارات و الاهلی عربستان به 
مصاف هم رفته اندكه این بازی نیز با تساوی یک بریک به پایان 

رسید.

فرهاد مجیدی:  از نتیجه راضی نیستم ازعملکرد 
بازیکنانم رضایت کامل دارم

سرمربی تیم فوتبال استقلال درباره تساوی یک بر یک تیمش 
برابر الشرطه عراق در هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا گفت: از 
عملكرد بازیكنانم در این مسابقه رضایت كامل دارم اما از نتیجه ای 

كه در پایان رقم خورد رضایت ندارم. 
»فرهاد مجیدی« در نشست خبری پس از پایان بازی استقلال 
ایران و الشرطه عراق در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا كه 
با تساوی یک بر یک به پایان رسید، اظهار داشت: به طور حتم 
تلاش خود را خواهیم كرد تا در مسابقات آینده نتایج بهتری را 
به دست آوریم و از این گروه صعود كنیم. وی افزود: استقلال هر 
كجای دنیا كه به زمین برود، تماشاگر دارد اما فكر می كنم نیمی 

از این هواداران به خاطر وریا غفوری آمده بودند.
سرمربی استقلال تصریح كرد: كیفیت زمین ورزشگاه اربیل 
نامناسب نبود و نتوانستیم بازی همیشگی خود را در این جدال 

مهم به نمایش بگذاریم.
بازی  چهار  اخیر  روز  در 12  استقلال  چون  كرد:  تاكید  وی 
»روزبه  همچون  نفراتی  به  بود  گذاشته  سر  پشت  سنگین 
چشمی«، » هروویه میلیچ«، »فرشید باقری« استراحت دادیم تا 

برای مسابقات آینده از آنها استفاده كنیم.
سرمربی استقلال در پایان گفت:تمام تیم هایی كه در گروه 
ما قرار دارند قدرتمند هستند و ما نشان دادیم اگر چند بازیكن 
خود را در اختیار نداشته باشیم بازهم كیفیت فنی مان را حفظ 

می كنیم.
غفوری:  شرایط زمین واقعا برای بازی فوتبال مناسب 

نبود
كاپیتان تیم فوتبال استقلال می گوید شرایط زمین دیدار تیمش 

برابر الشرطه مساعد نبوده است. 
وریا غفوری، كاپیتان تیم فوتبال استقلال در نشست خبری بعد 
از تساوی تیمش برابر الشرطه عراق بیان كرد: اول از هر چیزی 
باید از هوادارانی كه به ورزشگاه آمدند تشكر كنم. خیلی زحمت 
كشیدند. از مردم خوب كردستان تشكر می كنم. شرایط زمین 
واقعا برای بازی فوتبال مناسب نبود. تعجب كردم كه چگونه 
چنین زمینی مورد تایید قرار گرفت كه هیچ تیمی نمی توانست 
كیفیت فوتبالش را به نمایش بگذارد و این برای ما خیلی سخت 

بود.

استقلال یک - الشرطه عراق یک

الشرطه از دست »فرهاد« قسر در رفت

داور بین المللی والیبال گفت: یک رسانه خارجی نگاه های من را با نگاه كولینا كه داور 
فوتبال است مقایسه كرده بود.   فرهاد شاهمیری از آن دست داورانی به شمار می رود كه 
شهرت و معروفیت از ستاره ها پیشی گرفته. بیهوده نیست كه او را با كولینا مقایسه می 
كنند! شاهمیری در بازی های المپیک 2020 توكیو، سومین حضور خود در المپیک را 
تجربه خواهد كرد و بعد از آن تصمیم گرفته تا سوت را برای همیشه آویخته و شانس خود 
را در بخش مدیریتی داوری امتحان كند. كرسی آسیایی و جهانی هدف اوست. شاهمیری 
در گفتگو با برنامه »سلام، صبح بخیر« درباره برنامه هایش، مسیری كه طی كرده و اهداف 

پیش رو صحبت كرده است....
بعد از اینکه برای سومین بار در المپیک قضاوت کردید، می خواهید با داوری 

خداحافظی کنید؟
ان شاءالله اگر قسمت شود و اگر به المپیک سوم هم بروم، خداحافظی می كنم. البته از 

داوری داخلی زودتر خداحافظی خواهم كرد.
چرا چنین تصمیمی گرفته اید؟

چون شرایط سنی داریم. من 55 سال دارم. فدراسیون جهانی پیشنهاد داده كه اگر می 
خواهم ادامه بدهم، هم داوری هم اینكه به عنوان داور ویدئوچک اما فكر می كنم باید جا 

را دیگر به جوان ها داد.
افتخارات شما اندازه تیم ملی برزیل است و در مسابقات متعددی سوت زدید. 
اگر بخواهید مهم ترین بازی را که در آن قضاوت کردید نام ببرید، از کدام بازی ها 

اسم می برید؟
خیلی وقت است در مسابقات جهانی هستم. از سال 2001 هستم. یكی از مسابقاتی كه 
همیشه یادم می ماند در المپیک پكن و بازی آمریكا و صربستان در مرحله پلی آف بود كه 
مربی آنها همین آقای كولاكوویچ بود و در عین ناباوری صربستان به آمریكا باخت و از پلی 
آف حذف شد. در مسابقات قهرمانی جهان سال 2014 بازی برزیل و لهستان، جام جهانی 

2015 بازی ایتالیا و آمریكا و... بازی های زیادی بوده كه حضور ذهن ندارم.
در این مسابقات دعوا شده که یادتان مانده؟

نه خداراشكر دعوا نشده. البته قدری در بازی برزیل و لهستان با توجه به حضور بازیكن 

پرحاشیه جهان كوبیاک حاشیه داشتیم، آن طرف هم مربی معروف رزنده بود اما دعوا 
نداشتیم.

می گویند کوبیاک خیلی بداخلاق است و پیامی هم خطاب به ایرانیان منتشر 
کرد که بعدا مجبور به عذرخواهی شد. در زمین هم همینقدر بداخلاق است و 

اعتراض می کند؟
نمی توانم بگویم بداخلاق. متاسفانه او رفتارهایی می كند كه در حد یک بازیكن بین 
المللی نیست. او بازیكن بزرگ یک تیم مطرح در دنیا است ولی رفتارهایش در حد مسابقات 
آموزشگاهی است و خیلی راحت بازیكنان مقابل می توانند او را تحریک كنند، او را از كوره به 

در ببرند و او هم جنجال بیافریند.
شما با او مهربان هستید؟ 

از من خوشش نمی آید. او را اخراج نكرده ام اما چند بار از من كارت گرفته و زیاد خوشش 
نمی آید. بازیكنان ایرانی كه لهستان بازی می كنند می دانند، او آنقدر حاشیه داشته كه 

حتی تماشاگران لهستانی هم زیاد به او علاقه ندارند. اكنون در لیگ هم بازی نمی كند.
در لهستان انگار مشکلات تیم ملی شان زیاد است. سرمربی شان هم خیلی 

مشکل پیدا می کند و با شما هم به مشکل برخورده بود؟
هینن سلطان حاشیه است. او كسی است كه سال گذشته در مسابقه آرژانتین و لهستان 
ولاسكو را از كوره به در كرد و این خیلی حرف است! سال گذشته آخر مسابقه كه آرژانتین 
برد حركت بسیار زشتی از ولاسكو دیدیم و هینن او را به این روز انداخت. هینن هم یک كلید 
دارد و ما داورها بلدیم. او را باید قبل از پوئن 5 خاموش كرد و اگر در پوئن های 3، 4 یا 5 یک 

كارت زرد بگیرد، دیگر خاموش می شود. 
شما هم گاهی طوری به بازیکنان نگاه می کنید که آنها می ترسند. چشم هایتان 

هم درشت است!
 آن نگاه زمانی است كه به دفاع نگاه می كنم. زمان حمله چشم هایم را باز می كنم. مشكل 
چشم های من هم تیروئیدم هست كه چشم هایم بیش از حد باز می شود. شما می بینید 
یک بیماری هم برای آدم حسن می شود. خدایا شكرت! من همیشه در نگاه كردن و حرف 

زدن و ارتباط با بازیكن سعی می كنم مهربان باشم.
تصویری که توپ به سمتتان می آید و چشمهای شما گرد شده، هم حسابی 

معروف شد....
اینجا را قشنگ یادم است و توپ داشت توی صورتم می خورد. این بازی در كاشان است. 
من خودم سعی می كنم مودبانه و مهربان با بازیكن رفتار كنم چون روی او فشار است و من 
هم اگر بخواهیم داوربازی دربیاورم كه نمی شود. من داور هستم نه پلیس و پلیس بازی 

درنمی آورم. انعطاف پذیر هستم اما قانون را زیر پا نمی گذارم.
شده به خاطر رابطه خوب با یک بازیکن به او اخطار ندهید؟

بله، پیش می آید. به شرایط بستگی دارد. یک زمانی كارتها پولی شده بودند. كارت می 
دادی بازیكن جریمه پولی می شد. یعنی او را به كمیته انضباطی می بردند و جریمه نقدی 
هم می شد. می گفتیم چنین چیزی در دنیا نیست. یک وقت هایی در لیگ می دیدم 
بازیكنی از اول فصل تا به حال یک ریال هم پول نگرفته حالا من جریمه اش كنم كه برود 

جریمه بدهد؟
اتفاق افتاده به خاطر بحث شرط بندی به شما هم پیشنهاد بدهند یا تقاضا کنند 

تیم آبی یا قرمز برنده شود؟
بحث شرط بندی سالهاست وجود دارد ولی خدا شاهد است تا به حال نشده و برای خود 

من پیش نیامده. شاید طرف را می شناسند.
از داوران دیگر هم چیزی نشنیده اید؟ 

می دانم داوران سلامتی داریم. من داوران والیبالمان را واقعا قبول دارم. شاید زندگی های 
از نظر اقتصادی قوی نداشته باشند و درآمد خوبی از این  رشته نداشته باشند اما در این 

رشته سلامت هستند.
درآمد داوران در لیگ برتر چقدر است؟

زیاد وضعیت جالبی ندارند. اگر بگویم، مردم دلشان می سوزد. فكر می كنم برای هر بازی 

200 هزار تومان می گیریم. پول ماموریت و فوق العاده هم می گیریم اما در شرایط الان زیاد 
خوب نیست. در حالی كه من می دانم یک داور در لیگ چین، یک بازی سوت می زند و 

500 دلار می گیرد.
یعنی 6، 7 میلیون تومان. تا به حال وسوسه نشده اید بروید آنجا قضاوت کنید؟

نه دوست ندارم. لیگ خودمان را با همه حواشی و سختی هایش دوست دارم.
ویدئو چک هم که نداریم و کار سخت می شود...

بله. بازی والیبال ما رشد كرده و در بزرگسالان در سطح 8 تیم برتر جهان هستیم و این 
نكته خیلی خوبی است. جوانان و نوجوانان هم جزو تیم های اول و دوم جهان هستیم اما 

امكانات قضاوتمان برای 40، 50 سال پیش است. این خیلی سخت است.
نور استادیوم ها استاندارد هست؟

در برخی سالنهایمان نور استاندارد نیست، حتی سكو استاندارد نیست ولی ما دوست 
نداریم كه به این بهانه ها چراغ والیبال خاموش شود و ما حتی تا مریوان و گنبد می رویم تا 
چراغ والیبال روشن باشد. دوست داریم و والیبال عشقمان است. وقتی وارد این رشته شدم 

راز موفقیت من عشق بود و كارم را با عشق دنبال می كنم. 
در خارج از ایران که می روید، چقدر می گیرید؟

دو سه سال است طلب دارم و از 2017 یک ریال هم نتوانسته ام به علت تحریم ها از 
فدراسیون جهانی بگیرم. ولی ایستاده ام و كارم را می كنم. حساب بانكی ام بسته است. 
آنجا روزانه است و از روزی 300، 400 دلار هست. شما ممكن است یک تورنمنت یک هفته 
بروید و یک بازی قضاوت كنید. آنجا از وقتی از خانه حركت می كنید تا زمانی كه به خانه 

برسید، با شما حساب می كنند.
این مشکل عدم دریافت حقوق را بچه های والیبال هم دارند...

بله حتی صداوسیما و همه درگیر این مشكل هستیم. با آمدن داورزنی ایشان پیگیر است 
كه این مشكل حل بشود. ما بازیكنان والیبال ساحلی و تیم ملی مشكلات داریم.

یادم است یک بار یک رسانه خارجی نگاه های شما را با نگاه کولینا که داور 
فوتبال است مقایسه کرده بود!

بله سال 2014 بود یک سایتی عكس ما دو تا را به شكل كاریكاتوری گذاشته بود. آن موقع 
فضای مجازی باب نشده بود كه همه ببینند اما خودم دیدم. چند وقت پیش هم سرچ كردم 

كه دوباره ببینم اما پیداش نكرده ام.
شما فوتبالی هم هستید و با سردار آزمون و نیمار هم  عکس دارید؟

بله، فوتبالی هستم اما داستان نیمار خیلی بامزه بود. فینال المپیک نشسته بودیم و بازی را 
تماشا می كردیم او جلوی من نشسته بود و او را نمی شناختم. هی می آمدند با او عكس می 
گرفتند و می رفتند. من به او گفتم پاشو برو ما می خواهیم والیبال نگاه كنیم! او عذرخواهی 
كرد و دوستم  گفت او می دانی كیست؟ گفتم نه. گفت نیمار است. گفتم نیمار كیست؟ 
دیدم تلویزیون كه بازی را پخش می كند پسرم هم پیامک داد می دانی چه كسی جلویت 
نشسته؟ من روی شانه اش زدم و خندید. واقعا ما اذیت شدیم. یک عكس سلفی هم با هم 
گرفته ایم. سردار آزمون هم از خانواده والیبال است و پدرش از بازیكنان و مربیان برجسته 

والیبال بوده و هست و برنامه ریزی خیلی خوبی برای آینده والیبال دارد. 
خانواده تان هم ورزشی هستند؟

بله خانوادگی ورزش می كنیم. پسر بزرگم داور والیبال ساحلی است و در یک آكادمی هم 
آموزش می دهد. پسر كوچكم در رشته سواركاری جزو بهترین های نوجوانان است. خانمم 

هم مربی است و باشگاه دارد و كلا ورزشی هستیم.
صحبت پایانی؟

از برنامه تان تشكر می كنم و از اینكه به قشر داور هم  توجه می كنید، ممنونم. داوران زیاد 
مورد توجه قرار نمی گیرند و همیشه به آنها حمله می شود. جا دارد از فدراسیون والیبال 
هم تشكر كنم. من سال 2019 سال سختی داشتم مشكلات زیادی برایم پیش آمده بود 
و اصلا امیدم را از دست داده بودم كه 2020 به المپیک دعوت شوم اما با آمدن داورزنی 
و ثبات مدیریتی شرایط مهیا شد كه دوباره فدراسیون جهانی اعتماد كند و مرا به المپیک 

دعوت كند.

داور بین المللی والیبال :به نیمار گفتم از جلوی من بلند شو برو! 

شاهمیری: من را با کولینا مقایسه می کنند

 تیم فوتبال شهرخودرو مشهد در نخستین دیدار خود در مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
2020 آسیا در مصاف با مدافع عنوان قهرمانی این تورنمنت با نتیجه 2 بر صفر شكست 

خورد. 
شهرخودرو به عنوان یكی از چهار نماینده ایران در این دوره از لیگ قهرمانان آسیا در گروه 

دوم با تیم های الهلال عربستان، پاختاكور ازبكستان و شباب الاهلی امارات هم قرعه است.
تیم مشهدی كه نخستین حضور خود را در معتبرترین تورنمنت باشگاهی قاره كهن تجربه 
می كند، با یكی از سخت ترین قرعه های ممكن روبرو شده و روز دوشنبه در نخستین بازی 

خود در این مرحله نیز به مصاف الهلال عربستان مدافع عنوان قهرمانی به میدان رفت.
این دیدار كه در ورزشگاه بی طرف زعبیل دبی برگزار شد، در نیمه نخست به شكلی كاملا 
یک طرفه پیگیری شد و تیم سعودی كه 16 موقعیت خطرناک روی دروازه نماینده ایران 
ایجاد كرده بود، در نهایت در دقیقه 45 توسط »آندره كاریو« مقاومت شهرخودرو و »مهدی 

رحمتی« را شكست.
در نیمه دوم نیز سعودی ها به حملات پردامنه خود روی دروازه شهرخودرو ادامه دادند و » 

بافی تمبی گومیس« در دقیقه 69 بار دیگر دروازه نماینده ایران را باز كرد.
این دیدار در نهایت با نتیجه 2 بر صفر به سود الهلال به پایان رسید.در دیگر این گروه، 

پاختاكور با نتیجه 2 بر یک شباب الاهلی را شكست داد.

مربی شهر خودرو:
 قیمت یک بازیکن الهلال برابر با تمام بودجه ما است

مربی شهر خودرو بعد از شكست برابر الهلال عربستان از تفاوت دو باشگاه سخن به میان 
آورد. 

هنری استفانو مربی شهر خودرو بعد از بازی گفت: قیمت یک بازیكن الهلال برابر با بودجه 
كل باشگاه ما است با این حال ما بازی خوبی را به نمایش گذاشتیم و از عملكرد بازیكنان 

راضی هستیم.
او ادامه داد: بازی كردن برابر تیم در حد و اندازهای الهلال كه قهرمان فصل قبل لیگ 
قهرمانان آسیا است آسان نیست. ما برای نخستین بار بود كه در لیگ قهرمانان آسیا به 
میدان می رفتیم و با این حال خوب ظاهر شدیم. گومز بازیكن فرانسوی الهلال توانست 

عنوان بهترین بازیكن بازی را به دست آورد. او زننده گل دوم بود.
سرمربی الهلال :

باید گل های بیشتری به شهر خودرو می زدیم
سرمربی الهلال عربستان تیمش را شایسته پیروزی پر گل برابر شهر خودرو ایران می داند.
او  از  اینكه تیمش نتوانسته گل های بیشتری به ثمر رساند ناراحت است. الهلال عربستان 
مدافع عنوان قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا در دیدار نخست خود برابر شهر خودرو از ایران 

با دو گل به پیروزی رسید.
رازوان لوچسكو سرمربی الهلال در نشست خبری بعد از بازی گفت: با توجه به تلاش 
زیادی كه بازیكنان داشتند شایسته نتیجه بهتری بودیم. باید گل های بیشتری به ثمر می 
رساندیم.برای به ثمر رساندن گل ها اذیت شدیم چرا كه حریف ایرانی شجاعانه دفاع می كرد. 
او درباره این سوال كه آیا پیروزی تیمش به آسانی به دست  آمد، گفت: اصلا آسان نبود بلكه 
این ما بودیم كه كار را آسان كردیم. تنها انتقادی كه می توان از تیم كرد این بود كه نتوانستیم 

گل های بیشتری به ثمر رسانیم.
سرمربی الهلال در پایان گفت: الهلال قهرمان لیگ قهرمانان آسیا است و همین باعث 
شده تا همه تیم ها انگیزه زیادی برابر ما داشته باشند. ما زیر فشار هستیم با این حال با قدرت 

ادامه می دهیم و آماده پشت سر گذاشتن هر چالشی هستیم.

نخستین تجربه شهرخودرو در لیگ قهرمانان آسیا

شکست مقابل الهلال مدافع عنوان قهرمانی 
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شمخانی در گفت وگو با دبیر شورای امنیت ملی اوکراین:

حادثه هواپیمای اوکراینی نباید به جنجال 
سیاسی مبدل شود

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: حادثه تلخ هواپیمای اوكراینی به دلیل اشتباه 
انسانی موردی پدید آمده بود و نباید اجازه دهیم كه با دخالت عناصر مغرض به جنجال 

سیاسی مبدل شود. 
به گزارش روز دوشنبه دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی، دریابان علی شمخانی روز 
دوشنبه در گفت وگوی تلفنی با »الكسی دانیلوف« دبیر شورای امنیت ملی اوكراین با 
تسلیت كشته شدن تعدادی از اتباع كشور اوكراین در سانحه سقوط هواپیمای این كشور 
در تهران با خانواده قربانیان این حادثه ابراز همدردی كرد.  دبیر شورای عالی امنیت ملی 
با تاكید بر اراده جمهوری اسلامی ایران برای همكاری كامل با طرف های ذیربط در این 
حادثه خاطرنشان كرد: با هماهنگی نزدیكی كه از ابتدای وقوع حادثه میان دو كشور 
برقرار شد كارشناسان اوكراینی نخستین گروهی بودند كه به ایران وارد شدند و بدون هیچ 
محدودیتی با تامین دسترسی های مورد نیاز، بررسی های فنی و میدانی را آغاز كردند. 
شمخانی با اشاره به ضرورت تداوم تلاش دو كشور برای جلوگیری از اعمال اراده طرف های 
دیگر و ایجاد سوء تفاهم در روند بررسی های فنی و كارشناسی گفت: این حادثه تلخ به 
دلیل اشتباه انسانی موردی پدید آمده و نباید اجازه دهیم كه با دخالت عناصر مغرض به 
جنجال سیاسی مبدل شود. دبیر شورای عالی امنیت ملی با دعوت از همتای اوكراینی 
خود برای سفر به تهران و بررسی مشترک این رخداد از سوی نهادهای امنیت ملی دو كشور 
اظهار داشت: دستیابی به ارزیابی فنی مورد توافق می تواند به تعیین تكلیف این پرونده 
در فضایی كارشناسی و غیر سیاسی كمک شایانی كند. همچنین دانیلوف دبیر شورای 
امنیت ملی اوكراین در این گفت وگو با ابراز تسلیت متقابل و همدردی با رهبری، رییس 
جمهوری، ملت ایران و خانواده هایی كه عزیزانشان را در این حادثه از دست داده اند، اظهار 
داشت: از همكاری و میزبانی موثر ایران برای بررسی كارشناسی ابعاد این حادثه صمیمانه 
سپاسگزارم. وی با تاكید بر ضرورت تسریع در روشن شدن ابعاد و دلایل حادثه كه می تواند 
از دخالت طرف های دیگر جلوگیری كند، افزود: لازم است ضمن تداوم همكاری مشترک، 

روش های تسریع در اعلام نتیجه نهایی و خاتمه پرونده را شناسایی و پیگیری كنیم.
 

حجت الاسلام احمد مازنی: 
سخنان انتخاباتی رهبری مصادره به مطلوب نشود
یک  عضو فراكسیون امید مجلس با تاكید بر اینكه »جناح ها نباید فرمایشات رهبری را 
مصادره به مطلوب كنند« گفت: بدترین كار این است كه جناح ها و كاندیداها، حوزه ولایت، 

رهبری و همچنین رهنمودهای ایشان را درجهت منافع و مصالح خود مصادره كنند. 
حجت الاسلام احمد مازنی با اشاره به بیانات اخیر مقام معظم رهبری درباره  شاخص های 
اینكه جریانات  برای  نماینده منتخب، اظهار كرد:  انتخاب درست و خصوصیات یک 
مختلف، احزاب و گروه ها به یک وفاق دست پیدا كنند، باید در درجه اول مُر قانون اساسی 

را رعایت و به قوانین مصوب مجلس توجه كنند.
این عضو كمیسیون فرهنگی مجلس تصریح كرد: در انتخابات باید برای انتخاب افراد 
اصلح، ملاک هایی مورد توجه قرار گیرد، بخشی از این ملاک ها همان رهنمودهایی است 
كه مقام معظم رهبری بیان فرمودند، بخشی از این مباحث مربوط به موارد ارزشی همچون 
مومن بودن افراد است، انسان مومن و خدا ترس و فردی كه به قیامت باور دارد هم حق الله 

و هم حق الناس را رعایت می كند و حداقل اگر خدمت نكند خیانت نمی كند.
نماینده مردم تهران ادامه داد: حركتی در این كشور شكل گرفت و  مبارزات مردم ایران، 
شهادت، ایثار و شجاعت آن ها موجب شد كه انقلاب اسلامی در سال 57 پیروز شود؛ به 
همین دلیل ملاک مهم دیگر انقلابی بودن است؛ یعنی فرد به این انقلاب، اصول ارزشی 
و آرمان های امام وفادار باشد. مازنی تصریح كرد: در كنار این مباحث ملاک های مهم 
دیگری در حوزه كارآمدی، توانمندی و برنامه محور بودن نماینده تعریف می شود كه لازم 
است حتما به آن توجه شود، به اعتقاد من نیز همین اصولی كه حضرت آقا فرمودند باید 
در نظر همه افراد باشد، جناح ها نیز فرمایشات رهبری را مصادره به مطلوب نكنند، مثلا 
ایشان می فرمایند نمایندگان انقلابی باشند، افراد نگویند این جناح انقلابی است آن 
جناح انقلابی نیست، این كاندیدا مومن است آن كاندیدا مومن نیست، بلكه باید این را به 
تشخیص مردم واگذار كنند. این عضو فراكسیون امید مجلس عنوان كرد: آنچه ما از نگاه 
رهبری متوجه می شویم این است كه افراد از جناح های مختلف چه اصول گرا و چه اصلاح 
طلب می توانند مومن، انقلابی، عدالتخواه و برنامه محور باشند و از سوی دیگر تمام اصول 
و ارزش های معنوی، كیفی و كمی نیز به همه جناح های درون نظام و همه كاندیداها قابل 
تسری است؛ بنابراین بدترین كار این است كه جناح ها و كاندیداها، حوزه ولایت و رهبری 
و همچنین رهنمودهای ایشان را در جهت منافع و مصالح خود مصادره كنند، ایرادی ندارد 
افراد بگویند من به این معیار مورد نظر رهبری نزدیک تر هستم اما حق ندارد بگوید دیگران 
واجد این معیار نیستند؛ درواقع نباید این رقابت های انتخاباتی را وسیله تخریب دیگران قرار 
دهند. مازنی در پایان اضافه كرد: فضای انتخابات می تواند فضای پرشوری باشد، در این 
فضا اگرچه ممكن است مباحث اختلافی هم مطرح شود ولی باید به نوعی رفتار شود كه 
منافع ملی آسیب نبیند تا یک قدم مثبت را در جهت مصالح كشور شاهد باشیم؛ در واقع 
به گونه ای رفتار نشود كه بدخواهان سوء استفاده كنند، بلكه به گونه ای باشد كه در پایان 

انتخابات همه احساس موفقیت و احساس بُرد داشته باشند.

سخنگوی شورای نگهبان خبرداد

تایید صلاحیت بیش از ۷ هزار داوطلب 
انتخابات مجلس

سخنگوی شورای نگهبان با بیان این كه هیچ طیف گسترده ای از رد صلاحیت ها وجود 
نداشته است،گفت: با توجه به تایید صلاحیت بیش از 7100 داوطلب حضور در مجلس 
كه بالای 50 درصد ثبت نام كنندگان است، همه گروه ها و جناح های سیاسی می توانند 

در انتخابات حضور داشته باشند. 
»عباسعلی كدخدایی« در حاشیه حضور در راهپیمایی 22 بهمن در جمع خبرنگاران با 
اشاره به پشتیبانی مردم از انقلاب اسلامی در طی 41 سال گذشته گفت: در این مدت 
هرچند مشكلاتی بوده است و دشمنان هم همواره درصدد ضربه زدن به انقلاب اسلامی و 
منافع ملی مردم بوده اند، اما نظام اسلامی با پشتیبانی مردم و تبعیت از منویات مقام معظم 
رهبری در حال حركت به پیش است و در ادامه این مسیر برای مردم عزیزمان رشد پیشرفت 
خوبی را آرزو می كنیم. وی در پاسخ به سوالی درباره زمان تایید لیست نهایی نامزدهای 
حضور در یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی اعلام كرد: نتایج تایید صلاحیت ها كم 
كم آماده شده است و امروز هم اعلام نظر نهایی شورای نگهبان برای وزارت كشور ارسال 

می شود و از طریق فرمانداری ها در اختیار نامزدهای محترم قرار خواهد گرفت.
سخنگوی شورای نگهبان با اظهار امیدواری نسبت به برگزاری انتخاباتی خوب، اظهار 
داشت: با توجه به تاكیدات مقام معظم رهبری مبنی بر حضور همه مردم فارغ از گرایشات و 
جناح و گروه های سیاسی، امیدواریم حضور پرشور و با مشاركت حداكثری را شاهد باشیم. 

دوم اسفند وعده ما در پای صندوق های انتخابات خواهد بود.
كدخدایی درباره احتمال تحریم انتخابات نیز گفت: گروه هایی كه تعلق به مرم و نظام 
داشته باشند، از تحریم انتخابات صحبت نخواهند كرد. ما این اطمینان را به مردم می دهیم 

كه بررسی صلاحیت ها دقیق و براساس مستندات بوده است.
وی افزود: از نظر ما هیچ طیف گسترده ای از رد صلاحیت ها وجود نداشته است و با 
توجه به تایید صلاحیت بیش از 7100 داوطلب حضور در مجلس كه بالای 50 درصد ثبت 
نام كنندگان است، همه گروه ها و جنناح های سیاسی هم به نظر ما افرادی را دارند و می 
توانند در انتخابات حضور داشته باشند. بنابراین صحبت از نیامدن و تحریم انتخابات را 
فقط به دشمنان واگذار می كنیم. كدخدایی همچنین درباره نمایندگان كنونی مجلس نیز 

گفت: تعداد نمایندگان فعلی مجلس كه رد صلاحیت شده اند 75 نفر است.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی درباره لایحه انجام رفراندوم درباره نظارت 
استصوابی كه توسط دولت آماده شده است نیز توضیح داد: هر اقدامی كه از مسیر قانونی 
باشد، شورای نگهبان با آن مخالفتی ندارد و از اگر در مسیر قانون و براساس قانون باشد 

طبیعتا ما هم وظایف خودمان را در آن مورد انجام می دهیم.
وی درباره واكنش شورای نگهبان به فعالیت های زودهنگام تبلیغاتی برخی نامزدهای 
سرشناس انتخاباتی نیز تاكید كرد: اگر این فعالیت ها مصداق تبلیغات زودهنگام باشد، 
طبیعتا دستگاه های مختلف وظیفه دارند كه گزارش كنند و پیگیری انجام شود و اگر ما هم 

به این نتیجه برسیم، قطعا برخورد خواهیم كرد.

معاون امور مجلس رییس جمهور: 

ادعای زاکانی درباره مذاکره با آمریکا 
بی پایه و اساس است

 معاون امور مجلس رییس جمهور ادعای زاكانی در رابطه با این كه نماینده دولت در 
مجلس گفته به دنبال مذاكره با ترامپ هستند كه اگر به نتیجه نرسد رییس جمهوری 

استفعا می دهد را بی پایه و اساس خواند و گفت: چنین مطلبی از بنیان صحت ندارد. 
»حسینعلی امیری« در واكنش به سخنان علیرضا زاكانی فعال اصولگرا و نماینده پیشین 
مجلس كه در یكی از رسانه ها ادعا كرده بود كه نماینده دولت در مجلس گفته به دنبال 
مذاكره با ترامپ هستند و اگر به نتیجه نرسد، رییس جمهور استعفا می دهد" گفت: 

نمی دانم منظور وی از نماینده دولت در مجلس چه كسی است.
وی ادامه داد: در هر طرح و لایحه ای نماینده دولت متفاوت است. خوب است وی 

مشخصا بفرمایند كدام نماینده دولت!؟ چه كسی؟ در كجا؟ گفته اند!؟
امیری افزود: بنده به عنوان معاون امور مجلس رییس جمهور می گویم كه خبر مذكور بی 

پایه و اساس است و چنین مطلبی از بنیان صحت ندارد.
علیرضا زاكانی  فعال اصولگرا  اخیرا در نشست بصیرت سیاسی مدعی شده كه نماینده 
دولت در مجلس گفته به دنبال مذاكره با ترامپ هستند و اگر به نتیجه برسند كه هیچ، اما 

اگر به نتیجه نرسد رییس جمهور استعفا می دهد.

 یک عضو شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان در واكنش به دوگانه تلقی 
شدن رفتار این جبهه در قبال انتخابات كه از یكسو، در اعتراض به شیوه نظارت، لیست 
نمی دهند و از سوی دیگر، حضور در انتخابات را تحریم نمی كنند، می گوید: اینكه 
جریان سیاسی لیست نمی دهد یعنی ما كاندیدای مشخصی در این انتخابات نداریم؛ 
ما ممكن ترین موضع گیری را داشتیم و تأكید می كنم رویكرد و واژه تحریم در مشی 

اصلاح طلبانه جایی ندارد. 
بیانیه ای  طی  اصلاح طلبان  جبهه  سیاست گذاری  عالی  شورای  قبل،  روز  چند 
اعلام كرد »اصلاح طلبان هیچ لیست ائتلافی تحت این عنوان یا هر عنوان دیگری 
كه تداعی كننده ائتلاف اصلاح طلبان باشد، نخواهند داشت و هر ائتلافی تحت این 
عناوین قویاً تكذیب می شود.« البته این شورا مصوب كرده است احزاب عضو می توانند 
به صورت جداگانه لیست منتشر كنند و آنها نیز در انتخابات مشاركت كنند؛ رویكردی كه 

با انتقاداتی مواجه شد.
سیاست گذاری  عالی  شورای  دبیر  منصوری،  آذر  با  گفت وگویی  راستا  همین  در 

اصلاح طلبان داشتیم كه مشروح آن در ادامه می آید.
شورای عالی سیاست گذاری اعلام کرده است که در انتخابات پیش روی 
مجلس لیست انتخاباتی منتشر نمی کند، برخی معتقدند در این دوره برخی 
تأیید صلاحیت  امید  نمایندگان فراکسیون  از  و برخی  این جریان  چهره های 
شده اند و دست کم مانند دوره قبل نامزد تأیید شده دارند. می توان این رفتار را 

نوعی مصلحت اندیشی برای پیشگیری از شکست در انتخابات تعبیر کرد؟
ما در شورای عالی سیاست گذاری به این نتیجه رسیدیم كه برای تشكیل مجلسی 
در تراز قانون اساسی و دفاع از اركان جمهوری اسلامی، اصلاح طلبان باید چهره های 
شاخص خود را به مجلس بفرستند؛ لازمه تحقق این راهبرد نیز برگزاری انتخابات آزاد 

است.
تأكید ما در سال 92 و 94 بر مطالبات حداقلی بود؛ هدف ما در سال 94 تشكیل 
مجلسی با حداقل تعداد تندروها برای بیشترین میزان همراهی با دولت بود. تجربه ما از 
این راهبرد آن شد كه مجلس برآمده از آن، نتوانست از جایگاه مجلس دفاع كند؛ مانند 
آنچه در ماجرای افزایش قیمت بنزین، حوادث مرتبط با آن و وضعیت كشته شدگان آن 
حوادث رخ داد. درواقع بلااثر بودن مجلس در تصمیم گیری ها و رسیدگی به وضعیت 
آسیب دیدگان، خود گواهی بود بر آنكه مجلس دهم در تراز قانون اساسی نیست و در كنار 
مجلس، نهادهای دیگری شكل  گرفته اند كه وظیفه قانون گذاری را به شكل غیرقانونی بر 

عهده  دارند، یعنی مجلس به لحاظ قانونی بی اثر شده است.

جایگاه مجلس در دوره دهم در مقایسه با دوره های گذشته، تا حد زیادی تنزل یافت. 
این موضوع سبب شد اصلاح طلبان بخش قابل توجهی از اعتماد عمومی یا سرمایه 
اجتماعی شان را از دست بدهند؛ چراكه راهبرد ما در انتخابات 94 مطالبات حداقلی 
با وجود رد  یا  انتخاب می كردند  باید  امروز اصلاح طلبان  بود.  و مشاركت حداكثری 
صلاحیت ها مانند دور قبل لیست بدهند -كه با توجه به تجربه مجلس دهم مطلوب 
نبود- یا آنكه بتوانند كاندیداهای مطلوب خودشان را معرفی كنند تا هم منشأ اثر بیشتری 

باشند هم پاسخگوی عملكردشان باشند.
طرح سرا هم ازاین جهت مطرح و مصوب شد؛ چراكه تصور می كردیم با رجوع به بدنه 
اجتماعی می توانیم به كاندیداهای مطلوب برسیم. اما آنچه در عمل رخ داد، این بود كه از 
29 حزب عضو در جبهه اصلاحات، نامزدهای حدود 20 حزب به دلیل رد صلاحیت های 
گسترده  شانس حضور در این رقابت را پیدا نكردند. حتی آن بخشی از نمایندگان مجلس 
كه منشأ اثر بودند، امثال آقایان مطهری، صادقی، حیدری و خانم سعیدی و ... همگی 

رد صلاحیت شدند. ازاین رو، امكان ارائه لیست از ما سلب شد.
معیار شاخص بودن در شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان مشخص 
است و به قول آقای بادامچیان می توان 130 نفر را هم لیست كرد، هرچند قطعاً ما با 
چنین عددی مواجه نیستیم. به همین سبب، با توجه به راهبردی كه پیش گرفتیم، عملًا 
امكان ارائه لیست از ما گرفته شد. طبیعتاً با توجه به اتفاقاتی كه در انتخابات گذشته 
رخ داد و افزایش میزان نارضایتی عمومی، تمایل به حضور در انتخابات به پایین ترین 
میزان خود رسیده و نظرسنجی ها هم گواه این امر است. لذا تنها راهبردی كه می توانیم 
پیش بگیریم، این بود كه یا با كاندیداهای شاخصمان در انتخابات حاضر شویم -كه برای 

حاكمیت هزینه ای نداشت- یا اصلًا لیستی ارائه نكنیم.
تكرار تجربه راهبرد انتخابات94 به دلیل مخالفت سایر احزاب اصلاح طلب از دستور 
خارج شد؛ چراكه تنها یک چیز می تواند سرمایه اجتماعی این جریان را بازگرداند، 
این  معتقدیم  اینكه  نامزدهای 100 درصد اصلاح طلب است. ضمن  به  اتكا  آن هم 
آخرین انتخاباتی نیست كه در آن شركت می كنیم، لذا اصلاح طلبان برای سیاست ورزی 
مؤثرتر در پساانتخابات باید به دنبال بازسازی سرمایه اجتماعی خود و اثرگذاری باشند. 
ازاین رو، تكرار راهبرد سال 94 به معنای به محاق رفتن گفتمان اصلاح طلبی و همراهی 
شاخص  مهم ترین  به عنوان  نظام  جمهوریت  حذف  دنبال  به  كه  است  نهادهایی  با 
مشروعیت بخشی به آن است. این راهبرد به معنای تلاش اصلاح طلبان برای حفظ 
مشروعیت نظام با توجه به تهدیدهای خارجی و داخلی -مخصوصاً بی اعتمادی- است. 
به هر ترتیب، ما ممكن ترین راهبرد اصلاح طلبانه در قبال انتخابات پیش رو را پیش 

گرفتیم؛ گزارش خودمان را به مردم ارائه كردیم و حتی بعد از ارائه اولین نتایج تأیید 
صلاحیت ها، تلاش هایی برای تغییر رویكرد نهادهای نظارتی و برگزاری انتخابات آزادتر را 
در دستور كار قراردادند. به همین دلیل، مسئولیت آنچه در مجلس آینده رخ خواهد داد، 

متوجه اصلاح طلبان نیست.
ازقضا از نگاه برخی، همین رفتار اصلاح طلبان كه در اعتراض به ردصلاحیت ها، نه 
حاضر به ارائه لیست می شوند و نه حضور در انتخابات را تحریم می كنند، عجیب و دوگانه 

است.
انتخابات  تحریم  به  علیه كشور حاضر  تهدیدهای خارجی  دلیل  به  اصلاح طلبان 
نمی شوند؛ چراكه عده ای مترصدند كاهش مشاركت عمومی را بهانه ای برای افزایش 
فشار خارجی كنند. اصلاح طلبان نیز خود را نماینده تمام جامعه ایران نمی دانند. از 
همین رو، در بیانیه شان تأكید كردند شرایط به گونه ای به ما تحمیل شد كه امكان ارائه 
لیست را از ما سلب كرد. این به این معنا نیست كه حق انتخاب از شهروندان گرفته  شده 

یا اینكه باید به آنها توصیه شود به این فرد رأی دهید و به دیگری رأی ندهید.
این رفتار به نوعی، نفی مشی اصلاح طلبانه نیست؟!

نه! زمانی كه چهره های شاخص جریان ما را ردصلاحیت كردند، نمی توانیم اعتبارمان را 
پشت سر افرادی قرار دهیم كه پیشینه شان در مجلس و  فضای سیاسی كشور مناسبتی 
با اصلاح طلبی ندارد. این راهبرد اعتبارسوز است و منجر به حاشیه رفتن این جریان 
می شود. عرض كردم ما ممكن ترین راه موجود را پی گرفتیم، وقتی چهره های شاخص 
جریان اصلاحات در مجلس از گردونه انتخابات خارج می شوند، مسئولیت از ما سلب 
شده است. حتی پیش گرفتن راهبردی مشابه انتخابات 94 تأثیری برافزایش مشاركت 
عمومی نخواهد داشت. به عبارتی، تكرار راهبردی مثل 94 یک بازی دو سر باخت برای 

اصلاح طلبان بود.
موضع امروز اصلاح طلبان و بیانیه ای که منتشر شد، می تواند مهر تأییدی 
بر این گزاره دانست که مجلس دهم، به عنوان سند پیروزی اصلاح طلبان، در تراز 

قانون اساسی نبوده است؟
بله! مجلس دهم در تراز قانون اساسی نبود، چراكه بر پایه مطالبات حداقلی شكل  
گرفته بود. اتفاقاً مجلس در تراز قانون اساسی باید بر مبنای مطالبات حداكثری ایجاد 
شود. به همین دلیل می گوییم آن راهبرد با توجه به اقتضائات چهار سال قبل در پیش  
گرفته شد و امروز با توجه، تجزیه  و تحلیل و آسیب شناسی آن تجربه، امكان تكرار آن وجود 
ندارد و كسانی باید به عنوان نمایندگان این جریان وارد مجلس شوند كه توان پیگیری 

مطالبات حداكثری را داشته باشند.
اگر مردم به دلیل تأکید جریان اصلاحات بر اینکه باید در این انتخابات پای 
صندوق حاضر شد، مشارکت کنند و برون داد آن مجلس تندرو یا نامطلوبی برای 

جامعه باشد، اصلاح طلبان مسئولیت آن را می پذیرند؟
علی القاعده اصلاح طلبان به عنوان جریانی كه در چارچوب قوانین جمهوری اسلامی 
فعالیت می كنند، باید به این قوانین پایبند باشند. همان طور كه عرض كردم، ما حداكثر 
ظرفیت و توانی كه می توانستیم را به كاربستیم. اگر امكانی برای تغییر صورت مسئله 
انتخابات وجود داشت، قطعاً به كار می گرفتیم. وقتی این امكان در اختیار اصلاح طلبان 
نیست و باید به عنوان یک جریان قانون مدار فعالیت كند، عملًا هرگونه مسئولیتی درباره 

نتیجه این انتخابات از آنها ساقط  شده است.   
چطور ممکن است هم مشارکت داشت و هم مسئولیت نتیجه انتخابات را 

نپذیرفت؟
اینكه جریان سیاسی لیست نمی دهد یعنی ما كاندیدای مشخصی در این انتخابات 
نداریم. ما حتی امكان معرفی یک لیست پنج نفره هم نداریم. یكی از مواردی كه ما بر 
آن تأكید داشتیم، این است كه حتی اقلیتی را وارد مجلس كنیم، این اقلیت باید توان 
جریان سازی را داشته باشد، اما این امكان هم از ما سلب شد. درواقع اصلاح طلبان در 
انتخابات پیش رو، چهره هایی را در تهران و سایر حوزه های انتخابیه نداشتند كه بتوانند 
سرمایه اجتماعی و آبروی خود را برای آنها هزینه كنند. طبیعتاً این رویكرد شفاف است، 
حتی جای تفسیر هم ندارد. جریانی با راهبردی مشخص می خواهد در انتخابات شركت 
كند امكان ارائه لیست ندارد و نمی خواهد از سایر لیست ها حمایت كند. به نظرم این 
نوعی اتمام حجت با كسانی است كه با ردصلاحیت گسترده مانع حضور این جریان 
سیاسی شدند. از سوی دیگر، ارائه گزارش به مردمی است كه نگاه و مرجعشان برای 

مشاركت در انتخابات، این جریان ائتلافی و جبهه ای بود.
حالا برنامه شما چیست؟

ما برنامه هایی كه بنا داشتیم با معرفی لیست در انتخابات مجلس یازدهم به كار ببندیم، 
به اطلاع مردم خواهیم رساند. احتمالًا طی روزهای آتی برنامه های خود را به مردم بیان  
و توصیه می كنیم به كسانی كه تصور می كنید توان پیگیری آنها را دارند، رأی دهید. 
این راهبرد ممكن ترین و قابل اجراترین موضع گیری است، ضمن اینكه تأكید می كنیم 

رویكرد و واژه تحریم در مشی اصلاح طلبانه جایی ندارد.  

آذر منصوری عضو شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان :

انتخابات را نه »تحریم« می کنیم، نه »تکرار«

 وزیر امور خارجه با بیان اینكه مردم ایران شایسته احترام 
و تكریم هستند، تاكید كرد: هر كس در كنار آمریكا قهرمانان 

منطقه را تروریست بداند، آینده ای در منطقه نخواهد داشت. 
»محمدجواد ظریف« عصر روزدوشنبه  در مراسم دیدار سفرا 
و روسای نمایندگی ها و سازمان های خارجی مقیم تهران به 
مناسبت چهل و یكمین سالروز پیروزی انقلاب اسلامی كه در 
سالن اجلاس سران برگزار شد، گفت: تا پیش از پیروزی انقلاب 
اسلامی، بسیاری از دولت ها در كنار رژیم منحوس و منفوری 
بودند كه مورد علاقه مردم ایران نبود و مردم ایران از آنها نفرت 

داشتند.
وی با بیان اینكه برداشت ناقص یا غلط از واقعیت های ایران 
باعث سیاست های بسیار خطرناكی شد كه موجب به آشوب 
كشیده شدن ایران، منطقه و جهان شود، اظهار داشت: كسانی 
كه 41 سال است در آرزوی پایان جمهوری اسلامی هستند و 
بر اساس این فهم غلط، هر روز سیاست های غلط قبلی خود 
را ادامه داده و تكرار می كنند و هر روز به بهانه ای دل خود را به 
این خوش می كنند كه روز موعود فرارسیده است. هرچه مردم 
ایران با حمایت، حضور و اعلام نگاه و نگرش شان این دیدگاه را 
رد می كنند، آنها بهانه ای برای پایدار ماندن بر نگرش و دیدگاه 

غلط خود ارائه می كنند.
وزیر امور خارجه اضافه كرد: اگر مردم اعلام كنند كه ما با 
شما مخالفیم و سیاست های شما را قبول نداریم، بهتر از حضور 
در مراسم بزرگداشت شهید والامقام سپهبد قاسم سلیمانی 

نمی توانستند این كار را انجام دهند.

واقعیات را به پایتخت هایتان منتقل کنید
ظریف با اشاره به مخالفت مردم منطقه با آمریكا تصریح كرد: 
اگر مردم منطقه می خواستند اعلام كنند كه از سیاست آمریكا 
منزجر هستیم و قبول نمی كنیم كه برای ما تروریست تعریف 

بهتر  هستید،  تروریست ها  سردسته  شما  خود  چون  كنید، 
از حضور در مراسم بزرگداشت شهید والامقام سپهبد قاسم 

سلیمانی نمی توانستند این كار را انجام دهند.
وی با بیان اینكه از آمریكا توقع نداریم كه این واقعیت ها را 

بفهمد، خاطرنشان كرد: از دوستان و كشورهایی كه در ایران 
پایتخت هایشان  به  را  واقعیت ها  داریم  توقع  دارند،  حضور 
منتقل كنند. كشورهای غربی بدانند با چه كشوری طرف 
اشتباه  كجا  بدانند  هستند.  روبه رو  مردمی  چه  با  هستند. 
كرده و چرا اشتباه كردند. بدانند با این مردم بدی كردند و 

می كنند.
وزیر امور خارجه با بیان اینكه مردم ایران شایسته احترام و 
تكریم هستند، ابراز داشت: این مردم حق شان را به هر شكل 
كه شده می ستانند. بهتر است كشورها در مسیر درست تاریخ 
باشند و امت ها در كنار مردم ایران باشند نه در كنار كسانی كه 

در برابر این مردم قد علم كردند.
دعواها و بگو مگوهای خانگی ما را به حساب فاصله 

مردم نگذارید 
ظریف با تاكید بر اینكه بدانید كه مردم ایران طرفدار دشمن 
آمریكا هستند. آرزوهای غلط را كنار بگذارید. دعواها و بگو 
مگوهای خانگی ما را به حساب فاصله مردم نگذارید. فاصله 
مردم از نگرش شما در مراسم تشییع شهید قاسم سلیمانی 

مشخص شد.
به  نگذارد، نسبت  احترام  این مردم  به  افزود: هر كس  وی 
احترام  منطقه  قهرمانان  به  نگذارد،  احترام  مردم  قهرمانان 
نگذارد، هر كس در كنار آمریكا قهرمانان منطقه را تروریست 
بداند، آینده ای در منطقه نخواهد داشت. این واقعیتی است كه 
مردم ایران 41 سال است به دنیا نشان دادند و 41 سال دیگر 

هم به دنیا نشان خواهند داد.

ظریف دیدار سفرا و روسای نمایندگی ها وسازمان های خارجی درتهران : 

هرکس قهرمانان منطقه را تروریست بداند آینده ای در منطقه ندارد

دبیركل حزب پیشرو اصلاحات با بیان اینكه نمی خواهیم هزینه گزاف ارائه لیست را تكرار 
كنیم، گفت: جریانی قصد دارد به هر شكلی اصلاح طلبان را در رقابت درگیر كند كه حریف 

و رقیبی هر چند صوری داشته باشند. 
»علی صوفی« درباره لیست های منتشر شده اصلاح طلبان در تهران، گفت: در جریان این 
لیست ها نیستم؛ ولی شنیده ها از تدارک چند حزب اصلاح طلب برای ارائه لیستی مشترک 

حكایت دارد.
دبیركل حزب پیشرو اصلاحات افزود: ملاک عمل ما برای مشاركت در انتخابات تصمیمات 
شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان است و مرجعی غیر از آن برای ما رسمیت ندارد. 

این وضعیت از جلسات یكشنبه و سه شنبه گذشته شورای عالی ناشی می شود كه راه هایی 
برای فعالیت احزاب عضو در نظر گرفته است.

صوفی اضافه كرد: جلسه روز یكشنبه گذشته شورای عالی برای استان ها و سه شنبه در 
مورد تهران تصمیم گیری شد. بر این اساس مقرر شد در تهران لیستی ارائه نكنیم.

جبهه  تصمیمات  تابع  باید  عضو  احزاب  شورای عالی،  آیین نامه  طبق  داد:  ادامه  وی 
اصلاح طلبان باشند و راسا و مستقلا نمی توانند لیستی ارائه و در انتخابات ورود كنند. اما 
چون مصوب شد در تهران لیست ندهیم و لیست سراسری هم در كل كشور ارائه نشود، 

اختیاراتی به استان ها برای فعالیت انتخاباتی داده شد.
این فعال اصلاح طلب به تایید صلاحیت چند دبیركل عضو جبهه اصلاح طلبان اشاره كرد 
و گفت: برای اینكه این احزاب بتوانند از دبیران كل خود حمایت كنند، اجازه داده شد از 
آیین نامه شورای عالی سیاست گذاری عدول كنند تا نه به نام اصلاح طلبان یا شورای عالی، 

بلكه تنها با استفاده از هویت حزبی خود بتوانند فعالیت كنند.
صوفی افزود: مثلا حزب مردم سالاری، اعتماد ملی یا هر كدام از احزاب كه داوطلب دارند 
می توانند از نامزدهای خود حمایت كنند و نمی توانند از برند و عنوان اصلاح طلبی استفاده 
كنند چون این داوطلبان در خصوص اصلاح طلب، خالص و كارآمد بودن نامزدها از سوی 
شورای عالی ارزیابی نشده اند. این فعال اصلاح طلب ادامه داد: شورای عالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان در دوره قبل )سال 94(، برای جلوگیری از ورود تندروها به مجلس، سیاست 
سلبی اتخاذ كرد تا جایی كه در لیست خود از معتدلین اصولگرا  استفاده كرد. در این دوره با 
توجه تبعات لیست امید نزد مردم، برای اینكه هزینه های بعدی به پای اصلاح طلبان نوشته 

نشود، رویكرد عدم ارائه لیست را پیش گرفتیم.
وی افزود: بنابراین اصلاح طلبان تصمیم گرفتند ریسک نكنند و وقتی احزاب به شكل 

مستقل وارد می شوند طبیعتا تابع راهبرد نهادهای اصلاح طلبی نیستند.
جریانی قصد دارد اصلاح طلبان را در رقابت درگیر کند که رقیبی صوری داشته 

باشد
صوفی گفت: چون افراد شاخص میان تاییدشدگان وجود ندارد، اصلاح طلبان در سطح 
ملی و تهران لیست نمی دهند و نباید هزینه گزافی كه در گذشته پرداخت شد، تكرار شود. از 
طرفی جریانی وجود دارد كه قصد دارد به هر شكلی اصلاح طلبان را در رقابت درگیر كند كه 

حریف و رقیبی هر چند صوری داشته باشد.
دبیركل حزب پیشرو اصلاحات خاطرنشان كرد: عده ای به نحوی عمل می كنند كه 
نامزدهایی كه رای آوری و اقبالی ندارند را به نام اصلاح طلبان به صحنه بیاورندكه بگویند 
اصلاحات شكست خورده است. وی ادامه داد: رویكردی كه برخی احزاب اصلاح طلب 
در جهت تهیه لیست با عنوان اصلاح طلبی در پیش گرفته اند بار آن بر دوش مجموعه 
اصلاح طلبی خواهد بود كه توصیه می كنم برای جلوگیری از این خسارت دوستان با نام 

و هویت حزبی خود وارد شوند، مشكلی نداریم بار تصمیمات بر دوش خود احزاب بیفتد.
هماهنگی  شورای  و  سیاست گذاری  شورای عالی  میان  اختلاف  درباره  صوفی 
اصلاح طلبان گفت: هیچ اختلافی بین این دو نیست، چون بعد از تصمیمات شورای عالی، 
شورای هماهنگی جبهه اصلاحات جلسه ای نداشته است. آنهایی كه اقدام به معرفی لیست 
ائتلافی كرده اند احزاب عضو هر دو شورا هستند و تصمیمات آنها به این دو نهاد ربطی ندارد.
دبیركل حزب پیشرو اصلاحات، درباره درخواست "مصطفی كواكبیان" رییس دوره ای 
شورای هماهنگی جبهه اصلاحات برای تهیه و ارائه لیست انتخاباتی در تهران، گفت: آقای 
كواكبیان با چه مجوزی چنین درخواستی دارند؟ باید اول نظرش را در شورای هماهنگی 

مطرح كرده و در صورت تصویب و اجماع چنین رویكردی را اعلام كند.
کواکبیان اصلاحات را پای خود هزینه نکند

در  باید  و  و حقوق هستند  دارای حق  اعضای شورای هماهنگی  افزود: همه  صوفی 
راستای تصمیمات شورای عالی سیاست گذاری عمل كنیم و تلاش كنیم خدشه ای به 
اعتبار اصلاح طلبان وارد نشود. آقای كواكبیان چون تایید صلاحیت شده است می خواهد 

اصلاحات را به پای خود هزینه كند كه درست و عقلانی نیست.
وی درباره اظهارت برخی اصولگرایان در این خصوص كه اصلاح طلبان به اندازه كافی 
داوطلب برای تهیه لیست داوطلب دارند، خاطرنشان كرد: اصلاح طلبان برای تعیین نامزد 
معیارهایی تعریف كرده اند، بر آن مبنا ما داوطلبی برای تنظیم و تهیه لیست نداریم، مثلا 
یک نفر از حزب پیشرو اصلاحات از رشت حوزه انتخابیه خود را به تهران منتقل كرده است 
ولی چون با معیارهای تعریف شده اصلاحات مطابق نیست و با شاخص های شورای عالی 
سیاست گذاری همخوانی ندارد ما تحت عنوان گزینه حزب در تهران از او حمایت نمی كنیم 

و اعتبار اصلاحات را خرج افراد ضعیف نمی كنیم.

علی صوفی: 

نمی خواهیم هزینه گزاف ارائه لیست را تکرار کنیم 



عارف:ماجرای ردصلاحیت ها از دلخوری گذشته  است
محمد رضا عارف در پاسخ به سوالی درباره برخی رد صلاحیت ها كه در انتخابات مجلس به خصوص در 
میان نامزدهای اصلاح طلبان دلخوری های به وجود آورده است، گفت: ردصلاحیت ها دیگر از ناراحتی 
گذشته  است. ما انتظار داشتیم كه به مر قانون عمل شود اما احساس می شود كه در برخی موارد سلیقه ای 
عمل شده و سلیقه مان شده است. متاسفانه جریان اصلی اصلاحات در بسیاری از حوزه ها عملا نمی تواند 
لیست كیفی خودش را ارائه كند ولی در عین حال سیاست كلی ما مشاركت جدی و حضور جدی پای 
صندوق های رأی است.وی صبح دیروز درحاشیه حضور در راهپیمایی 22 بهمنافزود: در استان ها تلاش 
داریم لیست ارائه كنیم اما در تهران چون ما مشكل جدی در معرفی افراد و لیست واحد داشتیم، شورای 
عالی اصلاح طلبان اختیار را به احزاب داد و خوشبختانه احزاب امروز فعال شده اند تا انشاالله حدالامكان 
لیست خوبی را ارائه كنند. وی تاكید كرد :حضور مردم در سالگرد پیروزی انقلاب این پیام را برای مسئولان 
دارد كه شما وظیفه خدمت كردن دارید. این حضور ما ربطی به نارضایتی ها و بی مسئولیتی ها ندارد. شما 

مسئولان باید برای رفاه مردم و زندگی بهتر تلاش كنید، ما هم از شما حمایت می كنیم.

»وجود مرغ با طعم تریاک«  تکذیب شد 
 سازمان دامپزشكی كشور طی اطلاعیه ای ضمن تكذیب برخی اخبار منتشر شده در فضای مجازی 
با طعم تریاک« كه موجب تشویش اذهان خاطر  از اساس جعلی »وجود مرغ  مبنی بر طرح ادعای 
هموطنان شده است، خواستار پیگیری این دست اخبار از سوی منابع معتبر و موثق شد.در این اطلاعیه 
آمده است: چندی است برخی كاربران در فضای مجازی از سر بی اطلاعی، متوسل به پخش مطلبی 
قدیمی، سراسر كذب و بدون منبع موثق با عنوان »مرغ با طعم تریاک« شده اند و ضمن جرح و تعدیل 
جهت دار یک گزارش و مصاحبه كه در گذشته در یكی از روزنامه ها منتشر شده بود، آن را در شبكه های 
اجتماعی به اشتراک گذاشته و مردم را دچار شک و تردید نسبت به موضوعی كرده اند كه از اساس صحّت 
ندارد؛ لذا سازمان دامپزشكی كشور ضمن تكذیب شدید بازنشر چنین اكاذیبی در فضای مجازی كه 
موجب تشویش اذهان خاطر هموطنان عزیزمان می شود، خواستار پیگیری این دست اخبار از سوی 

منابع معتبر و موثق است.
 

تکذیب توییت منتشر شده درباره سردار سلیمانی 
سردار شریف، سخنگوی سپاه گفت: محتوای توییت منتشر شده صحت ندارد و حاج قاسم مسئولیت 
و حضوری در قرارگاه ثارالله نداشته است.در پی انتشار توییتی مبنی بر نقش سردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی در ماجرای حوادث 78 و 88 و حضور در قرارگاه ثارالله، سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف 
سخنگو و مسئول روابط عمومی كل سپاه با رد این مطلب، گفت: سردار سرافراز سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی در ماجرای فتنه های 78 و 88 مسئولیتی نداشت و ماموریت اصلی آن شهید گرانقدر در حوزه 
برون مرزی و نیروی قدس سپاه و كمک به جبهه مقاومت و مقابله با توطئه های دشمن و تروریسم تكفیری 
علیه ملت های منطقه بوده است.سردار شریف با بیان اینكه حاج قاسم سلیمانی در ماجرای مورد اشاره 
نیز هیچ مسئولیت و حضوری در قرارگاه ثارالله نداشته اند، تاكید كرد: محتوای توییت منتشر شده صحت 

ندارد.

کارگزاران لیست مستقل انتخاباتی می دهد
حسین مرعشی، با اشاره به اینكه حزب كارگزاران برای یازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
لیست 20 نفره بدون ائتلاف با هیچ حزب دیگری ارائه خواهد كرد، گفت: البته تا روز 22 بهمن منتظر 
تاییدصلاحیت های احتمالی هستیم و در روز چهارشنبه این لیست را منتشر كرده و از مردم واصلاح طلبان 
دعوت می كنیم به این لیست رای بدهند. داریوش قنبری، عضو شورای مركزی حزب مردم سالاری نیز 
گفت: شورای عالی سیاستگذاری پس از آنكه تصمیم گرفت در تهران فهرستی منتشر نكند به احزاب 

اجازه داد كه مستقلًا وارد انتخابات شوند

وزیر بهداشت : موردی از ابتلا به کروناویروس نداشته ایم 
دكتر سعید نمكی وزیر بهداشت گفت: ویروس كرونای جدید، مردم مناطق زیادی از دنیا را دچار نگرانی 
كرده و خوشبختانه با لطف خدا، همراهی همكاران ما در هیات دولت، هوشمندی بالای مردم ایران و 
مراقبت شبانه روزی همكاران ما در وزارت بهداشت در مبادی ورودی و استانهای كشور، تا این لحظه هیچ 

موردی از ابتلا به كرونا ویروس جدید را در كشور نداشته ایم. 

استعفای روحانی تکذیب شد
علیرضا معزی معاون ارتباطات نهاد ریاست جمهوری نوشت: استعفا شایعه ای تكراری و فاقد خلاقیت 
شده. از شایعه سازانی كه چندین صفحه دیالوگ  تخیلی و مهیج می نوشتند و حتی میزانسن هم می چیدند 
واقعا بعید بود به این سطح تنزل كنند. برای پوشاندن دعوای دولیستی ها و مشاجره بی لیست ها، به 

شایعات خلاقانه تری نیاز است.

چرا دادکان ثبت نام نکرد؟
محمد دادكان یكی از گزینه هایی بود كه احتمال می رفت در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال شركت 
كند اما این اتفاق در نهایت صورت نگرفت. او متولد 15 آبان سال 33 است و 15 آبان امسال 64 سالگی 
خود را پشت سر گذاشته و وارد 65 سالگی شده است. ورود به انتخابات تا سن 65 سالگی مجاز است. 

بنابراین از نظر قانونی محمد دادكان نمی توانست وارد عرصه انتخابات شود.

ربیعی: دولت تا ۱۴۰۰ پای پیمان خود خواهد ایستاد
 »علی ربیعی« در این توییت تاكید كرد كه نارسایی ها و گلایه ها را باید شنید، به رسمیت شناخت و برای رفع 
آنها و جلب رضایت هرچه بیشتر مردم از پا نایستاد.وی در توییتی دیگر تصریح كرد: »چهل و یک سال پیش 

در حماسه 22 بهمن سال 1357 به دنیا پیام دادیم كه تعیین سرنوشت خود را به دیگران نخواهیم سپرد.«

واکنش سرمربی تیم ملی تکواندو به مهاجرت کیمیا
مهرو كمرانیسرمربی تیم ملی تكواندو با تاكید بر اینكه كیمیا علیزاده از قبل قصدی برای مهاجرت 
نداشته، گفت: كیمیا علیزاده صد در صد تحت تاثیر و اصرار همسرش بود وگرنه اگر او واقعا قصد مهاجرت 
داشت قبل از رفتنش برای ایران بازی نمی كرد تا كار به مراتب راحت تری برای مبارزه در كشور دیگری 

داشته باشد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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وصال خداوند سفری است كه 
جز با مركب شب زنده داری به 

دست نمی آيد .
چهارشنبه - بیست وسوم بهمن ماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4981

بحار الأنوار ج 7٨ ص

راهپیمایی 22 بهمن امسال گرچه سردار دل ها به ظاهر در دل جمعیت میلیونی 
حاضر نبود اما یاد و نام او بیش از هر سال دیگری، گرمابخشِ خروش انقلابی ملت 

ایران به خصوص مردمان ولایتمدار دیار كریمه اهل بیت)ع( بود. 
مردم انقلابی و شهیدپرور قم همزمان با چهل و یكمین سالروز پیروزی شكوهمند 
انقلاب اسلامی، به یاد سردار دل ها سپهبد حاج قاسم سلیمانی، عاشقانه و با اقتدار 
برای دفاع از نهضت اسلامی به میدان آمدند و با آرمان های امام راحل)ره(  و رهبر 

معظم انقلاب تجدید پیمان كردند. 
راهپیمایی عزت آفرین مردم قم دیروز در حالی برگزار شد كه اقشار مختلف از زن، 
مرد، كودک، جوان و كهن سال، در جشن باعظمت تولد چهل و یكمین سالگی 
برای  تمام مسیرهای مشخص شده  و  داشتند  باشكوه  اسلامی حضوری  انقلاب 
راهپیمایی یوم الله 22 بهمن در این شهر، باوجود سردی هوا، ساعت ها قبل از شروع 
مراسم پر از مشتاقانی بود كه از راه دور و نزدیک برای ابراز عشق و علاقه خود به 
انقلاب اسلامی با در دست داشتن پرچم زیبای كشورمان و تصاویر امام راحل)ره (، 
رهبر معظم انقلاب و سردار شهید حاج قاسم سلیمانی در این مراسم دشمن شكن 

حاضرشده بودند.
دیروز همه آمده بودند و تفاوتی میان مردم و مسئولان در راهپیمایی22 بهمن شهر 
مقدس قم مشاهده نمی شد، راهپیمایان قمی باانگیزه انقلابی و پرشورتر از سال های 
قبل، ساعت 9 صبح حركت خود را از مسیرهای شهری تعیین شده به طرف مبدأ 
راهپیمایی یعنی میدان آستانه آغاز و پس از پیمودن خیابان اراک، چهارراه شهدا و 
خیابان آیت الله مرعشی نجفی)ره( در حرم حضرت معصومه)س( تجمع كردند و به 

سخنرانی و قطعنامه پایانی مراسم گوش سپردند.
برگزاری چنین راهپیمایی باشكوه در خاستگاه انقلاب اسلامی بار دیگر نشان 
داد، برخی معدود حركات تفرقه انگیز، خیل عظیم اقشار مختلف مردم قم از طلبه، 
كارمند، كارگر، بازاری، مدیر، دكتر، مهندس و سایر آحاد باوجود توطئه دشمنان و 
فشارهای اقتصادی ناشی از تحریم استكبار جهانی، همدل و متحد در برابر ستم 
ایستاده اند و ندای وحدت خویش را با طنین الله اكبر در آسمان شهر مقدس قم به 

گوش جهانیان رساندند.
مردم انقلابی قم با حضوری گسترده و شكوهمند در راهپیمایی 22بهمن،  بار 
دیگر نشان دادند، مقاومت را با خط سرخ شهادت ادامه می دهند و اجازه نخواهند 
داد،  خون سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی بر زمین مانده و خواسته های 
شیطانی ترامپ و سایر سران استكبار در روزگار كنونی برای تضعیف نظام اسلامی 

باوجود هر تهدید و تحریمی محقق شود.
پایان راهپیمایی دروز مردم قم، آغازی بود برای تلاش بیشتر در مسیر پشتیبان از 
نهضت امام خمینی)ره(  و همه شركت كنندگان در این آیین حماسی مطابق فرمایش 
رهبر معظم انقلاب، یكپارچه بر قوی شدن هرچه بیشتر ایران در عرصه های مختلف 

تأكید كردند.
حضور روحانیون، مراجع و علما، در راهپیمایی 22بهمن امسال همچون همیشه 
از همه متحد و یكپارچه  جلوه ای خاص به مراسم بخشیده بود و ایشان جلوتر 
درصحنه حاضر شدند و وفاداری خویش با آرمان های انقلاب اسلامی را به نمایش 
گذاشتند و بااراده ای مستحكم یک صدا فریاد پشتیبانی از نظام و انقلاب و رهبری 

را سر دادند.
علاوه بر مردم تاریخ ساز و ولایتمدار قم، علما، روحانیون و فضلای دین از شهرهای 
مختلف ایران و كشورهای گوناگون جهان در این راهپیمایی باشكوه حضور داشتند و 
نشان دادند، انقلاب اسلامی رسالتی بین المللی داشته و ارزش های آن نه تنها متعلق 
به ایرانیان بلكه متعلق به تمام آزادی خواهان جهان است و راهپیمایی22بهمن در 
قم، آیینی بین المللی است كه همه  دوستداران نظام اسلامی را با یكدیگر همراه 

می سازد.
شورای  مجلس  در  قم  مردم  نمایندگان  تقلید،  عظام  مراجع  حضور  همچنین 
اسلامی، اصحاب علم و فرهنگ و نیز علمای برجسته در كنار اساتید صاحب نام 
حوزه علمیه و دانشگاه های قم در راهپیمایی حماسی22  بهمن، بار دیگر جلوه ای 
از اتحاد ناگسستنی حوزه و دانشگاه در پاسداشت انقلاب اسلامی را به نمایش 

گذاشت.
شركت گسترده خانواده معظم شهدا و جانبازان سرفراز كه بسیاری از آنان با سختی 
فراوان و با كمک دیگران در این مراسم حاضرشده بودند، فضای معنوی خاصی را به 

راهپیمایی امروز مردم قم بخشیده بود.
حضور گسترده دانش آموزان پرشور، دانشجویان آینده ساز، هنرمندان متعهد 
بزرگ  این مراسم  بالباس های ورزشی در  آنان  از  پرتوان كه بسیاری  و ورزشكاران 
رزمی  حركات  انجام  همچون  نمایشی  برنامه های  اجرای  به  و  بودند  حاضرشده 

پرداختند از جلوه های باشكوه راهپیمایی 22  بهمن امسال قم بود.
شركت  استاندار ومقامات استانی و كشوری به همراه مردم در راهپیمایی 22بهمن 
شهر مقدس قم، همچون سال های گذشته به شكوه این گردهمایی ملی در چهل و 
یكمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی افزوده بود و نشان داد پیوند میان مسئولان و 

مردم باوجود تمام توطئه های دشمنان، روزبه روز مستحكم تر می شود.
در جشن سالروز پیروزی انقلاب اسلامی، مردم ولایتمدار قم با سردادن شعارهای 
»مرگ بر آمریكا«، »مرگ بر اسراییل« و »خامنه ای رهبر است ولایتش ولایت حیدر 
است«، عزت و اقتدار ایران اسلامی را فریاد زدند و اعلام كردند همچون شهید سپهبد 
حاج قاسم سلیمانی تاآخرین نفس در دفاع از ولایت فقیه و پاسداشت خون شهدا 
ایستاده اند. تاریخ شهادت می دهد، مردم متدین و انقلابی استان قم اعم از زن و 
مرد، پیر و جوان با فریادهای »الله اكبر، خامنه ای رهبر«، »مرگ بر ضد ولایت فقیه« 
و با حمل دست نوشته ها، نمادهای عروسكی و شعارنوشته هایی در محكوم كردن 
تهدیدهای آمریكا و ایادی غرب بار دیگر خروش خود را به رخ دشمنان نظام ایران 

اسلامی كشاندند.
همچنین زمین و زمان حضور بانوان پرشور در راهپیمایی دیروز شهر مقدس قم 
را ثبت خواهد كردندكه آنان نیز همراه مردان بار دیگر عمق وفاداری خود با امام 
راحل)ره(  و رهبر معظم انقلاب را ثابت و با به همراه داشتن كودكان خویش اعلام 
كردند همچون مادران شهدا برای حفظ و حراست از انقلاب اسلامی،  هیچ تردیدی 

برای تقدیم جان خود و فرزندانشان برای دفاع از كیان اسلام ندارند.
راهپیمایی گسترده 22بهمن دیروز در قم به نحوی برگزار شد كه قشرهای مختلف 
مردم با در دست داشتن تصاویری از امام خمینی)ره(، رهبر معظم انقلاب و بلند 
كردن  شعارنوشته هایی با شعارهای »ای رهبر آزاده آماده ایم آماده«، »خونی كه در 
رگ ماست هدیه به رهبر ماست«، »خامنه ای رهبر مسلمین است، وارث و افتخار 
مؤمنین است«، »ما پیروان حیدریم، فداییان رهبریم«، بار دیگر با آرمان نظام مقدس 
جمهوری اسلامی، شهدا، امام راحل)ره( و رهبر معظم انقلاب تجدید میثاق و 

حمایت خود را از نظام و رهبری اعلام كردند.
از  پذیرایی  برای  صلواتی  ایستگاه های  و  فرهنگی  نمایشگاه های  برپایی 
شركت كنندگان در راهپیمایی با چای و شیرینی در جشن سالروز پیروزی انقلاب 

اسلامی ازجمله جلوه های شادی مردم ولایت مدار قم در این روز تاریخی بود.

راهپیمایی دشمن شكن 22بهمن علاوه بر شهر مقدس قم، در تمامی شهرها و 
روستاهای بخش های دستجرد، جعفریه، سلفچگان، كهک و مركزی استان نیز برگزار 
شد و مردم مومن و انقلابی، به خصوص جوانان در همه مناطق یادشده با مشت های 

گره كرده و نشاط انقلابی در این حماسه ملی شركت كردند. 
آیت الله مکارم شیرازی:

 حضور در راهپیمایی برگ زرینی بر افتخارات ملت ایران افزود
 آیت الله ناصر مكارم شیرازی از مراجع تقلید نیزدر جمع خبرنگاران گفت: حضور 
گسترده مردم در راهپیمایی 22 بهمن امسال، برگ زرین دیگری بر كتاب افتخارات 

ملت ایران افزود. 
وی   حضور گسترده و پرشور مردم را مشت محكمی بر دهان دشمنان و نشان دهنده 

وفاداری آن ها به نظام اسلامی و ارزش ها دانست.
آیت الله مكارم شیرازی بابیان این كه حضور حماسی مردم نشان دهنده توخالی 
بودن تبلیغات رسانه ای دشمنان است، اضافه كرد: شور و شوق مردم در راهپیمایی 

امسال نسبت به سال های گذشته بیشتر بود.
وی گفت: مردم ایران با این حضور نشان دادند كه به تبلیغات فاسد دشمنان توجه 

نمی كنند.
آیت الله جوادی آملی:

 انقلاب، توفیق استقلال و آزادی را به ما عطا کرد
 آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید نیزدر جمع خبرنگاران گفت: به بركت 
قرآن و خون شهدا انقلاب اسلامی، توفیق استقلال، آزادی، مسلمان و موحد بودن 

را به ما عطا كرد. 
وی  افزود: پیام بنده به همه آزادی خواهان جهان و ملت های آزاده این است كه 

كسانی را انتخاب كنید كه به فكر معامله قرن و سایر جفاكاری ها نباشند.
آیت الله جوادی آملی با تقدیر از حضور گسترده مردم در این راهپیمایی گفت: از 

مسئولان درخواست داریم تلاش و كوشش كنند تا به ملت آسیب دیده،  رنج نرسد.
وی ادامه داد: از مسئولان می خواهیم رونق تولید را كه توسط رهبر معظم انقلاب 

توصیه شده عملیاتی كرده و امنیت و آسایش را برای مردم هدیه آورند.
آیت الله نوری همدانی:

حضور باشکوه مردم در راهپیمایی 22 بهمن مایه اقتدار ایران است
 آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید نیزدر جمع خبرنگاران گفت: حضور 
گسترده و باشكوه مردم در راهپیمایی 22 بهمن، مایه اقتدار ایران در مقابل دشمنان 

است. 
وی افزود: این حضور پرصلابت مردم نمایش شكوه و وحدت مردم ایران اسلامی 

است.
آیت الله نوری همدانی تاكید كرد: حضور گسترده مردم نشان وحدت ملی و اعلام 

انزجار در برابر استكبار و صهیونیسم است.
 آیت الله آملی لاریجانی:

 راهپیمایی 22 بهمن اقتدار ملی را به نمایش گذاشت
 رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام نیزدر جمع خبرنگاران گفت: مردم با 
بصیرت و درک بالا در راهپیمایی 22 بهمن امسال حضور بسیار باشكوهی داشتند و 
اقتدار ملی را به رخ مستكبران جهان كشیدند. سه شنبه با شركت در راهپیمایی 22 
بهمن در شهر مقدس قم، در جمع خبرنگاران،  افزود: این حضور گسترده به جهان 
سلطه این پیام را دارد كه مردم پای اهداف انقلاب و جمهوری اسلامی ایستاده اند و 

فرامین رهبر معظم انقلاب را تا پای جان عمل می كنند.
وی تاكید كرد: مردم ایران اسلامی با حضور باشكوه در راهپیمایی 22 بهمن نشان 

دادند كه هیچ كس نمی تواند با ظلم مردم ایران را تسلیم كند.
وی همچنین در واكنش به طرح معامله قرن، گفت: مردم ایران با این حضور پاسخ 

محكمی دادند و ثابت كردند نخواهند گذاشت این معاهده ننگین به ثمر برسد.
آیت الله حسینی بوشهری :

ملت نشان داد مردانه پای انقلاب ایستاده است
 عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیزدر جمع خبرنگاران با تقدیر از حضور 
باشكوه مردم در راهپیمایی 22بهمن گفت:ملت با حضور گسترده در راهپیمایی 
به شهادت  را  ما  رشید  اگر دشمنان سرداران  كه  دادند  نشان  بهمن  یوم الله 22 
می رسانند ملت با تمام وجود پای انقلاب ایستاده و از همه دستاوردها دفاع می كند.

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری ،  افزود: باید به مردم رشید ایران به خاطر این 
حضور باشكوه تبریک گفت.

وی اضافه كرد: 22 بهمن یادآور ازخودگذشتگی ها، ایثار و فداكاری ملت ایران برای 
اسلام و احیای عزت و شرافت امت اسلامی بود.

وی تاكید كرد: امروز بسیار خوشحال هستیم كه باوجود همه توطئه ها علیه اسلام و 
ایران، مردم ما پایمردانه پای انقلاب ایستاده و نشان دادند كه دشمن اگرچه سرداران 
رشید ما را بگیرد، ولی این ملت پای انقلاب ایستاده است و در تمام صحنه ها حضور 
داشته و خواهد داشت. آیت الله حسینی بوشهری گفت:  امت ایران اسلامی با امام 
راحل و شهدا پیمان بستند تا زمانی كه به پیروزی نهایی خود دست پیدا نكرده اند،  

دست از مبارزه برندارند و این راهپیماییها همیشه ادامه خواهد داشت.
آیت الله فاضل لنکرانی: 

شاهد شور انقلابی جوانان در 22بهمن بودیم
استاد حوزه نیزدر جمع خبرنگاران حضور گسترده جوانان در راهپیمایی 22 بهمن 

امسال را نشانی مهم و ارزنده در صیانت از انقلاب دانست. 
آیت الله فاضل لنكرانی گفت: یوم الله 22 بهمن را به رهبر به رهبری معظم انقلاب 

و ملت انقلابی و فداكار تبریک می گویم.
وی افزود: خداوند را شكر می كنم كه هر سال مردم انقلابی تر از سال گذشته در 
راهپیمایی حضور پیدا می كنند ودشمن را مایوس میكنند.هرسال بینش  و آگاهی 
مردم به هدایت های رهبری و عداوت و دشمنی استكبار بالاتر می رود و حضور جدی 

تر مردم  خصوصا نسل جوانان را شاهد هستیم.
این استاد حوزه بیان كرد: امسال راهپیمایی 22 بهمن  با چهلمین روز شهادت 
اسطوره آزادگان وانقلابی جهان سردار سلیمانی مصادف شد و انگیزه ایجاد كرد تا 
مردم تا مردم نسبت به انقلاب اسلامی و راه و اهداف شهدای والا مقام احساس دین 
بیشتری بكنند.ومردم را نسبت به حفظ وارزشها و اهداف مقدس انقلاب اسلامی 

پایدارو مقاوم تر كرد.
وی گفت: امیدوارم این راهپیمایی ، دشمنان انقلاب اسلامی ایران را ذلیل تر كند 

و انقلاب به پیروزی نهایی برسد .
عضو مجلس خبرگان رهبری: 

مردم در راه آرمان های انقلاب ثابت قدم هستند
عضو مجلس خبرگان رهبری نیزدر جمع خبرنگاران گفت: پیام حضور گسترده و 

یكپارچه مردم در راهپیمایی 22 بهمن ثابت  قدمی مردم در راه انقلاب است. 
آیت الله محسن اراكی  نیزدر جمع خبرنگاران،  افزود: مردم ثابت كردند كه همچنان 
در راه آرمان های انقلاب ثابت قدم بوده و همان شوری كه در اول انقلاب داشتند را در 

این راهپیمایی به نمایش درآوردند.
وی با بیان این كه پیام دیگر این راهپیمایی این است كه مردم مطیع مقام معظم 
رهبری هستند، اضافه كرد: انگیزه دشمن از فشار حداكثری به ایران اسلامی 

جدایی مردم از نظام است.
وی تاكید كرد: حضور مردم در این راهپیمایی نشان داد كه دشمن در این نقشه 

شوم شكست  خورده است.
اراكی گفت: تلاش دشمن برای شكاف میان مردم و مسئولان نظام ناكام بوده و این 

حضور شكست دشمن درتمام توطئه ها را نشان داد.
وی ادامه داد: دشمن با توطئه های مختلف فشار حداكثری و تحریم به مقابله با 
مردم و نظام اسلامی ایستادهاست، ولی مردم با این حضور تمام این توطئه ها را نقش 

بر آب كردند.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س(: 

حضور مردم در راهپیمایی 22 بهمن برای تثبت ولایت فقیه است
آیت الله سعیدی، امام جمعه قم نیزدر جمع خبرنگاران ، ضمن تبریک این روز را به 
همه مؤمنین و مسلمانان ایران اسلامی كه در اطاعت از رهنمودهای رهبری در این 

هوای سرد به میدان آمدند، تبریک می گویم.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( افزود: ویژگی راهپیمایی 22 
بهمن امسال، همزمانی با اربعین سردار شهید سلیمانی است و همین مسئله موجب 

باشكوه تر شدن آن شده است.  
وی افزود: در هر سالی مردم در چنین روزی برای تجدید بیعت و اعلام موضع به 
میان می آیند یعنی حضور مردم در این هوای سرد برای انگیزه دین و تثبت ولایت 

فقیه و حكومت اسلامی است.
آیت الله سعیدی گفت: از خدا می خواهیم ملت ما را به همه آمال و آروزها برساند 

و دشمنان ما را ذلیل كند.
 دادستان کل کشور : 

مردم مجلسی در تراز انقلاب اسلامی تشکیل دهند
 دادستان كل كشور بعنوان سخنران مراسم راهپیمایی 22 بهمن قم به اهمیت 
انتخابات دوم اسفندماه اشاره كرد و گفت: مردم در این انتخابات و حضور حداكثری 
خود و انتخاب نمایندگان انقلابی می توانند مجلسی در تراز انقلاب اسلامی تشكیل 

دهند.
حجت الاسلام و المسلمین محمدجعفر منتظری در سخنرانی راهپیمایی 22 
بهمن در شبستان امام خمینی)ره( حرم مطهر حضرت معصومه)س( بیان كرد: دل 
بستن به غرب جز خسارت ثمره دیگری نخواهد داشت، شما یک مورد موفق نشان 
بدهید كه از مذاكره با آمریكا سود برده باشد. یک كشور نشان دهید كه از زمانی كه در 

حلقه آمریكا قرار گرفته در مسیر توسعه و پیشرفت قرار گرفته باشد.
دادستان كل كشور اضافه كرد: كار عربستان سعودی امروز به جایی رسیده كه 
رییس جمهوری آمریكا، پادشاه این كشور را به عنوان یک گاو شیرده خطاب می 

كند.
منتظری تاكید كرد: پیشرفت كشور و رفع مشكلات اقتصادی، فرهنگی و غیره در 

گرو مدیریت جهادی است.
با لباس اتوکشیده مشکلات اقتصادی حل نمی شود 

دادستان كل كشور خاطرنشان كرد: همانگونه كه با مدیریت جهادی ایران در حوزه 
دفاعی، امنیتی، موشكی و هسته ای به پیشرفت های چشمگیری دست یافته در 

حوزه های دیگر هم می تواند.
وی تاكید كرد: دولتمردان برای رفع مشكلات اقتصادی با لباس اتو كشیده نمی 

توانند معضلات را حل كنند، دولتمردان لباس رزم جهادی را بر تن كنند.
وی همچنین بیان كرد: مردم با حضور حماسی و انتخاب درست خود می توانند 

یک مجلس در تراز در انقلاب اسلامی را تشكیل دهد.
 رد صلاحیت 60 نماینده مایه شرم است 

منتظری گفت: این بسیار مایه شرم است كه با وجود تمام اغماض هایی كه شورای 
نگهبان داشته بیش از 60 نماینده رد صلاحیت شده باشد.

دادستان كل كشور اضافه كرد: حرف هایی ما داریم كه نمی توانیم در تریبون های 
عمومی بگوییم، نه این كه شما مردم نامحرم باشید بلكه دشمن سوء استفاده می 

كند.
وی با اشاره به سخنان اخیر رهبری در رابطه با ضرورت قوی شدن كشور در تمام 
ابعاد بیان كرد: اگر امت اسلامی قوی و قدرتمند بود این حجم از جنایت و كشتار در 

جامعه اسلامی اتفاق نمی افتاد.
منتظری اظهار داشت: آمریكا برای از بین بردن انقلاب اسلامی 41 سال است كه 

انواع توطئه های داخلی، منطقه ای و جهانی را به كار برده است.
دادستان كل كشور تصریح كرد: دشمن برای ضربه زدن به جایگاه ولایت كه در اوج 

عظمت و قله سرافرازی نظام قرار دارد عزم جدی دارد.
وی با اشاره به برنامه ریزی دشمن برای وارد كردن ضربه به كیان ولایت، یادآور شد: 

آمریكا به دنبال از بین ستون خیمه نظام یا همان ولایت فقیه است.
منتظری اضافه كرد: در صدر اسلام نیز افرادی كه از حركت جهانی اسلام مخالف 
بودند محور اصلی را هدف قرار داده و ائمه اطهار)ع( را از محدوده قدرت دور كردند.

وی خاطرنشان كرد: امروز هم بنی امیه های منطقه ای به دنبال آن هستند كه به 
ستون اصلی خیمه نظام ضربه وارد كنند.

دادستان كل كشور افزود: در این شرایط فقط كسانی می توانند با ولی فقیه زمان 
همراه شوند كه در دارای روحیه بصیرت، صبر و آشنایی به مواضع حق در مباحث 

سیاسی است.
وی تصریح كرد: یكی از مشكلات امروز جامعه ما این است كه عده ای اذهان 

عمومی را به دلیل خواسته های خود منحرف می كنند.
نباید ما را از اتخاذ مواضع حق دلسرد کند 

منتظری عنوان كرد: برخی از سخنان یاس آوری كه در سطح جامعه مطرح می 
شود نباید ما را از اتخاذ مواضع حق دلسرد كند.

وی عنوان داشت: ملت ایران در 40 سال گذشته هر جا كه لازم بوده در مناسبت 
های مختلف به صورت خودجوش یا ساماندهی شده حضور حماسی پیدا كرده 
است. منتظری تاكید كرد: حضور حماسی ملت در صحنه، توطئه های دشمنان را 

خنثی و نقشه های آنها را نقش بر آب كرده است.
دادستان كل كشور افزود: این قبیل از حضور حماسی مردم در راهپیمایی ها مانند 

سوخت موشكی هایی است كه پایگاه نظامی آمریكا در عین الاسد را در هم كوبید.
وی در ادامه با اشاره به علت محبوبیت سردار شهید قاسم سلیمانی گفت: این 
سردار بزرگ اسلام مجاهد مخلص راه خدا بود و فردی كه با خدا معامله كند، اینگونه 

محبوب قلب های مردم می شود.
منتظری تاكید كرد: عشق و رویكردهای سردار سلیمانی چنان در دل های مردم 
رخنه كرده به گفته رهبری معظم انقلاب به "مكتب سردار سلیمانی" تبدیل شده 

است.

چهل و یكمین خروش انقلابی  مردم قم به یاد سردار دل ها

 خلق حماسه ای دیگر در خاستگاه انقلاب  

پیام تشکر استاندار قم از حضور حماسي مردم 
قم در راهپیمایي یوم الله 22 بهمن:

»بسمه تعالی«
 بار دیگر حضور حماسی اقشار مختلف مردم ایران در راهیپمایی یوم الله 22 
بهمن جلوه های بی نظیری از شكوه ایمان، اتحاد، همبستگی و اقتدار مردمی 
نظام اسلامی را به نمایش گذاشت و به دنیا نشان داد كه دلبستگی و پیوند مردم 
با انقلاب اسلامی هیچگاه مشمول گذشت زمان نبوده و این ملت علیرغم همه 
تهدیدها، فشارها و تحریم های دشمن، اما هر سال پرشورتر از گذشته و مصمم تر 

از همیشه، پای صیانت از انقلاب اسلامی و آرمان های آن ایستاده است.
  روزی كه مردم مؤمن و انقلابی استان قم نیز همگام با سراسر كشور، حضوری 
و  انقلاب اسلامی داشته  ناشدنی در جشن 41 سالگی  و وصف  شكوهمند 

حماسه زرین و  ماندگار دیگری را رقم زدند.
حضور  و  همراهی  از  صمیمانه  بزرگ،  حماسه  این  تبریك  ضمن  اینجانب 
پرشور  مردم شریف استان قم در راهپیمایی وحدت بخش ''یوم الله 22 بهمن'' 
به ویژه علما و مراجع معظم تقلیدقدردانی نموده و عزت روزافزون نظام مقدس 
اسلامی و مردم  ایران را در سایه پیروی از آرمان های امام و فرامین مقام معظم 

رهبری)مدظله العالی( از درگاه ایزد منان مسالت دارم.

بهرام سرمست -استاندارقم


